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prvi latnikzgornjevipavski časnik

Za dan šaljivcev si večina medijev privošči 
kakšne potegavščine, tudi lokalci pri tem ne 
zaostajajo, le da seveda obdelujejo lokalne teme. 
Tako so na prvega aprila dan pred leti odkrili 
pod Vrtovinom zdravilne vrelce, pri sanaciji 
brežine v Gorenjah so izkopali konice puščic 
in sulic iz znamenite bitke pri Mrzli reki 394. 
leta, v hubeljski jami pa so člani domačega 
jamarskega društva odkrili človeško ribico, 
seveda 1. aprila. Nekatere vesti so bile očitno 
zelo dobro zapakirane v širši kontekst in bile 
tako prepričljive, da so jih povzemali tudi 
osrednji mediji. 

Če bi leta 2014 (dve leti po zlomu paradnega 
konja ajdovskega gospodarstva) objavili vest, da 
bo Ajdovščina po levi in po desni prehitevala 
Novo Gorico, bi jo občestvo najbrž sprejelo 
kot prvoaprilsko šalo. Regijska prestolnica 
se je očitno vse preveč zanašala na drdranje 
slonokoščenih kroglic. Že star pregovor pravi, 
da je sreča opoteča …

»Ajdovščina, na prvi pogled mirno 
podeželsko mesto, varno prislonjeno ob 
pobočje Gore in udobno zleknjeno v rodovitni, 
mediteransko blagi dolini. A le na prvi pogled 
… Ajdovščina je namreč prevzela karakter 
hudourniške reke Hubelj, ob kateri je nastala in 
postala dinamično in impulzivno mesto, polno 
ustvarjalnega življenja,« je v enem od člankov 
tokratnega Latnika zapisala Nevenka Vidmar. 

In res – skokovit napredek občine se vidi že 
s prostim očesom, iz letala, kot radi rečemo 
v prenesenem pomenu - v tem primeru 
tudi dobesedno. Nazorni pokazatelj so tudi 
kazalniki, s katerimi razne institucije merijo 
razvoj in na katerih temeljijo nagrade in 
priznanja, ki polnijo vitrine občinske stavbe. 
Ki pa niso ne namen in ne cilj, zgolj posledica. 

Kot vse kaže, zagon kar ne pojenja in kar se 
da prebrati na občinskih straneh Latnika. Če 
se izideta še mega projekta Park znanja in Expo 
Vipavske doline, bi bilo že skoraj kičasto. 

Iz matematike so znane funkcije, ki limitirajo 
proti 0 (nič) in tudi v realnem svetu se prej ali 
slej pojavijo določene omejitve. V ajdovskem 
primeru so to prostorske in kadrovske. Tedaj 
nastopi čas za premislek, kako ta silni razvoj 
pretopiti v še boljše pogoje življenja občanov. 
Čez pestrost društvenega življenja ajdovske 
občine se že sedaj ne moremo pritoževati in 
Latnik (v sedanjem obsegu in celo brez vsebin 
iz vipavske občine) že ne more sproti slediti 
vsemu dogajanju, ki se tako prenaša v aprilsko 
številko. 

Uredništvo
 

P. s.: V soboto pa se ne jezite preveč, če vas bo kdo naaprilil! 
Zakaj pa ne bi vi njega (njo) …

Prvoaprilske 

Ajdovščina, ODPIRALNI ČAS: 
pon - pet: 8:00 - 17:00 sob: 8:00 - 12:00

Pasji hotel
Kosmatinček
Gozd 4a, 5273 Col
T: 041 404 457 
E: hotel.kosmatincek@gmail.com
https://pasjihotel-kosmatincek.si

Vrata razvoju so odprta 
Mesec marec nam je prinesel nove zmage – v sklopu 

konference Zlati kamen je Občina Ajdovščina prejela 
zlati ISSO certifikat za leto 2023. Ajdovščina po razvitosti 
presega tako nacionalno kot regijsko povprečje. Tudi o 
tem je tekla beseda na bogato obiskanem razvojnem 
forumu Časnika Financ, ki se je zaključil s tradicionalnim 
županovim sprejemom gospodarstvenikov. »Vse več je 

uspešnih projektov, ki dajejo zgled, uspešen je izplen 
državnih in evropskih sredstev – ob takem pospešku 
nadaljnji razvoj z gotovostjo ni vprašljiv,« je ob koncu 
srečanja povedal župan Tadej Beočanin in dodal, da 
bo imela Ajdovščina za razvoj vedno na široko odprta 
vrata. 

Ajdovščina in Quiliano ohranjata 
prijateljstvo 

Srečanje županov obeh mest, Ajdovščine in 
italijanskega Quiliana, pomeni novo poglavje v zgodbi 
pobratenja obeh mest. Obnova sporazumov o pobratenju 
v okviru aktualnih družbenih sprememb je bila osrednja 

tema srečanja, ki je sredi marca potekalo v mestni hiši 
v Quilianu, med delegacijama občinskih uprav, na čelu 
z županoma Tadejem Beočaninom in Nicolom Isetto.
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Dvorana prve slovenske vlade je 
bila gostiteljica prvega razvojnega 
foruma na Ajdovskem, ki je 
potekal v sodelovanju Občine 
Ajdovščina in Časnika Finance. 
Osrednja tema foruma je bila 
poslovna prihodnost regije, 
strokovnjaki in lokalno uspešni 
podjetniki so odkrivali skrite 
potenciale za nadaljnji razvoj 
regije, izpostavili ovire ter vloge, 

ki jih pri tem imajo tako lokalni 
kot državni akterji. Pozdravni 
nagovori so pripadali gostiteljema, 
županu Občine Ajdovščina 
Tadeju Beočaninu in direktorju 
Financ Petru Franklu. Dogodek 
je z obiskom in sodelovanjem 
na okrogli mizi zaokrožil tudi 
minister za gospodarstvo, 
turizem in šport Matjaž Han, ki 
je ob tem izrazil veliko podporo 
tovrstnim srečanjem, ki na eni 
strani kažejo izjemen potencial 
lokalnega okolja, na drugi pa 
nove priložnosti sodelovanja 
vseh k ljučnih razvojnih 
akterjev. Forum je potekal v 
duhu povezovanja in prepleta 
razvojnih tem, projektov in 
vključevanju ključnih deležnikov 
pri snovanju novih priložnosti. 
Občina Ajdovščina namreč želi 
regijo in njeno dediščino še bolj 
približati navzven, zato namerava 
graditi Expo Vipavske doline in 
k sodelovanju povabiti podjetja, 
pridelovalce in druge deležnike v 
regiji. Kot nadgradnja in podpora 
razvoju gospodarstva v regiji ter 
prizadevanjem za privabljanje čim 
več mladih namerava v kratkem 
zagnati tudi dejavnosti za Park 
znanja. Kot je bilo izpostavljeno 

na okrogli mizi, v kateri so 
sodelovali minister Matjaž Han, 
direktor Območno obrtno-
podjetniške zbornice Ajdovščina 
Marko Rondič, Bogdan Česnik 
z ajdovske občinske uprave ter 
direktorica Regijske razvojne 
agencije ROD Brigita Habjan 
Štolfa, bo Park znanja še eden 
izmed inovativnih projektov. 
Okrogla miza je doprinesla 

prve pomembne smernice, ki 
bodo Ajdovščini odprle nov 
pridih, osnovan na povezovanju 
turizma, podjetništva, kmetijstva 
in izobraževalnih institucij. 
Konkretneje je bil predstavljen 
tudi projekt Expo Vipavska 
dolina, s katerim Občina 
Ajdovščina vabi podjetja, 
hotelirje in gostince, kmete in 
druge deležnike v občini, da 
tam najdejo svoj prostor. Expo 
bo del promocijskega prostora 
za Vipavsko dolino, ki se bo 
raztezal med reko Hubelj, hitro 
cesto in obvoznico. Kot je bilo 
moč razbrati iz razprave, bo to še 
eden izmed projektov, s katerim 
bo Občina Ajdovščina orala 
ledino, ob seveda tesni podpori 
tako lokalnih podjetnikov, 
gospodarstvenikov in ustanov 
ter finančni podpori resornih 
ministerstev. V Ajdovščini 
se bo na drugi strani, na 20 
hektarjih ob letališču, zasnoval 
še en projekt, poimenovan Park 
znanja. Dodatne prostore bo 
tam gradila letalska industrija 
– Tekstron, ki ima z nakupom 
Pipistrela velike razvojne načrte, 
saj naj bi do leta 2030 število 
zaposlenih z 250 povečali kar 

na tisoč. Drugi del bo namenjen 
razvojno-raziskovalnim in 
izobraževalnim organizacijam, 
mišljeni so predvsem Univerza v 
Novi Gorici, raziskovalni inštituti 
in zasebna podjetniška vozlišča, 
tretji sklop pa so javne vsebine, 
kjer bodo umeščeni letalski muzej 
s centrom znanosti in znanstveno 
igralnico ter športne površine, 
predvsem nova velika športna 
dvorana in BMX-proga.

Med srednjeročnimi načrti 
Občine Ajdovščina pa so 
tudi širitev industrijskih con, 

prometna infrastruktura in 
namakalni sistem za kmetijstvo. 
Kot občina, ki pozna potrebe 
lokalnega prebivalstva in 
vidi razvojne potenciale, bo 
Ajdovščina poskrbela tudi za 
nove energetske projekte, kot 
so fotovoltaika na parkiriščih 
ter pospešeno nadaljevala 
gradnjo stanovanj. S tem želi ne 
le obdržati mlade v domačem 
okolju, pač pa v Ajdovščino 
pritegniti druge mlade potenciale, 
z njihovim znanjem podpreti 
hitro rastoča podjetja in ustvarjati 
delovna okolja z visoko dodano 
vrednostjo. O teh tematikah sta 
potekali še dve okrogli mizi, 

ki so ju sooblikovali ključni 
sogovorci, tako s področja lokalne 
skupnosti kot podjetij, ter mladi, 
ki si želijo sprememb. Projekte 
občin in podjetij za energetsko 
samooskrbo so predstavili 
direktor podjetja Incom, 
Boštjan Jerončič, produktivni 
vodja podjetja Gen-i Matej 
Haber ter direktorica Občinske 
uprave Mojca Remškar Planinc, 
ki je izpostavila pomembne 
korake, ki jih Občina snuje 
na poti k čim večji energetski 
učinkovitosti. Nenazadnje smo s 

prvo energetsko samoooskrbno 
skupnostjo v Budanjah postali 
zgled na državni ravni.

Na pogovoru o mladih in 
hitrejšem regijskem razvoju pa 
so sodelovali ajdovski župan 

Tadej Beočanin in novogoriški 
podžupan Marko Tribušon, 
direktorica Primorskega 

tehnološkega parka Tanja Kožuh 
in predsednik Mladinskega sveta 
Ajdovščina Lan Žvanut. Urša 
Piculin Tancot iz Alias Plus pa je 
predstavila odprte javne razpise 
in projekte, primerne tako za 
podjetja, kmete in organizacije 
Vipavske doline, ki so ključni za 
nadaljnji razvoj. 

Vsi navzoči so se ob številni 
udeležbi ajdovskih podjetnikov, 
ki jih je obenem združilo tudi 
povabilo na  tradicionalno 
županovo srečanje podjetnikov 
zgornje Vipavske doline, strinjali 
v trditvi, da Ajdovščina tlakuje 
uspešno razvojno pot. Beleži 
tako rast števila podjetij kot 
tudi rast števila zaposlenih in 
dinamično rast prihodkov. 
V samo enem letu so namreč 
ajdovska podjetja ustvarila 828 
milijonov evrov prihodkov, kar 
pomeni 24,4-odstotno rast glede 
na prejšnje leto, ko so prihodki 
znašali 665,8 milijona evrov. 
Vse več je uspešnih projektov, 
ki dajejo zgled, uspešen je izplen 

državnih in evropskih sredstev 
– ob takem pospešku nadaljnji 
razvoj z gotovostjo ni vprašljiv, je 
ob koncu srečanja povedal župan 
Tadej Beočanin in dodal, da bo 
imela Ajdovščina za razvoj vedno 
na široko odprta vrata.

Občini Ajdovščina Zlati ISSO certifikat odličnosti 2023
Občina Ajdovščina je prejemnica zlatega ISSO certifikata za leto 2023, ki ga podeljujejo v sklopu Konference Zlati kamen in prinaša dodaten ugled ter obenem 

spodbudo za nadaljnjo, strateško in razvojno usmerjeno pot.

Vs a kole t n i  dogo dek , 
konferenca Zlati kamen, je 
srečanje predstavnikov lokalnih 
skupnosti, gospodarstva in vlade. 
Dogodek je namenjen vsem, ki 
vodijo in upravljajo občine in 
delujejo v javni upravi in javnih ter 
zasebnih podjetjih. Na dogodku, 
ki hkrati predstavlja tudi vrhunec 
večmesečnega raziskovalnega 
dela o razvojnem napredku 
slovenskih občin v sklopu 
raziskovalnega projekta in izbora 
Zlati kamen, je laskavi naziv 
prejemnice zlatega certifikata v 
letošnjem letu prejela tudi naša 
občina. Zlati ISSO certifikat 
2023 predstavlja pomembno 
odlikovanje za naše občino. 
Izkazuje izjemno kakovost 
življenja ter uravnoteženo 
stopnjo razvoja. Izhodišče za 
podelitev certifikata je Indeks 
ISSO, ki je sestavljen iz večjega 
števila kazalnikov, izvedenih 
iz statističnih, finančnih in 
gospodarskih podatkov o občini. 
Spremlja demografska gibanja, 
učinkovitost delovanja občine, 
dinamiko gospodarskega razvoja, 
stanje na trgu dela in področju 
izobrazbe, meri pa tudi življenjski 
standard, stopnjo socialne 
kohezije in stopnjo okoljske 
osveščenosti v občini.

Letošnja rdeča nit izbora 

nagrade Zlati kamen je odpornost 
– zelo aktualen pojem, ki ga vse 
bolj uporablja tudi Evropska 
komisija. Pri presoji odpornosti 
občin je strokovni svet posebej 
pozorno spremljal ravnanje 
z vodo in drugimi kritičnimi 
viri oziroma trajnostne aspekte 
razvoja, ki so za dolgoročno 
odpornost občin kritičnega 
pomena. V sklopu te tematike je 
svoj vidik predstavila tudi Občina 
Ajdovščina. Janez Furlan, vodja 
oddelka za gospodarstvo in 
razvojne zadeve, je na konferenci 
namreč predaval o Strateškem 
načrtovanju in pomembnosti čez-
sektorskega pogleda na gradnjo 
namakalnega sistema v Vipavski 
dolini. Izpostavil je zlasti 
vidik velikih infrastrukturnih 
projektov, kamor uvrščamo tudi 
gradnjo velikega namakalnega 
sistema, v luči tega, da ne gradimo 
za danes in za trenutne potrebe, 
temveč je gradnja v prvi vrsti 
namenjena prihodnosti. »Najtežja 
naloga odločevalcev in občinske 
uprave pri oblikovanju robnih 
pogojev namakalnega sitama 
je transformacija razmišljanja 
končnih uporabnikov iz 
pogleda na sedanjost na pogled 
v prihodnost,« je med drugim 
izpostavil.

Občina Ajdovščina je v 
letošnji analizi glede na vrednost 
sestavljenega indeksa ISSO 
obdržala visoko šesto mesto in 
po razvitosti presega povprečje 
slovenskih občin za 19 odstotkov, 
regijsko povprečje pa za dobre 
štiri odstotke. Lansko uvrstitev 
smo izboljšali na petih področjih. 
Izboljšal se je demografski 
indeks – ob tem pa je Ajdovščina 
bolje uvrščena tudi ko gre za 
dinamiko staranja. Opazno 
se je izboljšal tudi položaj na 
področju izobrazbe in socialne 
kohezije. Najmočnejša aduta 
občine ostajata gospodarstvo 
in trg dela. Na gospodarskem 
področju dinamika ostaja 
precejšnja – pomembno pa je, 
da se je ob tem povečala tudi 
dodana vrednost. Občina ima 
zelo močno vrednost indeksa 
izobrazbe – tu se je povsem 
približala prvi desetini. Drugi dve 
močni področji sta še življenjski 
standard in demografija. 
Na področju življenjskega 
standarda so sicer vrednosti 
posameznih kazalnikov za 
malenkost manj uravnotežene 
kot na drugih področjih: nekaj 

izzivov lahko najdemo zlasti pri 
kazalnikih zdravja. Na področjih 
proračunske učinkovitosti 
in socialne kohezije je stanje 
(glede na merljive kazalnike) 
nadpovprečno. Tudi na področju 
okolja se Ajdovščina uvršča v 
solidno sredino. Nekoliko slabše 
nam kaže le pri porabi električne 
energije in povečanju količin 
odpadkov, kar pa je posledica 
velikega industrijskega razmaha.

»Le malokrat naletimo na tako 
uravnotežen razvojni položaj. Če 
odštejemo odpadke in energijo, 
so uvrstitve Ajdovščine zelo 
uravnotežene. Vrednosti 
kazalnikov so skoraj povsod 
nad povprečjem,« izpostavljajo 
pripravljavci analize. »Življenjski 
standard v Ajdovščini je 
nadpovprečen. Najboljše 
vrednosti imajo kazalniki 
stanovanjskega standarda 
zaradi aktivnosti (spodbujanje 
gradnje) in dinamike (rast števila 
novih stanovanj). Blaginja je 
nadpovprečna, predvsem pa so 
bruto prejemki na prebivalca 
med najhitreje rastočimi pri 
nas,« še izpostavlja ISSO analiza.  

Izstopajoče prednosti občine 

so dinamično gospodarstvo 
(Ajdovščina ima močno in 
zlasti izrazito dinamično 
gospodarstvo, ki ga odlikujejo 
tudi številna hitro rastoča 
podjetja), rast bruto prejemkov 
(Ajdovščina je med kraji, kjer 
se v zadnjem času najhitreje 
izboljšuje blaginja: glede na rast 
povprečnih bruto prejemkov na 
posameznika se uvršča na deveto 
mesto), bolniške odsotnosti 
(nizko število bolniških 
odsotnosti je v prvi vrsti sicer 
kazalnik zdravja posameznika – 
a ob tem je prav tako pomemben 
indikator zdravja okolja in 
kakovostne podjetniške klime.), 
rast števila delovnih mest 
(Ajdovščina še naprej sodi med 
kraje, kjer število delovnih 
mest narašča) in neokrnjena 
narava (Močno gospodarstvo 
je skoncentrirano v občinskem 
središču – velik delež podeželja 
občine pa je vključen v območje 
Natura 2000. To je potencialno 
zmagovalna kombinacija: na eni 
strani dinamičen gospodarski 
razvoj, na drugi pa ohranjeno 
okolje z vsem pomenom za 
prihodnost in sedanjost.).

Občina Ajdovščina vse bližje vrhu!

Županov sprejem ob mednarodnem dnevu Civilne zaščite
Župan občine Ajdovščina Tadej Beočanin je ob mednaronem dnevu Civilne zaščite v Logističnem centru gostil pripadnice in pripadnike ajdovske civilne zaščite v 

znak spoštovanja za njihovo neprecenljivo poslanstvo ter zahvale za dosedanje delo, hkrati pa je bila to tudi priložnost za pogovor o smelih načrtih za prihodnost.
V sistemu ajdovske zaščite in 

reševanja v občini je vključenih več 
kot 200 pripadnic in pripadnikov 
iz raznolikih organizacij, društev 
in ekip. Vključeni so Gasilsko 
reševalni center Ajdovščina, 
občinska prostovoljna gasilska 
društva Ajdovščina, Col, Selo in 
Šmarje, ajdovska skupina gorskih 
reševalcev Gorske reševalne 
službe Tolmin, Zdravstveni dom 
Ajdovščina, KSD Ajdovščina, 
Policijska postaja Ajdovščina, 
Jamarsko društvo Danila 
Remškarja, Aeroklub Josip 

Križaj, Društvo reševalnih 
psov Nova Gorica, Potapljaško 
društvo Sirena Sub, taborniki 
in skavti, ekipa prve pomoči 
RK Ajdovščina, radioklub 
Ajdovščina, Srednja šola Veno 
Pilon, podjetji C-astral in Latnik 
in še nekatere službe uprave 
Občine Ajdovščina.

»Na območju občine 
Ajdovščina narava ne skopari z 
nevšečnostmi, zato si življenja 
brez dobro organizirane 
civilne zaščite ne znamo več 
predstavljati,« je na srečanju 

dejal župan Tadej Beočanin in 
se pripadnicam in pripadnikov 
CZ za njihovo predano delo 
zahvalil. »Ocenjujem, da mreža 
Civilne zaščite v naši skupnosti 
temelji na izjemni predanosti, 
med nami ste posamezniki, ki s 
svojo požrtvovalnostjo interese 
skupnosti postavljate na prvo 
mesto …Za vašo požrtvovalnost, 
predanost in pripravljenost se 
vam iskreno zahvaljujem,« je še 
izpostavil župan.

Srečanje je sicer minilo v 
sproščenem vzdušju, obdano s 
smelimi načrti za prihodnost. 
Predstavljena je bila namreč 
gradnja novega Gasilskega centra, 
ki bo zrasel tik ob Logističnem 
centru, kamor namerava Občina 
Ajdovščina umestiti vse službe 
zaščite in reševanja. Občinski 
koordinator za CZ in splošne 
zadeve Matevž Brataševec je 
predstavil še statistične podatke, 
ki so zaznamovali delovanje 
pripadnic in pripadnikov v 
preteklem letu. Člani Gorske 
reševalne službe, enota 
Ajdovščina, pa so zbranim s 
prve roke predstavili tehnične 
karakteristike nove pridobitve 

– drona, ki ga bo GRS uporabljala 
pri tehničnem in drugem 
reševanju.

Prav na mednarodni 
dan Civilne zaščite pa je v 
kongresnem centru na Brdu 
pri Kranju potekala osrednja 
slovesnost ob dnevu Civilne 
zaščite, na kateri je bil slavnostni 
govornik minister za obrambo 
Marjan Šarec. Naši možje so se 
domov vrnili z odlikovanjem. 
Občina Ajdovščina je kot krovna 
organizacija prejela bronasti znak 
kot zahvalo vsem občinskim 
strukturam in prostovoljcem, ki 

so pripomogli k obvladovanju 
obsežnega programa na Krasu 
poleti 2022.

Vsem, ki skrbite za našo 
varnost, hvala!

Na široko smo odprli vrata razvoju
V Ajdovščini je 21. marca potekal razvojni forum, ki ga je Občina Ajdovščina priredila v sodelovanju s Časnikom Finance. Srečanje je doprineslo odlična izhodišča 

za nadaljnji razvoj regije in zagon dveh pomembnih razvojnih projektov, ki jih Občina snuje v prihodnje: Expo Vipavska dolina in Park znanja. Dogodek je bil 
hkrati združen z županovim sprejemom podjetnikov in obrtnikov zgornje Vipavske doline.

Foto: Jure Makovec, Finance 

Na obisku minister za solidarno 
prihodnost Simon Maljevac

V Ajdovščini se je konec februarja mudila ekipa z Ministrstva za solidarno prihodnost, na čelu z 
ministrom Simonom Maljevcem. Osrednja tematika srečanja so bili razvojni projekti in programi 
na področjih stanovanjske politike in dolgotrajne oskrbe na našem območju. Minister si je s svojo 
ekipo ogledal tudi gradnjo novega doma starejših in novih stanovanjskih kapacitet na Ribniku.

Župan Tadej Beočanin je 
v prostorih občinske stavbe 
sprejel ministra za solidarno 
prihodnost, Simona Maljevca, 
z ekipo. Osrednja nit dogodka 
so bili razvojni projekti, ki jih 
Občina Ajdovščina snuje na 
področju stanovanjske politike 
in dolgotrajne oskrbe. Ministrski 
ekipi so bile predstavljene pobude, 
vezane na podporo zagotavljanja 
virov za stanovanjsko gradnjo, 
tako na področju nizkocenovnih 
hiš za mlade družine kot tudi 
drugih oblik sistemskih virov 
financiranja, ki jih ureja država. 

Minister je pobližje spoznal 
tudi druge projekte s področja 
dolgotrajne oskrbe, in sicer 
gradnjo oskrbovanih stanovanj 

na Ribniku ter novogradnjo 
Doma starejših občanov Kresnice. 
Sledil je tudi terenski ogled obeh 
gradbišč na Ribniku. 
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Občina Ajdovščina se je z 
mestom Quliano pobratila 
leta 1974. Iz tega pobratenja so 
se razvile številne dejavnosti, 
izmenjave in sodelovanja med 
obema občinama na področju 
kulture, izobraževanja, športa, 
pa tudi izmenjave izkušenj 
s področja gospodarstva in 
urbanega razvoja. V Ajdovščini 
še vedno obstaja ulica, posvečena 
Quilianu, prav tako v Quilianu 
poteka Via Ajdovščina. Obnova 
sporazumov o pobratenju v okviru 
aktualnih družbenih sprememb 
je bila osrednja tema srečanja, ki 
je sredi marca potekalo v mestni 
hiši v Qulianu, med delegacijama 
občinskih uprav, na čelu z 
županoma Tadejem Beočaninom 
in Nicolom Isetto. Srečanje se je 
pričelo s pogovorom o vodenju in 
rasti obeh občin ter hitro privedlo 
do odkritja številnih skupnih 
točk, kot na primer trajnostnega 
razvoja, strategije občine do 
2030 ter črpanja sredstev tako na 
nacionalni kot tudi na regionalni 
in lokalni ravni. Dotaknili 
so se tudi tematike varovanja 
okolja, ohranjanja kulturne, 
družbene, športne dediščine, 
pa tudi gospodarskega razvoja 
ter pomena razvijanja lokalnih 
produktov in vsesplošnega 
ohranjanja značilnosti območja. 

Izpostavljene so bile tiste skupne 
točke povezovanja, na katerih 
se Quiliano in Ajdovščina 
še dodatno angažirata za 
prihodnost.

Po konstruktivni razpravi 
sta delegaciji Quiliano in 
Ajdovščina potrdili medsebojno 
pripravljenost  za ponoven 
zagon in nadaljnje negovanje že 
vzpostavljenega partnerstva, tudi 
za izmenjavo novih upravnih in 
političnih izkušenj na temeljih 
skupnega načrtovanja. S tem 
srečanjem se je torej ponovno 
začel institucionalni dialog, 
katerega cilj je povrniti vrednost 
pobratenja med Quilianom in 
Ajdovščino.

»Z veseljem smo se odzvali 
povabilu Občine Quiliano, da 
obudimo nekdaj tesno zasnovane 
odnose, ki so povezale več 
generacij Ajdovcev s prebivalci 
mesta Quiliano. Izmenjava 
medsebojnih izkušenj ter 
negovanje odnosov z mestom, 
ki temelji na pobratenju izpred 
več desetletij, je smiselno 
obuditi. Takrat so nas združile 
druge okoliščine, ki smo jih 
z raznolikimi udejstvovanji 
redno negovali, tako z obiski 
kot izmenjavami šolarjev, stkale 
so se marsikatere prijateljske 
vezi, tako na poslovnem kot tudi 

zasebnem področju. Nekatere 
takratne vezi so ostale zapisane v 
času, druge pa nakazujejo novo 
smer povezovanja in sodelovanja, 
čemur smo prve smernice 
nakazali prav na srečanju, ki je 
podalo novo smer izmenjave 
izkušenj – tako upravnih, 
političnih kot družbenih,« je ob 
srečanju izpostavil župan Tadej 
Beočanin.

»Mislim, da je bilo to izjemno 
pozitivno srečanje,« je izjavil 
župan mesta Quiliano Nicola 
Isetta. »Vsekakor je bila temeljna 
volja, da preverimo možnost 
ponovne vzpostavitve odnosov z 
Občino Ajdovščina, ki je v teh letih 
doživela močan in pomemben 
razvoj v smislu modernizacije, 
pozornosti do prihodnjih 
scenarijev v prenovljeni sodobni 
in evropski viziji. Z zanimanjem 
smo prisluhnili kar nekaj 
primerov dobrih praks, ki 
odlikujejo delo uprave na čelu z 
županom Tadejem Beočaninom 
in upamo, da bomo lahko skupaj 
delovali za uspešen razvoj naših 
skupnosti.«

Ob koncu obiska si je delegacija 
občinske uprave Ajdovščina 
lahko ogledala originalne uradne 
dokumente podpisa pogodbe o 
pobratenju ter nekatere vidne 
turistične točke mesta Quiliano.

Na obisku pri pobrateni Občini 
Quiliano v Italiji

Sredi marca so se predstavniki ajdovske občine na sedežu italijanske Občine Quiliano, ki se 
nahaja v provinci Savona, sešli s tamkajšnjim občinskim vodstvom. To srečanje postavlja nove 
temelje pobratenja med Quilianom in Ajdovščino, ki je bilo prvotno vzpostavljeno leta 1974. V 
Ajdovščini imamo v znak pobratenja poimenovano Ulico Quiliano, prav tako je v Quilianu ulica, 
poimenovana Via Ajdovščina.

Dela tečejo brez 
prestanka 

Eden največjih vodovodnih projektov v zadnjem obdobju v 
naši občini, Celovito hidravlično uravnoteženje vodooskrbnega 
sistema Hubelj – Skuk, teče po zastavljenem načrtu. Tudi v 
najhujših zimskih razmerah je bilo na gradbiščih živahno. Še 
posebej v Podkraju, kjer je ob dveh gradbiščih tudi aktivno 
arheološko najdišče.

Vodohrani pri izviru Hublja so 
zgrajeni. Vsak bo lahko hranil 
1000 kubičnih metrov čiste 
pitne vode. Trenutno se izvajajo 
zasipi na eni strani objektov, ki 
morajo biti zaradi izolacije delno 
vkopani, na sprednji strani pa 
že potekajo fasaderska dela, na 
pročelje objektov se namešča 
kamnito oblogo. V Lokavcu so 
dela že zaključena, zelo živahno 
pa je v Podkraju. Zgrajeni sta 
že povezavi od državne ceste do 
obeh vodohranov, v Višnjah in 
v Podkraju. Dodatno gradbišče 
je na začetku Podkraja, kjer se 
je ob glavni cesti rušil podporni 
zid, ki se ga gradi na novo. 
Investicijo izvaja Direkcija RS za 
ceste, občina pa je sofinancerka. 
Na gradbišču vodovoda pa so bili 
že pred nekaj meseci ob izkopu 
odkriti starodavni kamniti 
ostanki, izkazalo se je, da gre za 
pomembno najdbo, odkriti so 
bili ostanki rimske ceste, ki ji je 

mogoče slediti od pokopališča 
do prvega stanovanjskega 
objekta, glede na ohranjenost pa 
predvidevajo nadaljnji potek v 
smeri cerkve v Podkraju. Zavod 
za varstvo kulturne dediščine 
je določil nadaljnje ukrepe na 
gradbišču ter tudi arheološko 
raziskavo. Na delu gradbišča tako 
potekajo arheološka izkopavanja, 
ki bodo v celoti poplačana iz 
občinskega proračuna. Tu je delo 
začasno ustavljeno, oziroma se je 
gradbišče preselilo naprej po trasi 
vodovoda. Dela se nadaljujejo na 
trasi od Podkraja proti Hrušici, 
zgrajenega je že približno dober 
kilometer vodovoda. Kljub 
nenačrtovanimi dodatnimi 
deli obsežen projekt teče po 
zastavljenih načrtih.

Poziv za Podkrajce: priključki na vodovod so že v gradnji
Pozivamo vse zainteresirane občane iz območja Podkraja, 

da se čim prej prijavijo za izgradnjo hišnega priključka na 
vodovodni sistem Višnje – Podkraj. Priključki so že v gradnji, 
javni vodovodni sistem pa bo nared do sredine letošnje jeseni.

Na spletišču občine objavljen poziv je sprožil lep odziv. Vse 
ostale Podkrajce, ki ste zainteresirani za izgradnjo hišnega 
priključka na vodovodni sistem Višnje – Podkraj v okviru 
skupnega občinskega projekta po subvencionirani ceni, pa 
pozivamo, da čim prej izrazite svojo željo. Priključitev na javni 
vodovodni sistem je namreč obvezna, jo je pa mogoče izvesti 
tudi v lastni režiji. V času trajanja gradnje javnega sistema 
Občina Ajdovščina občanom nudi ugodno rešitev. Najbolj 
enostavno je namreč priključke graditi sproti, poleg tega je cena 
izgradnje subvencionirana. Kdor se bo torej odločil za naročilo 
v tem času, bo priključek plačal po subvencionirani ceni 800 
evrov, preostanek do polne cene, ocenjen na okoli 2.000 evrov, 
pa bo poravnal občinski proračun. S podpisom pogodbe za 
subvencionirano izgradnjo za vse korake do legalizacije hišnega 
priključka, vključno z vpisom v kataster javne infrastrukture, 
poskrbi vzdrževalec sistema, to je Komunalno stanovanjska 
družba Ajdovščina.

Izgradnja javnega vodovodnega sistema bo zaključena do 
sredine jeseni, sproti se bo gradilo tudi priključke. Ker pa gre pri 
izgradnji hišnih priključkov za kar obsežno investicijo – tako v 
delu, kot tudi v denarju – se bo ta del raztegnil še v prihodnje leto. 
Gradilo se jih bo po takšnem vrstnem redu, kot bodo prihajale 
vloge. Zato vsi, ki ste zainteresirani, pohitite s prijavo.

Naložbo sofinancirata Republika Slovenija in 
Evropska unija iz Kohezijskega sklada.

Ceste so 'zajete'
V preteklih mesecih se je na Ajdovskem za namen 

učinkovitejšega upravljanja in varstva občinskih cest ter 
prometa na njih izvedlo mobilno lasersko skeniranje in sferično 
fotografiranje cest. Pridobljeni podatki bodo služili tudi civilni 
zaščiti, ki bo v primeru intervencij z vnaprejšnjim (digitalnim) 
pregledom območja točno vedela, na kakšen teren se podaja.

Izvedba terenskega dela 
zajema je bila izvedena v več 
dnevih, z vmesno prekinitvijo 
zaradi zagotavljanja ustreznih 
vremenskih pogojev. Takšno 
snemanje je namreč mogoče 
izvajati le, ko je kot sonca 
primeren za zajem posnetkov, 
snemanje pa mora biti izvedeno z 
zmanjšano hitrostjo. Na ta način 
je bilo skupno zajetih in posnetih 
594,4 kilometra cest v obeh 
smereh, kar je 93 odstotkov vseh 
občinskih cest. 7 odstotkov cest 
ni bilo posnetih zaradi različnih 
razlogov, kot so preozka cesta, 
neprevozna pot, pešpot, pločniki, 
konec ceste ipd.

Na podlagi vsega zajetega je 
bila izdelana pregledna karta, ki 
pooblaščenim dovoljuje prikaz 
podatkovnih podlag na karti ali 
iz zraka; z različico 2-D je mogoče 
prikazati talno in vertikalno 
prometno signalizacijo ter 

prometno opremo, izpisati 
podatke iz zemljiškega katastra 
in drugih slojev, prikazati 
komunalno infrastrukturo ali 
pa denimo meriti širine objektov. 
Program omogoča tudi 3-D 
laserske posnetke, kjer se lahko 
izrišejo panoramske fotografije, 
vezane na točno lokacijo, ali pa 
avtomatsko izračuna površina 
cest. Tako na karti kot tudi v 
3-D različici je mogoče izvažati 
posamezne slike s komentarji 
ter uvažati točkovne linijske ali 
poligonske sloje.

Zahvaljujoč vsem izvedenim 
aktivnostim, je naše ceste in 
situacijo na njih zdaj mogoče 
pregledovati in optimizirati kar 
izpred računalniškega zaslona. 
Načrtuje pa se tudi že nadgradnja 
vsega omenjenega – terenskim 
aktivnostim bo namreč prav 
kmalu sledilo snemanje iz zraka.

Obeta se četrti cikel Moje pobude
Tudi v letošnjem letu boste občanke in občani lahko odločali o novih projektih, ki bodo 

oplemenitili našo skupnost. Obeta se namreč 4. cikel Moje pobude, participativnega proračuna, 
ki bo predvidoma stekel še pred poletjem. Snuje se tudi mobilna aplikacija mAjdovščina, prek 
katere bo v prihodnje moč pobude tudi oddajati in o njih glasovati.

Občina Ajdovščina je s 
participativnim proračunom 
orala ledino v Sloveniji. 
Občankam in občanom smo 
omogočili podajanje pobud, saj 
vemo, da imate občani vedno 
veliko idej, ki pa jih skozi ustaljene 
postopke odločanja ne morete 
ustrezno izraziti in uveljaviti. 
Z uvedbo participativnega 
proračuna, poimenovanega Moja 
pobuda, se je v občini Ajdovščina 
izoblikovala možnost soodločanja 
in aktivnega vključevanja v 
projekte, pomembne za celotno 
skupnost. V že treh uspešno 
izpeljanih izvedbah ste občanke 
in občani dokazali, da imate 
veliko izvirnih idej, z uresničitvijo 
katerih je naša skupnost ogromno 

pridobila.
To se je skozi tri cikle izvedbe 

tudi potrdilo – občani ste 
prijavili kar 260 projektov, med 
njimi veliko zelo različnih idej 
in mnogo domiselnih rešitev, 
kako izboljšati pogoje življenja v 
določenem kraju ali pa denimo 
prispevati k ohranitvi naravne in 
kulturne dediščine kraja. Doslej 
je bilo uresničenih že več kot 
80 pobud, še 9 jih bo izvedenih 
do konca poletja. Pomenljiv je 
podatek, da volilna udeležba 
narašča, še zlasti na območjih 
na podeželju, v Dolgi Poljani se 
je glasovanja udeležilo več kot 70 
% krajank in krajanov.

Z izvedbo četrtega cikla, ki 
se obeta ob koncu pomladi, 

uvajamo tudi novost – razvijamo 
namreč mobilno aplikacijo 
mAjdovščina, s katero bo v 
prihodnje pobude moč oddati in 
o njih tudi glasovati prek mobilne 
aplikacije. O idejah, pridobitvah 
in pobudah za vaš kraj pa lahko 
že začnete razmišljati, da boste 
imeli projekte pravočasno nared.

Gradili bomo namakalni sistem!
Akcija intenzivnega pozivanja kmetov k priključitvi v projekt namakalnega sistema se je 15. 

marca uspešno zaključila – gradili bomo prvi velik namakalni sistem v zgornji Vipavski dolini!
Občina Ajdovščina je s 

projektom vzpostav it ve 
namakalnega sistema v ciljni 
ravnini. Zaključilo se je namreč 
zbiranje podpisov pogodb za 
priključitev v namakalni sistem. 
Namakanje kmetijskih zemljišč 
bo mogoče samo na zemljiščih, 
ki bodo vključena v končno 
namakalno območje. To bo 
izoblikovano v kratkem, ko bodo 

obdelani vsi podatki in vnešena 
nova namakalna območja, ki 
so bila v sistem vključena po 
15. februarju, ko je bil objavljen 
zemljev id potencia lnega 
namakalnega območja. V 
kratkem pa bo tako oblikovan 
še zemljevid, ki bo prikazoval 
končno namakalno polje. V 
prihodnje bodo svoja kmetijska 
zemljišča namakali samo tisti 

kmetovalci, ki so do 15. marca 
sklenili pogodbo o namakanju; 
brez podpisane pogodbe 
namakanje ne bo mogoče. 
Izpolnjena morata biti torej oba 
pogoja, vključenost v namakalno 
območje ter sklenjena pogodba. 
Na območjih, ki so izpadla, 
namakanje ne bo mogoče, niti 
se na sistem se ne bo mogoče 
priključiti naknadno. 

Za varnost lahko največ storimo sami, svarijo policisti
Na zadnji občinski seji so se svetnice in svetniki seznanili z Letnim poročilom dela Policijske postaje Ajdovščina v preteklem letu. Načelnik Marko Terbovšek 

ocenjuje, da je celostna varnostna slika v občini dobra, občani se počutijo varne, a previdnost ne bo odveč, zlasti pri povečanju števila vlomov na našem območju.
Občinskim svetnikom in 

svetnicam je na pretekli občinski 
seji poročilo o delu Policije za 
leto 2022 podal načelnik Marko 
Terbovšek, ki ocenjuje, da je 
varnost v naši občini dobra. Na 
področju prometne varnosti je 
stanje primerljivo s preteklimi leti, 
izrečenih je bilo sicer več ukrepov 
v cestnem prometu, nismo pa 
beležili nobene smrtne žrtve. 

Na območju občine Ajdovščina 
je bilo v lanskem letu 123 
prometnih nesreč, največ zaradi 
neprilagojene hitrosti, nepravilne 
smeri vožnje, neupoštevanja pravil 
o prednosti ipd. Na področju 
kriminalitete je bilo obravnavanih 
več kot 200 kaznivih dejanj, 
zlasti zoper premoženje. Prav 
slednje je načelnik izpostavil 
kot problematično v zadnjem 

obdobju. Beležijo namreč več 
vlomov v stanovanjske hiše, gre 
za organizirano tolpo, ki vlamlja 
zlasti na podeželju. Policija svari 
občane, da ob morebitnem 
zaznavanju sumljivih oseb in vozil 
to nemudoma sporoči pristojnim. 
Še poziv k preventivnemu 
ravnanju – tudi ko ste zdoma, 
poskrbite za samozaščitno 
ravnanje (zaklepanje vrat, 

ambientalna svetloba, ustrezna 
hramba vrednejših predmetov 
itd). Še največ pa lahko za svojo 
varnost storimo sami, svarijo 
policisti, ki so v preteklem letu 
veliko pozornosti posvečali 
preventivnim dejavnostim, 
vezanim na spremljanje in 
nadzorovanje prometa tako ob 
varnih poteh v šolo, jutranjih in 
popoldanskih konicah, kot stanju 

prometa v času prepovedi (burja 
…), vključeni pa so bili tudi v vse 
nacionalne preventivne akcije, 
denimo Vsi za večjo varnost, 
Slovenija pripni se, Varna pot v 
šolo. Policisti ob tej priložnosti 
pozivajo k samozaščitnemu 
ravnanju, spoštovanju prometnih 
pravil in svarijo: za svojo varnost 
lahko največ storimo sami. 
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V Hiši dobre volje smo se s srčno 
ljubeznijo vseh generacij zahvalili 
mamam, ki so nam omogočile, 
da lahko soustvarjamo ta svet. V 
številčni družbi krasnih ljudi smo 
s širokimi nasmehi na obrazu 
uživali v raznolikem programu. 
Dramsko pevska skupine Zarja 
Društva upokojencev Ajdovščina 
nam je z odličnimi pevci in igralci 
pričarala duhovite glasbene 
in dramske vložke, da smo se 
glasno smejali, celo krohotali. 
Učenci in učenke OŠ Danila 
Lokarja Ajdovščina so nam v 

okviru neobveznega izbirnega 
predmeta šolska produkcija in 
proslave priredili krasne recitale, 
ki so nam na iskren in ganljiv 
način povedali, da nas spoštujejo 
in imajo iskreno radi. Kitaristi 
Sofija, Tjaž in Sara iz Glasbene 
šole Vinka Vodopivca Ajdovščina 
so nam s prekrasnimi melodijami 
ustvarili romantično vzdušje, da 
smo zaljubeljeno zaplavali med 
lepimi spomini, ki jih je na živahen 
način prebudil tudi karizmatičen 
harmonikar Kristjan iz OŠ 
Šturje. Brez neprecenljivega 

sodelovanja prostovoljk in 
prostovoljcev programa "Starejši 
za starejše" Društva upokojencev 
Ajdovščina, ki so podarili svoj čas 
ter hišo napolnili do zadnjega 
kotička in aktivno prispevali k 
programu, ne bi uživali v tako 
izjemni družbi ljudi, ki so s svojo 
prisotnostjo zagotovo prejeli ključ 
do naše ljubezni in dobre volje. 
Iz srca hvala tudi prvošolkam in 
prvošolcem OŠ Danila Lokarja 
Ajdovščina, ki so nas v začetku 
marca presenetili s pesmijo in 
recitali ter tako našo Hišo še 
dodatno napolnili z radostjo in 
ljubeznijo pomladi. Hvala tudi 
Waldorfski šoli Ajdovščina, ki 
nam je za pusta v Hišo pripeljala 
kulturo Rimljanov, Stare Grčije 
in Egipta ter nas tako poslala 
v časovni stroj, da smo lahko 
uživali v plesu, pesmih in 
predstavitvah boginj in bogov 
iz nekih drugih časov. Najlepša 
hvala vsem, ki se spomnete na 
nas in nam z vašo dobro voljo 

pričarate nepozabne trenutke, ki 
nam vedno znova potrjujejo, da 
smo še kako pomembni. Vsem, 
ki tako ali drugače sejete ljubezen 
hvala iz srca!

Pa še v razmislek … Ko se 
srečamo, večkrat slišimo besede 
kot so: “Kmalu bom tudi jaz za k 
vam.” Ali: “Še malo malo, pa bomo 
vsi tukaj.” In: “Za zdaj še ni nujno, 
a kdo ve, kako bo naprej …” V 
teh besedah je včasih moč začutiti 
predsodek, zato predlagamo, da 
spremenimo tok misli v: “Zdaj 
sem v najboljši formi in s tem, da 
se vključim k vam, bom to formo 
dlje časa ohranjal!”, “Z družbo, 
aktivnostmi in ljubeznijo, ki 
jo dobimo pri vas, ohranjamo 
zdravje in veselje do življenja.” 
Kar je najbolj zgovorno: “Ne 
bom čakala, da bom slaba in da 
vas bom nujno potrebovala, raje 
pridem zdaj in obdržim to, kar 
imam!” Vsak predsodek ali strah 

je namreč odveč, saj v naši družbi 
le pridobite in dejansko na novo 
zaživite. Če svoje ljudi, ki jih 
imate radi, vključite k nam, je to 
darilo in ne kazen. Vabljeni torej 
vsi, ki si želite olajšati in hkrati 
popestriti svoje dneve. Poskrbimo 
za vse: za nego, tople obroke in 
dvig kakovosti življenja. Poleg 
najboljše kave vam nudimo vse za 
brezskrbno in prijetno življenje. 
Ohranimo se zdravi in veseli! 
Dobrodošli!

Odprti smo vsak delavnik od 
ponedeljka do petka med 7 h in 
17 h. Stopite z nami v stik in nas 
obiščite! Če želite več informacij, 
se lahko obrnete na Hišo dobre 
volje na 051 230 883, vedno pa 
vam je na voljo tudi strokovna 
delavka Tina Krog:

Telefon: 051 605 699
E-pošta: tina.krog@dung.si
Se vidimo!

Vedno nasmejani Jože Pipan 
s Planine nad Ajdovščino, ki ga 
zadnja leta enkrat na mesec redno 
srečujemo ob stojnici s sveže 
pečenim kruhom in drugimi 
pekovskimi dobrotami, je v 
družini prevzel vlogo prodajalca 
na Ajdovski tržnici. Njegova žena 
Marta skrbi za peko. Njuna hči 
vsako soboto odpelje kruh na 
tržnico v Novo Gorico. Vmes pa 
poskrbijo za vsa druga naročila 

kruha in številna opravila na 
kmetiji. "Eden ne bi zmogel sam, 
to je delo za vso družino," poudari 
Marta.

Gospod Jože, ste na vaši 
kmetiji od nekdaj pridelovali 
žito?

Ja, od kar se spomnim. Njive 
imamo v Dolenjah in vedno 
smo pridelali tudi nekaj žita. 
Marta pravi, da je naša kmetija 
samooskrbna. Pridelamo skoraj 

vse, kar potrebujemo zase. Zadnja 
leta razmišljam, da bi na njivah na 
Planini poskusil tudi s piro.

Kaj vas je spodbudilo, da ste 
začeli peči kruh?

Marta je od nekdaj pekla 
kruh, za našo družino in tudi 
za prijatelje. Ko so otroci malo 
zrasli, smo potrebovali večje 
prihodke in smo razmišljali, kako 
bi razširili dejavnost. Peka kruha 
se nam je zdela najbolj primerna. 
Doma imamo krušno peč, moka 
je bila vedno doma, Marta pa je 
rada pekla.

Gospa Marta, peči zase ali za 
prodajo je najbrž zelo drugače.

(smeh) Naši otroci so vedno 
jedli domač kruh in se jim je 
zdel slabši od kupljenega. Zato 
sem enkrat predlagala, da pridejo 
otroci iz vrtca, kamor je hodila 
hči, pogledat, kako pečem kruh. 
Otroci so uživali, mesili so testo 
in sveži kruh jim je bil zelo všeč. 
Takrat se je nekaj premaknilo. 
Zbrala sem dovolj poguma, 
da sem lahko svoj kruh začela 
prodajati.

S prodajo na tržnici imate kar 
bogate izkušnje, kajne?

Začeli smo v času, ko je Mercator 

v Kromberku organiziral kmečko 
tržnico. To je bila za nas koristna 
izkušnja. Najprej sem na tržnico 
hodila sama, s časom pa je prodajo 
prevzel Jože, jaz sem samo pekla. 
Kasneje, kakšnih osem let nazaj, 
pa smo na pobudo hčerke začeli 
prodajati na tržnici v Novi Gorici. 
Med vso zelenjavo in sadjem smo 
bili edini s ponudbo kruha. 

Gospod Jože, v Ajdovščino pa 
ste hodili na Kmečko tržnico.

Ja, Kmečka tržnica je bila prva 
leta odlično obiskana, nato je 
zanimanje upadlo. Zdaj se spet 
vrača, ker Občina poskrbi za 
oglaševanje. To se mi zdi nujno, 
sicer premalo prodamo.

Kaj vse ponujate?
Imamo bel, črn, ajdov, ržen, 

pirin, konopljin, koruzni in bučni 
kruh. Zelo priljubljene so sirovke 
in kajzerice, Marta pa rada peče 
tudi sladko pecivo. Začela je s 

piškoti, zdaj peče tudi rogljičke in 
pite iz listnatega testa. Nazadnje 
pa je začela peči tudi griskote, 
več okusov posebnih piškotov. V 
ponudbi pa imamo tudi potice, 
buhteljne in domače rezance.

Marta, ob sobotah je pri vas 
posebej delovno.

Vstanem ob enih zjutraj, ob pol 
osmih pa so škatle s svežo peko 
že pripravljene za tržnico. Ne 
moreš peči na zalogo, kruh mora 
biti svež, saj ga pečemo kot zase, 
popolnoma brez dodatkov.

Kaj pa naredite s kruhom, ki 
ga ne prodate?

Ničesar ne zavržemo. Vse, 
kar ostane, podarimo. Najprej 
stalnim strankam, ki prihajajo 
po kruh k nam domov. Preostalo 
pa članom širše družine in 
prijateljem. Tako smo vzgojeni 
in tako se mi zdi prav.

Občinsko vinsko ocenjevanje v 
Ajdovščini je eno večjih v regiji. 
Letos se ga je udeležilo 21 vinarjev 
iz 10 vinogradniških vasi, s kar 
73 vzorci: 13 različnih sort, obe 
zvrsti in penine. Kot vsa leta 
doslej je tudi letos vina ocenila 
komisija Kmetijsko gozdarskega 
zavoda Nova Gorica: predsednica 
Tamara Rusjan ter članice 
Andreja Škvarč, Mojca Mavrič 
Štrukelj, Mirjana Košuta in član 
Zoran Zavrtanik, tajnica komisije 
je bila Darja Marc. Sodelovala 
sta tudi dva opazovalca, ki sta 
priložnost izkoristila predvsem 
za preizkus njunih brbončic, 
oba mlada, oba prihajata z 
vinogradniških kmetij, Ana 
Kodele iz Budanj in Jakob Pipan 
s Planine. Ocenjevanje je potekalo 
popolnoma anonimno, komisiji 
in opazovalcema so bili razkriti 
le pridelovalci izbranih vzorcev, 
vsi sodelujoči vinogradniki pa 
so ocene prejeli po pošti. Izbrana 
vina bodo naslednje leto dni na 
pokušini na občinskih dogodkih 
in prireditvah. 

Delo komisije je bilo kar 

zahtevno, splošna ocena pa 
odraža lansko vremensko sezono 
– hudo poletno sušo in blagodejno 
jesensko deževje. Vinogradniki 
so se tako morali nadvse potruditi 
pri peninah in svežih vinih, 
medtem ko so rdeča vina, katerih 
grozdje je dočakalo jesensko 
osvežitev, predvsem pa je bilo 
med vzorci precej vin starejših 
letnikov, nadvse bogata, tako v 
količini, kot v okusu. V letošnjem 
naboru je bilo tako manj vzorcev 
penin, svežih belih vin in rosejev, 
na drugi strani pa je bila pestra 
ponudba žlahtnih rdečih vin. 
Velja pa poudariti, da je večina 
prispelih vin zelo dobrih, visoko 
kakovostnih, vsi prispeli vzorci so 
bili visoko ocenjeni, mnogo jih je 
doseglo vrhunsko oceno. 

Listine odličnosti izbranim 
vinom bo župan Tadej Beočanin 
podelil na gala zaključku letošnje 
prireditve Turistična pomlad, 
ki bo v organizaciji Zavoda za 
turizem Nova Gorica in Vipavska 
dolina potekala 3. aprila v 
Bukovici, ko bo skupaj s kolegoma 
županom Mestne občine Nova 

Gorica Samom Turelom  in 
županom Občine Renče-Vogrsko 
Tarikom Žigonom razglasil tudi 
Županovo vino 2023.

Čestitke vsem vinogradnikom, 
ki ste sodelovali na letošnjem 
ocenjevanju in že sedaj povabljeni 
k sodelovanju tudi prihodnje leto!

Katero od trinajstih bo Županovo 
vino 2023?

Na včerajšnjem občinskem vinskem ocenjevanju je izmed 73 prispelih vzorcev ocenjevalna 
komisija Kmetijsko gozdarskega zavoda Nova Gorica izbrala 13 vrhunskih vin, prejemnikov 
Listin odličnosti, izmed katerih bo župan izbral letošnje Županovo vino Občine Ajdovščina. 
Razglašeno bo na skupni prireditvi treh županov, na gala zaključni prireditvi letošnje Turistične 
pomladi, 3. aprila zvečer v Bukovici.

Listine odličnosti 2023:
Vina iz domačih sort pinela 
in zelen:
pinela 2022, Vinarstvo 
Štrancar, Planina 
pinela 2021, Vina Čehovin, 
Gaberje
zelen 2022, Bojan Furlan, 
Zavino
Ostala bela vina:
Planta bela, bela zvrst 2020, 
Posestvo Štokelj, Planina
rebula 2022, Vina Čehovin, 
Gaberje
malvazija 2022, Furlan Bojan, 
Zavino
sauvignon 2022, Tomaž 
Božič, Planina
Rose vina – ni bilo izbrano 
nobeno vino
Rdeča vina:
Planta rdeča, rdeča zvrst 2020, 
Posestvo Štokelj, Planina
merlot 2020, Posestvo 
Ferjančič, Planina
merlot cru 2019, Posestvo 
Štokelj, Planina
merlot 2017, Stojan Ušaj, 
Črniče
cabernet sauvignon 2020, 
Miha Cigoj, Črniče
Penine:
penina pinela 2019, Posestvo 
Štokelj, Planina

Mostička na rekreacijski poti 
proti Lokavcu z novo podobo

Rekreacijska pot proti Lokavcu je redno obiskana. S svojo urejeno podobo privablja tako 
rekreativne tekače kot sprehajalce. Pred kratkim se je na tej poti uredilo še dva mostička, 
ki se jima je zamenjalo leseno konstrukcijo s kovinsko. Dela je v celoti izvedla Komunalno 
stanovanjska družba Ajdovščina.

Občina je pred dobrimi 
sedmimi leti uredila celotno 
pešpot ob Lokavščku – od 
ajdovskega Letnega kopališča 
do zaselka Čohi v Lokavcu. Že 
pred tem dobro uhojena pot je 
po prenovi naravnost zažarela, 
ob nasuti in dobro utrjeni 
pohodni površini jo krasi tudi 
imenitna urbana oprema – 
klopi za počitek popotnikov 
in lesena brv, pravzaprav že 

kar mostiček čez potoček, ki 
se v bližini lokavškega bajerja 
steka v Lokavšček. Pred dvema 
letoma pa so se vandali lotili 
mostička in ga grdo poškodovali, 
popolnoma so uničili varovalni 
ograji. Komunalno stanovanjska 
družba Ajdovščina je mostiček 
nemudoma sanirala in namestila 
novo ograjo, tako da je prehod 
varen, izgled pa ličen, tak kot je 
bil. V letošnjem marcu pa se je oba 

mostiča čez dva potoka uredilo 
tako, da se je leseno konstrukcijo 
zamenjalo s kovinsko, zlasti 
zaradi dotrajanosti in daljše 
obstojnost. Dobra dva kilometrov 
dolga rekreacijska pot bo tako 
ob rednem vzdrževanju KSD 
Ajdovščina nared tako za redne 
rekreativce kot za športni 
dogodek Ajdovski tek - Castra 
run, ki se letos obeta prav na 
občinski praznik, 5. maja. 

Pot po Angelski gori z 
osveženo podobo

Občina Ajdovščina je v zadnjih letih temeljito prenovila in 
oživila Pot po dolu gor in dol. Slednja je z novo podobo veliko 
bolj dostopna obiskovalcem, na poti pa popotnike pozdravlja 
Nace, ki z interaktivno vsebino usmerja in poučuje pohodnike. 
Z enovito podobo se je osvežilo še pot po Angelski gori, ki je 
pridobila nekaj novih postaj in urejena počivališča.

Pot po Angelski gori je bila 
ustanovljena  pod okriljem 
Turističnega društva Okno in 
je sprva obsegala sedemnajst 
postaj na območju Otlice in 
Kovka. Po temeljiti prenovi 
poti, ki je obsegala postavitev 
novih tabel, osvežitev besedil in 
prevod le-teh v angleški jezik, je 
sedaj 'tura' po predelu Predmeje, 
Otlica in Kovka sklenjena v 
enotni podobi. Raznolike točke, 
ki pričajo o bogati dediščini na 
Gori, so po novem združene v 
23 postaj, kar je šest postaj več, 
in so sklenjene v enovito celoto 
ter nas vodijo po razgibanem 
terenu Otlice in Kovka. Po poti 
nas po novem interaktivno vodi 
lik Nace, ki pripoveduje, zastavlja 
uganke in nas uči obnašanja 

– bontona v naravnem okolju. 
Prenova poti vključuje tudi novo 
povezavo, ki vodi od otliškega 
pokopališča do Otliškega okna. 
Besedila, ki nas razveseljujejo 
na postajah, so obogatena z 
odlomki literarnih del avtorjev, 
povezanih z Goro. Besedila sta 
uredila Irena Velikonja in Alojz 
Likar, del spremnih besedil so 
prispevali tudi učenci iz Osnovne 
šole Otlica iz turističnih nalog v 
sklopu projekta Turizmu pomaga 
lastna glava. Za prenovo poti 
po Angelski gori je občinski 
proračun zagotovil sredstva v 
višini dobrih 18.000 evrov. V 
nadaljevanju se načrtuje, da bi v 
enotnem stilu povezali še celotno 
pot po robu, vse tja do Cola. 

Portreti z Ajdovske tržnice

Jože Pipan 
"Kruha se ne meče proč." Na kmetiji Pipan ima ta prastari rek 

poseben pomen. Od žita, ki ga pridelajo na svojih poljih, do 
kruha, ki ob sobotah zjutraj zadiši iz njihove krušne peči in ga 
še toplega odpeljejo na tržnico, je njihovo življenje posvečeno 
tej brezčasni dobroti. Pipanovi znajo speči tiste vabljive štruce, 
hlebčke in žemljice, ki vsako drugo soboto v mesecu bogatijo 
ponudbo Ajdovske tržnice.

14.00 – 19.00
7.00 – 12.00
7.00 – 12.00 
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DRUGA SOBOTA NA AJDOVSKI TRŽNICI
11. marec, od 9.00 do 11.00
DAN ROČNIH DEL IN NARAVNE KOZMETIKE
Odkrij izvirne izdelke lokalnih ustvarjalcev.

URNIK TRŽNICE
Torek 14.00 - 19.00 
Četrtek 7.00 – 12.00
Sobota 7.00 – 12.00

Lokarjev drevored 10, 5270 Ajdovščina
trznica@ajdovscina.si, 05 365 91 06
trznicanaborjacu.si/ajdovska-trznica/

*Dogodek v okviru Druge sobote na Ajdovski tržnici organizira Občina Ajdovščina v sodelovanju
z lokalnimi ponudniki.
—-
Na letaku se na drugi strani doda:
DRUGA SOBOTA na Ajdovski tržnici - napovedujemo:
8. april, Velikonočna tržnica

8. april 

VELIKONOČNA TRŽNICA

DRUGA SOBOTA NA AJDOVSKI TRŽNICI
NAPOVEDUJEMO:

Hiša dobre volje

Ajdovščina v objemu ljubezni
Hiša dobre volje temelji na ljubezni do sočloveka in prav na tej osnovi lahko čara prijetne zgodbe, 

ki osrečujejo in osmišljujejo sleherni dan. So pa dnevi, ki so še posebej prijetno začinjeni in obarvani 
z najlepšimi barvami ljubezni. Tako je bilo tudi na praznovanju materinskega dne, ki je odmeval v 
medgeneracijskem druženju in iskreni zahvali vsem, ki sejejo ljubezen.
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Spremembe in dopolnitve 
Občinskega prostorskega načrta

Občina Ajdovščina je v tem letu pričela s postopki priprave sprememb in dopolnitev Občinskega 
prostorskega načrta Občine Ajdovščina. K načrtovanju in oblikovanju ste vabljeni tudi občani, 
ki se lahko v posameznih postopkih vključite v oblikovanje pomembnega akta. Z namenom čim 
bolj dostopnih informacij je na spletišču občine Ajdovščina objavljen tudi nov razdelek, kjer 
bodo na enem mestu zbrane vse potrebne informacije. 
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Občinski prostorski načrt je 
pomemben akt, ki bo v prihodnje 
pomembno utrdil in postavil nove 
temelje prostorskega razvoja. 
Postopek je zahteven, sestavljen iz 
različnih faz, zlasti pa utemeljen 
na konkretnih razvojnih potrebah 
in individualnih pobudah., ki pa 
morajo imeti ustrezne strokovne 
podlage in morajo vključevati 
nadgradnjo sedaj veljavnega 
OPN-ja. Vse pa mora temeljiti na 
veljavni zakonodaji, seveda z željo 
po izboljšanju dosedanjega stanja. 

V proces odločanja o 
spremembah in dopolnitvah 

Občinskega prostorskega načrta 
boste vključeni vsi deležniki 
lokalne skupnosti,  strokovnjaki 
s področja načrtovanja prostora 
kot tudi splošna javnost, občanke 
in občani, ki imate takšne ali 
drugačne pobude in pripombe na 
obstoječe stanje. S sodelovanjem 
želimo pridobiti konkretna 
mnenja, ki bodo pripomogla k 
načrtovanju prostorskega akta, 
ki bo koristen tako za današnje 
generacije kot tudi za prihodnji 
družbeni, gospodarski in okoljski 
razcvet. 

Proces priprave je razdeljen 
na tri postopke:

- Korekturni (Ta postopek 
zaradi administrat ivno-
tehničnega dela predvideva 
vključevanje strokovne javnosti, 
kot so projektanti, upravna 
enota….)

- Razvojni (Najpomembnejši 
postopek, v katerem bo javnost 
pozvana k podajanju pobud 
na področju urbanistične in 
krajinske zasnove ter strokovne 
podlage za razvoj poselitve.)

- Individualni (Javnost 
bo vključena v posvetovanje 
o izhodiščih in kriterijih za 
obravnavo pobud.) 

V vseh treh postopkih se bo 
javnost lahko vključila tudi 
v fazah javne razgrnitve in 
javne obravnave osnutkov in 
dopolnjenih osnutkov kot to 
narekuje zakonodaja.

Drugi del postopka, razvojni, 
bo obsegal kar nekaj pomembnih 
srečanj, na katerih boste imeli 
pomembno vlogo tudi občanke 
in občani. Ciljna skupina mladih 
je bila v postopek že vključena in 
je v sklopu priprave Strategije za 
mlade že podala svoje pobude. V 
nadaljevanju pa sledijo naslednja 
srečanja tako v samem mestu kot 
tudi na podeželju.

Vabljeni k sodelovanju! 
Ajdovščina, 3. april, predavalnica Območno obrtno-podjetniške 
zbornice, ob 17. uri – delavnica urbanistične zasnove, o današnjem 
stanju, potrebah in viziji nadaljnjega prostorskega razvoja mesta
Ajdovščina, 11. april, Dvorana Krajevne skupnosti, ob 17. uri, 
delavnica na temo urbanistične zasnove mesta
Cesta, 17. april, Dom krajanov Cesta, ob 17. uri, delavnica na 
temo poselitve in krajinske zasnove – področje doline
Brje, 17. april, Prostori KS Brje ob 17. uri delavnica na temo 
poselitve in krajinske zasnove – področje Vipavskih gričev
Col, 20. april, Dvorana Prostovoljnega gasilskega društva Col, 
ob 17. uri, delavnica na temo poselitve in krajinske zasnove – 
področje Gore
Vabljeni, da se srečanj udeležite, saj bomo le skupaj, ob plodnem 
dialogu lahko prišli do smiselnih prostorskih rešitev – tako za 
mesto kot podeželje. 

Imamo en prostor - 
načrtujmo ga skupaj!

Spoštovane občanke, spoštovani občani!
Občina Ajdovščina je 

pričela pripravljati spremembe 
in dopolnitve Občinskega 
prostorskega načrta. Postopek 
spreminjanja prostorskih aktov 
je dolgotrajen in zelo kompleksen. 
S spremembami in dopolnitvami 
želimo obstoječe stanje izboljšati, 
utrditi in postaviti nove temelje 
prostorskega razvoja v naši 
občini. 

Naša skupnost ima samo en 
prostor, zato je pomembno, da 
k načrtovanju in oblikovanju 
smiselnih rešitev in predlogov 
pristopimo vsi. Z vključevanjem 
vseh deležnikov naše skupnosti 
– tako strokovne javnosti kot 
slehernega izmed vas – želimo 
prav iz skupnosti pridobiti 
dodatna mnenja, pobude in 

podatke, ki bodo pripomogli k še 
bolj smiselnim in kakovostnejšim 
temeljem nadaljnjega prostorskega 
razvoja. Le s plodnim dialogom 
bomo lahko dosegli naš skupen 
cilj – to je prostorski akt, ki bo 
koristen za današnje generacije 
in hkrati osnova za prihodnji 
družbeni, gospodarski ter okoljski 
razvoj naše občine. Vabljeni k 
sodelovanju!

Tadej Beočanin, župan

Kotiček Mladost na burji
Prisrčno pozdravljeni otroci in mladi, ki ste vključeni v program 

Mladost na burji. Mesec april nas vabi v  nove izzive na štirih področjih 
– Moja skupnost, Moj prijatelj, Moje zdravje in Moj poklic.

Moja skupnost 
Ajdovščina, Budanje, Col, 

Črniče, Dobravlje... Vsak kraj, 
vsaka vas piše edinstveno zgodbo. 
Postani aktivni raziskovalec 
kraja, v katerem živiš. Spoznaj 
njegovo zgodovino, naravne in 
kulturne znamenitosti, legende 
in pomembne ljudi, ki so s svojim 
delom in življenjem obogatili 
dogajanje v lokalnem okolju. Z 
idejami in mladostno energijo 
pomagaj pri aktivnostih v 
svoji krajevni skupnosti. Lepo 
povabljen-/a tudi k sodelovanju 
na likovnem oz. fotografskem 
natečaju »Mlade oči vidijo svet 
drugače«. Na nov, svež, izviren 
način predstavi naravno in /ali 
kulturno dediščino svojega kraja, 
prepusti se ustvarjalnosti in 
domišljiji. Več o natečaju na spletni 
strani www.mladostnaburji.si

Moj prijatelj
Bližajo se velikonočni prazniki, 

ki ponujajo veliko priložnosti, da se 
spomnimo na druge ljudi. Ustvari 
velikonočne voščilnice in z njimi 
razveseli starejše in osamljene 
ljudi. V krogu družine in 
sorodnikov pripravi velikonočne 
jedi, preizkusi se v peki potice in 
pobarvaj pirhe z naravnimi barvili 
– uporabi različne rastline in 
nekatera živila. V dobri družbi se 
na velikonočni ponedeljek odpravi 
že na 24. tradicionalni velikonočni 
pohod na Malo goro. Zavij še 
v Vipavski Križ in si v Domu 
krajanov oglej razstavo pirhov in 
drugih velikonočnih simbolov. 

Moje zdravje
7. aprila praznujemo svetovni 

dan zdravja. Zdrava prehrana ti 
bo dala energijo za nove podvige. 
Pripravi si preprosto jajčno jed, 
ki je značilna za naš konec – 
frtaljo. Poleg jajc, soli, mleka, 
moke in olja, na katerem boš 
spekel frtaljo, potrebuješ še sveža 
zelišča, zelenjavo, peteršilj. Obstaja 

več različic frtalje, za več idej, 
poglej v kakšno kuharsko knjigo 
ali na splet. Regratova solata s 
krompirjem pa te bo napolnila 
z vitamini in rudninami in tako 
boš kos spomladanski utrujenosti. 
Dober tek!

Moj poklic 
22. aprila obeležujemo svetovni 

dan Zemlje. Tekstilna industrija 
zaradi »hitre mode« in proizvodnje 
oblačil slabše kvalitete porabi 
ogromne količine neobnovljivih 
virov, vode in še dodatno 
onesnažuje okolje. Celoten mesec 
posveti tej problematiki. Obleci si 
že nošena oblačila, jih polepšaj z 
doma narejenimi dodatki, rutko 
ali nakitom. Če si se jih naveličal-
/a, jih zamenjaj na izmenjevalnici 
oblačil v Hiši mladih. Nauči se 
preprostih tehnik šivanja in iz 
odpadnega tekstila ustvari okrasno 
broško, elastiko za lase, zapestnico 
iz stare zadrge, preprosto torbico 
ali kakšen zahtevnejši izdelek. 
Prosi odraslega ali pa se oglasi 
v Garaži (Vilharjeva 20q) za 
pomoč pri šivanju. Spremljaj nas 
na družabnih omrežjih za več 
ustvarjalnih idej. 

Za več informacij in pomoč pri 
izvajanju aktivnosti v programu, 
smo ti na razpolago v pisarni 
Inštituta

za mladinsko politiko v Hiši 
mladih, v ajdovskih Palah. 
Obiščeš nas lahko vsak delavnik 
od 8. do 16. ure. Najdeš nas tudi na 
Facebooku »Mladost na burji« in 
na Instagramu »Program Mladost 
na burji.«

Urška Brežnjak, vodja 
programa Mladost na burji

Parlamentarke in parlamentarci 
zavzeli svoja mesta in stališča!

33. Medobčinski otroški parlament je 9. marca potekal v sejni sobi Občine Ajdovščina na temo 
duševno zdravje otrok in mladih. Učenke in učenci iz vseh petih ajdovskih osnovnih šol, vipavske 
in zavoda Cirius so razpravljali na temo pomena duševnega zdravja otrok in mladih. Zbrane sta 
s spodbudnimi besedami in željo po proaktivni drži nagovorila tudi župana: Tadej Beočanin in 
mag. Anton Lavrenčič.

Sejno sobo Občine Ajdovščina 
so zavzeli mladi, ki so v sklopu 
33. Medobčinskega otroškega 
parlamenta aktivno sodelovali 
pri izmenjavi mnenj, stališč in 
pobud, vezanih na raznolika 
področja. Uvodoma je mlade 
spodbudila predsednica društva 
Kristina Valič, ki je izpostavila 
pomembnost osrednje teme: 
duševnega zdravja otrok in 
mladih, še zlasti vezano na 
posledice epidemije, ki je dodobra 
zaznamovala stiske otrok in 
mladih, ki so se znašli pred 
velikimi preizkušnjami. Mlade 
parlamentarce je med razpravo 
uspešno vodila predsednica 
parlamenta, učenka OŠ Dobravlje, 
Katarina Tomanić. Zbrane sta 
k razpravi spodbudila tudi oba 
župana. Tadej Beočanin je med 
drugim izpostavil: »Izjemno 
vesel sem, da ste danes zbrani 
mladi, ki ste družbeno aktivni, 
ki prevzemate proaktivno držo 
in ki si želite spreminjati svet na 
bolje. Ponosen sem na vas, na to, 
da ste odgovorni in da izražate 
svoja pričakovanja in mnenja, 
pa tudi pobude, ki jih vsakič rad 
sprejmem, še zlasti od mladih, 
ki imate v sebi mnogo zagona 

in tiste energije, ki spreminja 
svet.« Zaželel jim je prijetno 
razpravo, v kateri sta sodelovala 
z vipavskim županom Antonom 
Lavrenčičem, ki je mlade pozval 
k podajanju pobud in jih povabil, 
da ga lahko kadarkoli obiščejo in 
sporočijo, ''kje pa njih čevelj žuli''. 
Program so mladi parlamentarci 
nadaljevali z gosti: Anejo Kodrič 
iz Centra za krepitev zdravja, ki 
je izpostavila pomen pripadnosti 
po Maslovi teoriji potreb, s 
pomenljivi poudarki za mlade – 
to, da spretnosti niso prirojene, 
temveč jih je potrebno pridobiti 
s trudom.  Nina Baša iz centra 

Nadeja je svoj del predavanja 
usmerila v iskanje notranjih virov 
moči, kako izhajati iz sebe in biti 
pri tem uspešen.  Matej Tušak, 
športni psiholog iz Sirius AM pa 
je govoril o duševnem zdravju v 
športu, zlasti o vlogi športa pri 
vzgoji in odraščanju.  Na koncu 
so podali še sklepne misli, ki so 
zaokrožili dopoldansko srečanje, 
in sicer: da so zdravi odnosi, 
temelječi na lastni samoevalvaciji 
ključ do duševnega zdravja. Barve 
ajdovske in vipavske občine 
bo tudi na državnem nivoju 
zastopala predsedujoča Katarina 
Tomanić.  

Dnevi filma za mlade
V začetku aprila se bodo v dvorani Prve slovenske vlade v Ajdovščini že osmič zapovrstjo pričeli 

Dnevi filma za mlade. Zaradi številčnih generacij in velikega zanimanja se bodo proti dvorani 
dvakrat na dan v dopoldanskem času vile trume osnovnošolcev, srednješolcev in pa tudi otrok 
iz vrtca vse od 3. pa do 18. aprila. Skupaj si bo izbrani film letos predvidoma ogledalo okrog 
3300 mladih.

Gre za skupni projekt vzgojno-
izobraževalnih zavodov v občini 
Ajdovščina in Vipava, Zveze 
kulturnih društev Ajdovščina 
in Občine Ajdovščina, ki se je 
pričel leta 2014 in letos poteka že 
osmič. Ogled filma je za učence 
brezplačen.

Vsako leto si učenci ogledajo 
izbrani film, ki obravnava 
različne aktualne teme. Pred in 
po ogledu pa potekajo pogovori 
v šoli, piše se kratke refleksije, 
učenci ustvarjajo in svoje izdelke 
razstavijo v učilnicah ali šolskih 
avlah. Na ta način vzgajamo 
mlade gledalce, ki postajajo 
vse bolj pozorni opazovalci in 
se zavedajo tako umetniško-
izraznega kot vsebinskega 
potenciala posameznega filma. 

Otroci iz vrtca si bodo 
ogledali pustolovski film 
Titina. Pripoveduje o resnični 
psički Titini, ki se je leta 1926 s 

svojim gospodarjem podala na 
raziskovanje severnega tečaja s 
cepelinom. 

Letošnji izbor za šolarje prinaša 
dokumentarne filme posnete v 
naravi. Učenci od 1. do 6. razreda 
si bodo ogledali film Hrastovo 
srce, ki je enkraten prikaz 
življenja v vseh letnih časih ob 
tem mogočnem starem drevesu, 
ki je eno najbolj razširjenih tudi 
v našem okolju. 

Učencem od 6. do 9. razreda in 
srednješolcem pa je namenjen film 
Snežni leopard. Ta čudoviti epski 
dokumentarec spremlja fotografa 
narave Vincenta Munierja in 
pisatelja Sylvaina Tessona, ki 
se odpravita v Himalajo, da bi 
tam poiskala in fotografirala 
skrivnostnega snežnega leoparda. 
Da je pot važnejša od cilja, vemo 
že vse od kultne knjige Pot 
Nejca Zaplotnika. Potrpežljivo 
čakanje, ki ga danes skorajda 

ne premoremo več, pa junaka 
in gledalca nagradi z neizmerno 
lepoto videnega. 

Bomo svet in naravo okrog nas 
po tem filmskem doživetju videli 
drugače? Veselimo se že odzivov 
otrok, učencev in dijakov. 

Mirjam Kalin
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Najpogostejše težave pri učenju 
se pojavijo prav v obdobju 
izobraževanja. V šolskem okolju 
stisko opazijo učitelji oziroma 
svetovalni delavci in dijakom 
stopijo naproti ter skupaj iščejo 
rešitve. V našem okolju je že več let 
vpeljano dobro sodelovanje med 
srednjimi šolami in programom 
Ljudske univerza Ajdovščina 
Projektno učenje mlajših odraslih 
(PUM-O), ki deluje z namenom 
preprečevanja predčasnega 
opuščanja izobraževanja. 

Praksa sodelovanja je 
vzpostavljena tako, da svetovalna 
služba ob prepoznanih učnih 
težavah dijaka naveže stik z 
mentoricami programa PUM-O. 
Skupaj se sestanejo z namenom 
oblikovanja učnega načrta, pri 
katerem aktivno sodeluje dijak 
in ostali pomembni deležnik. 
Sprva poteka pomoč pri učenju 
individualno, ki zajema tudi 

delavnice o raziskovanju njegovih 
močnih področij, spoznavanju 
učnih stilov in strategij učenja. 
Kasneje pa se dijaki povežejo v 
učne skupine, v okviru katerih si 
ob podpori mentorja medsebojno 
pomagajo. 

Tovrstna oblika sodelovanja 
prinaša mnoge prednosti, kot 
so razvijanje sposobnost dela 
v skupini, krepitev veščin 
medsebojne komunikacije, pa 
tudi spretnosti samostojnega 
načrtovanja učenja ter 
prepoznavanja in premagovanja 
učnih ovir. In če povzamemo 
besede naših udeležencev na 
vprašanje, kaj jim skupno učenje 
prinaša, so odgovori večinoma 
enotni – skupno učenje je 
zabavno, prinaša priložnost 
spoznavanja drugačnih načinov 
razmišljanja in reševanja nalog 
ter nenazadnje nova poznanstva 
in prijateljstva.

Mlade, od 15. do 26. leta, ki 
potrebujejo podporo pri učenju 
in razreševanju osebnih ovir 
vabimo, da nas obiščejo na 

Ljudski univerzi Ajdovščina 
ali v prostorih Mladinskega 
kulturnega centra Ajdovščina. 
Stik z nami lahko navežejo tudi 

preko telefonske številke 051 
419 119 ali e-poštnega naslova 
pum-o@lu-ajdovscina.si.

POPRI 2023 – tudi letos uvrščene 
ekipe iz našega okolja

Letos se je na tekmovanje za najboljšo podjetniško idejo – POPRI prijavilo več kot 475 mladih 
s 169 podjetniškimi idejami iz cele Slovenije.

Strokovna komisija je 
imela težko in zahtevno delo. 
Pod mentorstvom mentoric 
Regijske razvojne agencije ROD 
Ajdovščina se je na regijsko 
tekmovanje med 12 polfinalistov 
v posamezni starostni kategoriji 
uspelo uvrstiti šestim našim 
ekipam. Pet iz osnovnih šol 
in sicer iz OŠ Dobravlje, OŠ 
Danila Lokarja Ajdovščina, OŠ 
Šturje in OŠ Draga Bajca Vipava 
ter ekipa dijakov iz Škofijske 
gimnazije Vipava.

Na prvi stopnji tekmovanja 

so na regijskem predizboru, ki 
je potekal 9. marca v prostorih 
Primorskega tehnološkega parka, 
osnovnošolci in dijaki predstavili 
poslovne modele komisiji 
izkušenih podjetnikov. 

Dve poslovni ideji so 
predstavljali člani ekip iz OŠ 
Draga Bajca Vipava. Ideja 
Računko (Iris Kovač, Sara 
Kopatin in Vanesa Gregorc), 
je didaktična igrača za pomoč 
otrokom pri računanju. MGS 
čevlji (Aleksej Mahnič Gantar, 
Blažka Nabergoj, Ema Fajdiga, 

Nika Remich in Vid Nabergoj) 
pa starostnikom omogočajo 
enostavno in hitro obuvanje in 
sezuvanje.

Blaž Medvešček, Job Birsa, 
Tinej Furlan in Žiga Bratina iz 
OŠ Dobravlje so predstavili idejo 
4hanger, obešalnik, ki otrokom 
pomaga in olajša obešanje oblačil. 

Ekipa OŠ Danila Lokarja 

Ajdovščina (Brin Brecelj, Izak 
Krajina in Matija Vrčon) pa je 
razvila pripomoček z imenom 
Španza, ki na trajnosten način 
pomaga triatloncem skrajšati 
čas prehoda med plavanjem in 
kolesarjenjem. 

Idejo o VLAKU POGEGA, 
ki potuje po Vipavski dolini in 

ponuja nepozabno doživetje in 
zabavo so predstavili člani ekipe 
iz OŠ Šturje (Edi Maraž, Erazem 
Bizjak Gala, Filip Čelica in Miha 
Ličen).

V kategoriji dijakov pa se je 
predstavila ekipa GaserJuice 
(Ambrož Paljk, Ana Oblak, David 
Belac, David Košir in Kristina 
Stantič). GaserJuice je zdrava 
energijska pijača, ki izboljša fokus 
in produktivnost.

V veliki finale, ki bo potekal 
na državni ravni 4. aprila 2023, 
sta se prebila poslovna modela 
Računko in GaserJuice.

Čestitke vsem udeležencem in 
mentoricama ter srečno v finalu!

Chef Tomaž Kavčič in lokalni ekološki kmetovalci 
postavili temelje nadaljnjega sodelovanja

V projektu sodelovanja enega hrvaškega in 18 partnerjev znotraj štirih slovenskih lokalnih akcijskih skupin EKO OKUSI SLOVENIJE so se na nivoju LAS Vipavska 
dolina povezali RRA ROD Ajdovščina, ekološki kmet Kristijan Vidmar s Sinjega vrha in podjetje Okusi d.o.o., ki ga vodi chef Tomaž Kavčič.

Na podlagi uspešne kandidature 
na razpisu, katerega namen je bil 
spodbujati ekološko pridelavo, so 
se na območju Vipavske doline, 
Posavja, Goričkega in Gorenjske 
pričele izvajati raznovrstne 
aktivnosti, katerih temeljno 
vodilo je dvig prepoznavnosti 
produktov lokalne ekološke 
pridelave in predelave preko 
njihove uporabe v vrhunski 
kulinariki in preko ponudbe 
v specializiranih lokalnih 
trgovinah. 

V ta namen bo izdelana tudi 
promocijska knjiga z recepti 
vrhunskih slovenskih chefov, ki 
prihajajo iz območij sodelujočih 
lokalnih akcijskih skupin. Pred 
chefi je sedaj izziv, da iz ekoloških 
surovin svojega lokalnega okolja 
pripravijo dva sezonska eko 
krožnika, ki bosta predstavljena 
v tej knjigi skupaj z ekološkimi 
kmetovalci, ki prispevajo 
surovine. RRA ROD Ajdovščina 
je podatke za nabor ekoloških 

kmetovalcev, ki so vključeni 
v kontrolo in certificiranje 
z območja LAS Vipavska 
dolina, črpal iz zadnjega javno 
objavljenega seznama Ministrstva 
za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano. 

V petek, 17. 3. 2023, je že 
potekalo prvo srečanje med 
chefom Tomažem Kavčičem in 
ekološkimi kmetovalci, ki so se 
odzvali povabilu k sodelovanju 
in vzpostavili vezi za nadaljnje 
sodelovanje. V plodoviti diskusiji 
so se dotaknili tudi področja 
modela partnerskega kmetovanja 
med gostinci in kmetovalci. 
Uvajanje tega modela še zdaleč 
ni enostavno ne z vidika ene 
ne z druge strani. Ker gre za 
model, ki se v luči spodbujanja 
zdrave, lokalno pridelane hrane 
in njene potrošnje vedno bolj 
uveljavlja tudi v Sloveniji, bodo 
na to temo v okviru projekta EKO 
OKUSI SLOVENIJE v prihodnjih 
mesecih potekale raznovrstne 

delavnice. Vabljeni k spremljanju 
novic na spletni strani in FB LAS 
Vipavska dolina.

Chef Tomaž Kavčič 
pripravlja posebne delavnice 
za osnovnošolce, ki izkazujejo 
veliko veselje do ustvarjanja v 

kuhinji, že v prihajajočem aprilu. 
Učenci in učenke, ki se mu bodo 
pridružili, prihajajo iz osnovnih 
šol Ajdovščina, Šturje, Col, 
Dobravlje in Vipava.

Aktivnosti se izvajajo v okviru 
operacije sodelovanja lokalnih 

akcijskih skupin EKO OKUSI 
SLOVENIJE, ki jo sofinancirata 
Republika Slovenija in Evropska 
unija iz Evropskega kmetijskega 
sklada za razvoj podeželja.

Prvo srečanje chefa Tomaža Kavčiča z lokalnimi ekološkimi kmeti

Tedni vseživljenjskega učenja 2023 v Ajdovščini
‘’Učenje je življenje – naj krepi in radosti!’’

Tedni vseživljenjskega 
učenja (TVU) so najvidnejša 
promocijska kampanja na 
področju izobraževanja in učenja 
v Sloveniji. Projekt usklajujejo 
na Andragoškem centru 
Slovenije (ACS), koordiniran 
pa je s strani mreže območnih 
in tematskih koordinatorjev 
po vsej Sloveniji. V Ajdovščini 
se projekt izvaja pod okriljem 
Ljudske univerze Ajdovščina. 
Z brezplačnimi dogodki, ki se 
bodo odvijali vse od 15. maja do 
18. junija 2023, želimo opozarjati 

na pomen vseživljenjskega 
učenja – v vseh življenjskih 
obdobjih in za vse vloge, ki jih 
posameznik v svojem življenju 
prevzema kot posameznik, 
udeleženec na trgu dela ter član 
različnih skupnosti. Z dogodki 
in aktivnostmi bomo osvetlili 
vsebine, ki nagovarjajo zeleni 
in digitalni prehod, starajočo 
se družbo, medgeneracijsko 
sodelovanje, izzive večkulturnosti 
in ostale aktualne tematike, ki jih 
naslavljajo Tedni vseživljenjskega 
učenja.

Tedni vseživljenjskega učenja 
v Ajdovščini bodo letos še 
bolj pisani kot pretekla leta, 
saj bomo 12. maja 2023 z 
dogodkom Nacionalno odprtje 
TVU slovesno odprli festival 
učenja, ki bo potekal že 28. leto 
zapored. Kulturno obarvan 
dogodek je namenjen predvsem 
predstavitvi dobitnikov 
priznanja ACS za zglednega 
učečega se posameznika 
oziroma skupnost. 

Na spletni strani Ljudske 
univerze Ajdovščina in profilu 

Ljudske univerze Ajdovščina na 
družbenih omrežjih Facebook 
in Instagram bomo v prihodnjih 
tednih objavili koledar dogodkov 
in vse novosti glede Nacionalnega 
odprtja TVU. 

Obeta se nam mesec, poln 
dogodkov, ki bodo nagovarjali 
vse obiskovalce, od otrok, mladih 
do starejših. K zagotavljanju 
pestrosti ponudbe pa vabimo tudi 
vas. Pridružite se nam vrtci, šole, 
društva, organizacije, podjetja ali 
posamezniki, ki bi želeli v sklopu 
Tednov vseživljenjskega učenja 

predstaviti svoje dejavnosti, 
razširiti idejo o pomenu učenja in 
pustiti pečat v skupnosti. Vabljeni, 
da se udeležite Nacionalnega 
odprtja tednov vseživljenjskega 
učenja in skupaj z nami občutite 
moč in radost učenja! 

Zainteresirane organizacije, ki 
bi se še želele pridružiti Tednom 
vseživljenjskega učenja nas 
kontaktirajte na nina.brecej@lu-
ajdovscina.si ali na 051 419 199.

S skupnimi močmi proti cilju
Učenje, proces, v katerega smo bolj ali manj vpeti celo življenje, je lahko včasih neprijetno. Sploh kadar nas snov ne zanima ali nam je vsebina težje razumljiva. 

Večina učečih se v taki situaciji stopi v akcijo in si poišče pomoč pri učenju. 
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Preobrazbe so težke. Zahtevajo 
veliko mero poguma, sočutja, 
odločnosti in vztrajnosti, kar 
pa vse v prvi vrsti izhaja iz 
osebnih vrednot in znanja. 
Korenite spremembe se lahko 
začnejo le pri posameznikih, 
ki pa za tovrstno manevriranje 
potrebujejo podporo okolja. V tej 
»bitki za naša življenja«, kot je to 
ubesedil generalni sekretar ZN, 
António Guterres, je potreben 
celosten institucionalni pristop 
– zagotovitev, da se učimo o tem, 
kar živimo, in da živimo, kar se 
učimo. Tega dejstva se zaveda 
tudi Srednja šola Veno Pilon 
Ajdovščina, ki se je v letošnjem 
šolskem letu z vključitvijo v 
projekt Podnebni cilji in vsebine 
v vzgoji in izobraževanju podala 
na pot družbene preobrazbe. 

Na šoli smo pripravili nabor 
vsebin s trajnostno noto in v to 
kolesje vključili tudi sodelovanje 
s širšim lokalnim okoljem in 
institucijami ter posamezniki, 
ki se s tovrstnimi vsebinami 
ukvarjajo že vrsto let. Ena izmed 

aktivnosti, ki smo si jih v okviru 
trajnostnega projekta zadali, je 
niz okroglih miz z nekdanjimi 
pilonovci. Prva je potekala v 
četrtek, 16. februarja 2023. Z 
nekdanjimi pilonovci, Nejcem 
Prinčičem, Kevinom Mozetičem, 
Kristo Lokar, dr. Nežko Kavčič 
in Andrejo Škvarč, ki delujejo 
na zelo širokem področju od 
ekologije, raziskovanja virusov 
do vinogradništva, smo se 
pogovarjali o odnosu do okolja 
in pomenu trajnosti za ohranjanje 
posameznikove dobrobiti in 
blagostanja naše družbe.

Gostje okrogle mize so 
izpostavili zavedanje o pomenu 
lokalno pridelane hrane, 
ločevanju odpadkov, pomenu 
ohranjanja biodiverzitete, skrbi 
za lastno zdravje idr. S tem so 
nagovorili širšo lokalno skupnost, 
še posebno pa dijake, saj sta prav 
opolnomočenje in mobilizacija 
mladih ključna za razvoj 
trajnostno usmerjene družbe. 

Gostje okrogle mize so nam 
s svojimi odgovori približali 

znanost in nas spomnili, kako 
pomembno je aktivno sodelovanje 
med vzgojno-izobraževalnimi 
ustanovami in lokalno 
skupnostjo ter institucijami 
in gospodarstvom, saj prav ta 
sinergija zagotavlja napredek vseh 
deležnikov skupnosti. 

Niz okroglih miz zaključujemo 
18. aprila 2023 ob 18.30 s 
strokovnim predavanjem prof. 
dr. Mihaela Jožefa Tomana  z 
naslovom Voda: življenjski 
prostor organizmom in naravna 
dobrina za človeka.

Lepo vabljeni!  
Andreja Kokošin, prof. in 

Sonja Marušič, prof.
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Okrogla miza na SŠ Veno Pilon Ajdovščina

Trajnostni razvoj z 
naravoslovnega vidika

Trajnostni razvoj in podnebne spremembe se zdijo še posebno v zadnjem času pereča 
tematika. Spomnimo se požara, ki je poleti pestil Kras in je v dobršni meri popolnoma spremenil 
tamkajšnjo krajino. To je le eden izmed primerov podnebnih katastrof, s katerimi nas narava 
eklatantno opozarja, da je naše delovanje na tem planetu vse prej kot zgledno. Suše, vročinski 
valovi, poplave, dvig gladine morja … Za marsikoga so tovrstne novice prav to – zgolj novice, ki 
jih posameznik ujame tako, mimogrede med preklapljanjem televizijskih programov. Vendar, 
ali nam gre res zameriti takšen odnos in alienacijo od tovrstnih tematik? Mogoče. Lahko bi se 
sklicevali, da je to v človeški naravi: dokler se nas stvari ne dotaknejo na osebni ravni, ostanejo 
to le novice in motnje. Pa vendarle so prav takšne motnje gonilo preobrazbe, ki ljudi prepriča, 
da zapustijo varnost statusa quo, tistega utečenega načina razmišljanja in delovanja.

Pogled preko šolskih 
zidov

V začetku februarja so na naši šoli potekale dejavnosti v 
okviru obveznih izbirnih vsebin. Dijaki so letos lahko izbirali 
med različnimi aktivnostmi, od smučarskega tabora na 
Pohorju do delavnic Raziskovanje zgradbe in delovanja srca in 
Trajnostni razvoj za mlade.

Na delavnici Raziskovanje 
zgradbe in delovanja srca so dijaki 
in dijakinje najprej spoznali dele 
srca in njegove osnovne funkcije, 
izdelali model človeškega telesa v 
resnični velikosti, pri čemer so se 
osredotočili na srce in krvožilje, 
secirali prašičje srce, merili EKG 
v različnih telesnih položajih 
… Delavnico so zaključili z 
obiskom v Garaži, kjer jim je 
Blaž Kete predstavil delovanje 
3D tiskalnika in jim z njim izdelal 
model človeškega srca. 

Športni navdušenci in 
navdušenke so se medtem 
odpravili na idilično zasneženo 
Pohorje, kjer so večino dneva 
preživeli na smučišču, zvečer pa 
poslušali predavanji o astronomiji 
in splavarstvu, ustvarjali z volno 
in sodelovali v glasbeni delavnici. 

Izvajalec delavnice Trajnostni 
razvoj za mlade, na kateri 
so se dijaki srečali s temami 
moja skupnost, moj prijatelj, 
moje zdravje in moj poklic, je 
bil naš nekdanji dijak Tadej 
Kobal. Udeleženci delavnice so 
spoznali pomen mehkih veščin, 
komuniciranja in timskega 
dela in se seznanili s pomenom 
duševnega zdravja. V sodelovanju 
z MC Hiša mladih, Inštitutom 
za mladinsko politiko, MDPM 
Ajdovščina in Mladinskim 
svetom Ajdovščina so se 
pogovarjali o prostovoljstvu in 
izrazili svoje želje pri pripravi 
nove strategije za mlade v 
občini Ajdovščina. V znamenju 
prihajajočega kulturnega dne so 
oskrbovancem Hiše dobre volje 
prebirali slovensko poezijo. 

Mnenja

»Delo je bilo precej drugačno, kot smo ga vajeni pri rednem 
pouku. Ni nam bilo treba hiteti, saj nismo bili omejeni na 
običajnih 45 minut. Posledično smo lahko vse vsebine res 
podrobno spoznali. Večinoma smo delali v mešanih skupinah 
dijakov 1. in 2. letnika, kar nam je omogočalo, da smo se učili 
tudi drug od drugega. Marsikdo izmed nas je ob tem pridobil 
motivacijo in željo za praktično delo in spoznavanje vsebin, ki 
nas pri pouku biologije v času srednješolskega izobraževanja 
še čakajo.« 

Sara Žvokelj, 1. b

»Nekateri dijaki smo bili popolni začetniki. Bilo je veliko 
padcev, ampak se je splačalo vztrajati, saj smo zadnji dan vsi 
ponosno vijugali po pohorskih strminah. Pohorje za nas ni 
bilo le učenje smučanja, bilo je nekaj več. Nekaj, česar ne bomo 
pozabile. V šoli so takšne dejavnosti nujne, dajo nam energijo 
za učenje in življenje.«

Isa Valič, Zala Prah in Uršula Krkoč, 1. a 

»Tovrstne delavnice so za dijake izrednega pomena, saj 
jih vzgajajo v odgovorne, poštene, pravične in samostojne 
posameznike, ki ustvarjajo prav tako družbo. Čeprav pogosto 
dvomimo v sposobnosti mladih, so dijaki pokazali, da so 
pripravljeni na izzive spreminjajoče se družbe.«

Tadej Kobal, Inštitut za mladinsko politiko



ZDRAVSTVENI DOM AJDOVŠČINA 15
Četrtek, 30. marec 2023 • številka: 251

NARAVA14
Četrtek, 30. marec 2023 • številka: 251

Člani društva Abstinent 
Vipavske doline nismo več prav 
rosno mladi, čeprav vam tega 
nihče od nas nikoli ne bo priznal. 
Ampak pustimo to za drugič! 
Skratka, dovolj smo stari, da v 
sebi nosimo spomine na neke 
čase velikih sindikalnih izletov, 
sindikalnih iger, vaških veselic, 
plesov in pa piknikov. Saj poznate 
tisto mešanico vonjav po dimu, 
pečenju, soncu, travi, nasmejani 
družbi, petju … V nedeljo, 19. 
marca, je čisto v tem stilu dišal 
piknik – pohod članov društva 
Abstinent Vipavske doline.

Kot običajno smo se zbrali pred 
našimi prostori v Ajdovščini, 
se solidarno razvrstili po 
avtomobilih ter v četici odpeljali 
na sam štart pohoda, ki je bil 
tokrat pred Uhanjskim mostom. 
Vreme je bilo lepo, pomladno in 
tako je bil naš korak ob levem 
bregu Vipave proti Velikim 
Žabljam lahek in čvrst. Po poti 

smo srečali skupinico tekačev 
društva Tekači Vipavske doline, 
ki so nas še dodatno motivirali 
za hojo, mogoče nas bodo kdaj 
v prihodnosti pa tudi za tek – 
pustimo se presenetiti! Med 
Uhanjami in Velikimi Žabljami 
ob makadamski poti, stoji 
Klemšetov mlin, nekaj časa v lasti 
Tomaža Domicelja. 

In tako smo prispeli v Velike 
Žablje, kjer se je odprl čudovit 
razgled na Vipavski Križ . 
Velike Žablje ostanejo za nami, 
pred nami se odprejo Male, 
natančneje zaselek Bitna, skozi 
katerega pridemo spet do brega 
Vipave, ob katerem priromamo 
naravnost v obljubljeno deželo – 
tako imenovano uhanjsko plažo, 
ki je izpolnila vse naše želje in 
pričakovanja. Ja, lahko rečemo, 
da je piknik uspel. Ampak ne 
samo zaradi tega, ker je bilo meso 
odlično in zelenjava ravno prav 
zapečena, ker je Vipava, ki se na 

tem predelu malce razširi, ravno 
prav šumela, ker je sonce kukalo 
na plano ravno toliko, da nas ni 
zeblo, ampak predvsem zaradi 
tega, ker nas je ta roštilijada 
povezala. Saj so vam znane, ne, 
te telefonade – a boš ti prinesel 
olje, a Micka pride, kje bomo 
kupili bučke, kdo bo šel po kruh, 
koliko kozarcev rabimo, kaj pa 
če bo slabo vreme – poznate, 
zagotovo poznate. In gotovo, da 
so čevapčiči na pikniku najboljši 
na svetu prav zaradi tega živ žava, 
ki se ustvari med nami v času, ko 
se nanj pripravljamo. 

Tako da lahko še enkrat 
potrdimo – v slogi je moč, v slogi 
je sreča, v slogi so dobri čevapi!!!

Člani društva Abstinent

Skrb za ustno zdravje otroka 
se začne že v času nosečnosti. 
Bodoča mamica, naj ne uživa 
sladkarij vsaj dva meseca pred 
porodom, saj se želja po sladkem 
prenese na otroka. Poskrbeti 
mora za zdravo in uravnoteženo 
prehrano, redno in pravilno ustno 
higieno z ustreznimi pripomočki. 
V času nosečnosti naj obišče 
svojega zobozdravnika.

Rojstvo otroka je za starše 
najlepši dogodek. Z rojstvom se 
začne skrb za zdravje otroka. 
Skrb za otrokovo ustno zdravje se 
prične že pred izraščanjem prvih 
mlečnih zobkov z dojenjem, 
ki poleg vsega dobrega krepi 
tudi  mišice obraza in poskrbi 
za pravilno oblikovanje čeljusti. 
Dojeni otroci se z dojenjem 

odžejajo, zato ne potrebujejo 
stekleničke. Če je potrebno 
jim tekočino dajemo po žlički, 
zelo hitro pa se naučijo piti z 
lončka. Preden izrastejo prvi 
mlečni zobki lahko z masažno 
ščetko masiramo in očistimo 
dlesni. Takoj ko izrastejo zobki 
začnemo z ščetkanjem z mehko 
zobno ščetko. Uporabimo za 
riževo zrno zobne paste z 500ppm 
f luoridi. Dudo ponudimo 
otroku samo, če vztrajno sesa 
prst. Duda naj bo anatomsko 
oblikovana. Razvade, kot so 
sesanje dude ali prsta poskusimo 
čim prej odpraviti. Ko začnemo 
uvajati mešano prehrano otroku 
najprej ponudimo različne vrste 
zelenjave, šele nato različne vrste 
sadja. Otrok naj začne čim prej 
gristi zdravo in čvrsto hrano. Za 
žejo naj pije vodo ali nesladkan 
čaj. Do drugega leta starosti naj 
otrok ne uživa sladkarij in sladkih 
pijač. Otroka moramo naučiti 
pravilnega dihanja-dihanja na 
nos ter pravilnega požiranja. Drža 
odprtih ust vpliva na nepravilen 

razvoj čeljusti. Če starši dosledno 
skrbijo za redno in pravilno ustno 
higieno za in zdravo prehrano, 
bo otrok zdrave navade v 
predšolskem obdobju osvojil. Za 
ščetkanje naj uporabljajo mehko 
zobno ščetko in od drugega leta 
starosti za grah zobne paste z 
1000ppm fluoridi. Pomembno je 
tudi, da starši z otrokom dovolj 
zgodaj obiščejo zobozdravnico in 
redno hodijo na kontrole.  Ko ob 
vstopu v šolo nastopi menjavanje 
zob, morajo starši otroku še 
vedno pomagati pri ščetkanju. 
Otroci zobe čistijo, starši zobe 
očistijo, z mehkejšo zobno 
ščetko in enim centimetrom 
zobne paste z 1450ppm fluoridi. 
Pomoč potrebujejo otroci  
najmanj tretjega razreda, 
odvisno od otrokovih ročnih 
spretnosti. Otroci  se morajo v 
šolskem obdobju navaditi na 
samostojnost in odgovornost. 
Kljub temu še vedno potrebujejo 
kontrolo in nadzor, posebno 
slabše motivirani. V tem obdobju 
se morajo naučiti očistiti tudi 
medzobne prostore. Pomembne 
so tudi redne kontrole pri 
zobozdravnici ali ortodontki. 
Velik problem v tem obdobju 
je poseganje po sladkarijah 
in sladkih ter gaziranih tudi 
energijskih pijačah in visoko 
kalorični prazni hrani. Otroci in 
mladostniki zaradi osebnostnih 
lastnosti hitro podležejo 

razvadam. Zato jih je potrebno 
usmerjati k zdravim izbiram, ki 
se nadgrajujejo v zrelo obdobje. 

Če smo vstopili v odraslo dobo 
z pravilnim odnosom do ustnega 
zdravja potem lahko ohranimo 
zdravo ustno votlino do konca 

življenja. Tako si prihranimo tudi 
hude bolečine, neprijetne posege, 
izgubo zob in tudi velike stroške. 

Dobro ustno zdravje omogoča 
nasmeh v vseh življenjskih 
obdobjih!

Damjana Marc, dipl.m.s.

Nevarni odpadki nastajajo tudi v naših 
gospodinjstvih. To so tisti odpadki, ki imajo 
eno ali več nevarnih lastnosti oz. vsebujejo večje 
koncentracije okolju nevarnih snovi. So zdravju 
škodljivi, okolju nevarni, strupeni, jedki, 
dražljivi, oksidativni, vnetljivi ali eksplozivni.

Z njimi moramo rokovati pazljivo, da preprečimo 
njihov škodljiv vpliv na naše zdravje in na okolje. 
Nevarnih odpadkov ne smemo odlagati v 
zabojnike za komunalne odpadke in ne v naravo. 
Tekočih izdelkov, ki vsebujejo nevarne snovi, ne 
smemo zlivati v odtoke ali v kanalizacijo. Ko 
kupimo izdelke, ki so nevarni, nase prevzamemo 
odgovornost, da jih po uporabi odstranimo na 
varen način.

Ali izdelek, ki ga uporabljam, vsebuje 
nevarne snovi?

Najbolj zanesljive podatke o nevarnih lastnostih 
izdelka lahko preberemo na izdelku samem, saj 
poleg navodil vsebuje tudi različna opozorila in 
navodila v obliki grafičnih simbolov in besedil.

Koristni nasveti:
- Nevarne odpadke, če je le možno, hranimo v 

originalni embalaži, ki naj bo dobro zaprta, da ne 
bi prišlo do razlitja pri prevozu na zbirno mesto. 

- Pomembno je, da odpadke med seboj ne 
mešamo, saj lahko pride do nepredvidene reakcije 
med različnimi snovmi. 

- Doma jih shranimo tako, da niso dostopni 
otrokom in domačim živalim. 

- Nevarnih odpadkov nikoli ne odstranjujmo ali 
uničujmo na drugačen način, ampak jih oddajmo v 
organiziranih akcijah ali v Zbirnem centru. 

- Ne mešajmo jih med komunalne odpadke!
- Motorna olja prevzemamo v originalni do 5 l 

embalaži, ki je ne vračamo in v maksimalni količini 
10 l.

- Malo elektronsko in električno opremo lahko 
oddate v ulične zbiralnike za e-odpadke. Lokacije 
zbiralnikov najdete na naši spletni strani, www.
ksda.si. 

- Večje e-odpadke (televizije, hladilnike, 
mikrovalovne pečice…) oddajte skupaj s  kosovnimi 
odpadki, tako da pokličete na št. 031 302 985 in se 
dogovorite za odvoz. Ob oddaji kosovnih odpadkov 
lahko vozniku predate tudi odpadno kuhinjsko olje 
v plastični embalaži!

OPOZORILO: 
V akciji ne prevzemamo nevarnih odpadkov, 

ki izhajajo iz dejavnosti! Oddate jih lahko 
pooblaščenemu zbiralcu nevarnih odpadkov.

ČETRTEK 13.4.2023 od do
AJDOVŠČINA Tovarniška c. na makadam. parkirišču 13:00 13:30
LOZICE pri cerkvi 14:00 14:15
PODNANOS na parkirišču pred marketom 14:30 14:45
PODRAGA pri čistilni napravi 15:00 15:15
GOČE na trgu 15:30 15:45
MANČE pri ekološkem otoku 16:00 16:15
LOŽE pri trgovini 16:30 16:45
SLAP na placu pri igrišču 17:00 17:15
GRADIŠČE pri krajevnem domu 17:30 17:45
VIPAVA na Glavnem trgu 18:00 18:30
VRHPOLJE pri gasilskem domu 18:45 19:00
BUDANJE pri šoli 19:15 19:30

SOBOTA 15.4.2023
AJDOVŠČINA pri ekološkem otoku na Trati (Polževa ul.) 8:00 8:30
GOJAČE pri ekološkem otoku 8:45 9:00
MALOVŠE pri ekološkem otoku 9:15 9:30
ČRNIČE pri ekološkem otoku pri marketu 9:45 10:00
BATUJE pri šoli 10:15 10:30
SELO pri pokopališču 10:45 11:00
VRTOVIN pri ekološkem otoku - Stovška vas 11:15 11:30
KAMNJE pri ekološkem otoku 11:45 12:00
POTOČE nasproti gostilne 12:15 12:30
BRJE na placu pri spomeniku

   

12:45 13:00
DOBRAVLJE pri dvorani 13:15 13:30
VELIKE ŽABLJE pri dvorani 13:45 14:00
AJDOVŠČINA Trnje pri ekološkem otoku 14:15 14:45

ČETRTEK 20.4.2023
AJDOVŠČINA parkirišče za gradom 13:00 13:45
MALE ŽABLJE pri ekološkem otoku 14:00 14:15
PLAČE pred krajevnim domom 14:30 14:45
CESTA pri ekološkem otoku na železniški rampi 15:00 15:15
STOMAŽ na avtobusnem postajališču 15:30 15:45
SKRILJE pri pokopališču 16:00 16:15
LOKAVEC parkirišče nasproti cerkve 16:30 16:45
PREDMEJA pri ekološkem otoku pri hotelu 17:15 17:30
OTLICA pri dvorani 17:45 18:00
COL pri ekološkem otoku proti Predmeji 18:15 18:30
PODKRAJ parkirišče nasproti pokopališča 18:45 19:00
SANABOR v križišču 19:15 19:30

SOBOTA 22.4.2023
DOLGA POLJANA pri ekološkem otoku Kamence 8:00 8:15
ŽAPUŽE pri ekološkem otoku v križišču 8:30 8:45
AJDOVŠČINA Ribnik, za DSO 9:00 9:45
USTJE pri spomeniku 10:00 10:15
DOLENJE pri ekološkem otoku 10:30 10:45
PLANINA na parkirišču pri pokopališču 11:00 11:15
ERZELJ pri ekološkem otoku 11:30 11:45
GABERJE na placu pri Martinovem hramu 12:00 12:15
ŠMARJE pri ekološkem otoku 12:30 12:45
ZAVINO v vasi 13:00 13:15
VRTOVČE v vasi 13:30 13:45
TEVČE pri ekološkem otoku 14:00 14:15

 

Akcija zbiranja nevarnih odpadkov iz gospodinjstev 20. marec-svetovni 
dan ustnega zdravja

Ustno zdravje je neločljivo povezano s splošnim zdravjem. 
Večkrat slišimo, da se zdravje začne v ustih. Zato je pomembno, 
da skrbimo za ustno zdravje v vseh življenjskih obdobjih.

ob Svetovnem dnevu zdravja vabi na dogodek 

V ČETRTEK, 20. APRILA 2023
OB 17.00

Dvorana Srednje šole Veno Pilon Ajdovščina

Moč pogovora v skrbi za duševno zdravje 
Janja Milič, dr. med., spec. psih.

Čili, zdravi in pika
Gašper Pinter, dipl. kin. 

Center za krepitev zdravja
ZD Ajdovščina 

Center za krepitev zdravja
Bevkova 13, 5270 Ajdovščina
Tel.: (05) 93 43 171, 051 415 731

KREPIMO ZDRAVJE
DANES ZA JUTRI

Bi se pridružili ekipi prve pomoči?
V Rdečem križu Ajdovščina 

delujejo tri ekipe prve pomoči, 
dve za občino Ajdovščina in ena 
za občino Vipava, ki so vključene 
v sistem zaščite in reševanja ter so 
vedno pripravljene, da se odzovejo 
na vpoklic v primeru večje naravne 
nesreče. Za običajne, vsakdanje ali 
obvladljive situacije na področju 
prve pomoči namreč skrbi ekipa 
nujne medicinske pomoči. 

Ekipo prve pomoči sestavlja šest 
bolničarjev oziroma bolničark. 
Vanjo se lahko vključi vsak, ki je 
pripravljen sodelovanju nameniti 

nekaj prostega časa in je v dokaj 
dobri psihofizični kondiciji. Če bi 
se nam želeli pridružiti, vas lepo 
vabimo, da se nam pridružite na 
naših vajah, ki potekajo vsak drugi 
petek ob 18.30 v naših prostorih na 
Tovarniški 3g v Ajdovščini. 

Če imate še kakšno vprašanje, 
smo vam na voljo na 051 430 722 
ali 05 366 4930 oziroma nam lahko 
pišite na ajdovscina.ozrk@ozrks.si. 
Lepo vabljeni!

Rdeči križ Ajdovščina

Prva pomoč pri najmlajših
Rdeči križ Ajdovščina vas vabi 

na brezplačni tečaj nudenja prve 
pomoči dojenčkom in otrokom, ki 
bo potekal v četrtek, 20. aprila, od 
18.30 do 20. ure v prostorih Rdečega 
križa, Tovarniška 3 g, Ajdovščina. 
Naučili se bomo, kako ukrepati, če 
pride do motenj dihanja, kakšni so 
temeljni postopki oživljanja, kako 

pravilno oskrbeti rane in podobno. 
Poudarek bo na praktičnih vajah 
na lutkah (lutki dojenček in mali 
otrok). Tečaj bo vodila dr. Urša 
Može, dr. med. Prosimo vas, da 
nam vašo udeležbo predhodno 
sporočite na 051 430 722 ali 
ajdovscina.ozrk@ozrks.si. Vljudno 
vabljeni!               Irena Žgavc

V sodelovanju s CKZ Ajdovščina 
smo v prostorih Društva invalidov 
Ajdovščina – Vipava 14. marca 
izvedli tradicionalno delavnico 
'Meritev holesterola, krvnega tlaka 
in sladkorja v krvi'. Odziv članov 
je bil pozitiven, kar nam dokazuje, 
kako pomembna jim je skrb za 
svoje dobro počutje in zdravje. 

Vzdrževanje pravilnega nivoja 
holesterola in sladkorja v krvi ter 
pravilni parametri krvnega tlaka 
so še kako pomembni za naše 
zdravje, saj prekoračene vrednosti 
hitro vodijo v resne bolezni. 

Članicama CKZ Ajdovščina 
se zahvaljujemo za njihovo 
brezplačno izvedbo meritev in vse 

nasvete, ki so jih podale članom.
Vsem članom in njihovim 

svojcem želimo lepo praznovanje 
velikonočnih praznikov in bogato 
pogrnjeno mizo, pa pazite na 
holesterol! 

Društvo invalidov Ajdovščina - Vipava

S preventivnimi 
meritvami do zdravja

Stoto darovanje krvi 
Marjana Paljka

V Rdečem križu Ajdovščina smo se sredi marca razveselili 
jubilejnega stotega darovanja krvi gospoda Marjana Paljka iz 
Velikih Žabelj. Skupaj smo obeležili 46-let njegovega rednega 
darovanja in predanosti pomoči drugemu. Iskrene čestitke in 
globok poklon ob tako izjemnem humanitarnem prizadevanju!

Marjan Paljk je že kot 6-letni 
deček tri mesece preživel v bolnici 
in takrat spremljal sorodnike in 
ostale, ki so darovali kri za pomoč 
bolnim. Sklenil je, da jim bo sledil, 
in danes si bolj kot priznanj želi, 
da bi njegova plemenita dejanja 
pritegnila mlajše. Njegovi zgledi 
so že obrodili sadove, saj sta 
krvodajalki tudi obe hčerki. Sam 
bo, kot je povedal, daroval, dokler 
bo lahko.

Kot smo že vajeni pri rednih 
krvodajalcih, se tudi njemu 
darovanje zdi samoumevno. Zgolj 
nekaj, kar bi moral početi vsak, pa 
vendar le redki zmorejo.

V Rdečem križu smo se v 
marcu zelo razveselili tudi 
pobude požrtvovalne učiteljice 
gospe Tamare Šuligoj iz Osnovne 
šole Dobravlje, da bi učencem 8. 
razreda pri uri biologije predstavili 
pomen krvodajalstva. Ker se 
ravno učijo o krvi, je menila, da 
bodo skozi praktičen primer še 
bolje razumeli snov. Imeli smo 
privilegij, da smo lahko uro 

preživeli z najbolj zvedavimi in 
znanja željimi mladimi, ki jih je 
zanimalo vse: zakaj ni darovanje 
krvi dolžnost vsakega, zakaj si vsi 
ne moremo pomagati med seboj ... 
Skoraj so nas na trenutke spravili v 
zadrego in tudi sami smo se veliko 
naučili od njih. Verjamemo, da 
bomo v prihodnje lahko samo še 
bolj ponosni nanje.

Ob koncu leta pa smo v 
Rdečem križu naredili tudi 
malce inventure. Čeprav smo 
lani zabeležili nekoliko manjše 
število krvodajalcev na našem 
območju, smo uspeli vzdrževati 
primerne zaloge krvi, v prihodnje 
pa upamo, da bomo trend obrnili 
v pozitivno smer. 

Skupno so ajdovski in vipavski 
občani leta 2022 namenili 1281 
enot krvi, kar je 24 manj kot leta 
2021. Prvič je kri darovalo 83 
krvodajalcev, kar je 5 manj kot 
2021.

Iskrena hvala vsem, ki se 
odzivate na naša povabila in ste 
solidarni. Rdeči križ Ajdovščina

Piknik – pohod ob Vipavi Gorski kosmatinec
Pulsatilla montana je zlatičevka 

suhih kraških, tudi primorskih 
gorskih travnikov. Latinsko ime 
Pulsatilla pomeni utrip. Plodovi 
kosmatinca imajo dlačice in jih 
raznaša veter. Ker cveti okrog 
velike noči, ga imenujejo tudi 

velikonočnica, po odcvetu pa 
naredi kuštrave glavice, zato tudi 
ime volk(i). Navadno enocvetna, 
dlakava, kimasta stebla nosijo 
temno vijolične cvetne glavice, 
znotraj pa rumeni šop prašnikov 
z vijoličastimi pestiči na sredini. 
Pod cvetom je 'ovratnik' iz 
dlakavih, pernatih lističev. Tudi 
zeleni listi so dlakavo pernati. 
Poleg gorskega uspeva v Sloveniji 
tudi manjši navadni kosmatinec 
(P. nigricans), na Boču 'uradna' 
velikonočnica/veliki kosmatinec 
(P. grandis), v gorah pa je doma še 
belocvetni alpski kosmatinec (P. 
alpina). Kosmatinci so strupeni 
in zavarovani.

Irena Breščak, Planinsko 
društvo Ajdovščina
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V Dvorani prve slovenske vlade 
v Ajdovščini je 10. marca potekal 
slavnostnid ogodek, podelitev 
priznanj za športne dosežke v letu 
2022. Športna zveza je Plesnemu 
centru ADC podelila 7 priznanj, 
katerih uspehi so zabeleženi tudi 
v samem svetovnem vrhu.

Člani skupine Red storm so 
postali svetovni podprvaki, 
Evelin Bajc je v konkurenci hip 
hop solist postala bronasta na 
svetu in prejela srebrno plaketo, 
Nick Keber za svoje uspehe 

na državnem, evropskem in 
svetovnem tekmovanju prav tako, 
v klub pa so prinesli priznanja 
še vodja Plesnega centra ADC, 
Alice Stojko Saliu z 2. mestom na 
državnem prvenstvu v latinsko 
ameriških plesih, nagrade so 
prejele še mala pionirska skupina 
W-GROUP, mala članska skupina 
BUŠE in članska formacija 
DIVERTIRSE.

Na plesalce že uveljavljenega 
plesnega kluba smo vsi Ajdovci 
izredno ponosni, saj našo celotno 

Vipavsko dolino dobro zastopajo 
vsepovsod po svetu.

Dogodek, ki ga je organizirala 
Športna zveza Ajdovščina so 
zaključili nastopi plesalcev 
omenjenega plesnega kluba. 
V enem tednu so pripravili 
koreografije, ki so predstavile 
glasbeni sprehod skozi vseh 
pet kontinetnov, ki sestavljajo 
olimpijske kroge.

Ker so plesalci v tekmovalnem 
obdobju in imajo dneve zapolnjene 
s treningi, je bila uskladitev 
treningov vseh nastopajočih 
zelo težko izvedljiva, vendar so 
se v klubu dogovorili, da naloge 
koreografij in uzvedbe prepustijo 
določenim plesalcem. In tako 
so se le-ti vestno in zagnano na 
vsak kontinet pripravili z vso 
predanostjo in vnemo po dobri 
izvedbi zaupane naloge.

Najprej so predstavili Afriko s 
koreografijo Karin Fikfak, ki je 
k sodelovanju povabila Alhajija 
Stojko Saliu, Fozio Saliu, Martina 
DiFalca in Manco Sirk. Sledila 

je Avstralija z Zojo Volk in 
plesalkami Elin Trobec, Megi 
Pečenko, Kristino Lozar ter Nežo 
Vrtovec. Ameriko so predstavili 
Nick Keber, Larisa Koren, Kiara 
Aranđelović Brana, Karin Fikfak 
ter Evelin Bajc, ki je tudi ustvarila 
ples na glasbo Where is the love.

Koreografija, ki nas je tudi 
nasmejala ne samo navdušila, je 
bila PSY, Gangnam style z Nino 
Ukmar, plesali pa so Amelie 
Zerezghi, Lana Čučilović, Nick 
Keber, Meggy Resnik in Doroteja 
Rojko. Kot zadnja točka pa je 
aplavz požela koreografija Larise 

Koren s plesalkami Veroniko 
Knafelc, Manco Sirk, Evelin 
Bajc, Kiaro Aranđelović Brana 
in pesmijo Wild dances.

S plesom in glasbo smo naredili 
krog okrog sveta. Z glasbeno 
zgodbo, ki so jo povezovalci 
poimenovali olimpijska glasbena 
Mondovizija je bila zaključena 
letošnja prireditev.

Iskrene čestitke vsem 
nagrajencem športnih dosežkov. 
Mi, ki pa smo s srcem in dušo 
predani plesu, posebej čestitamo 
ADC plesalcem in jim želimo še 
veliko lepih uspehov.       A. K.

Na prvi dan meteorološke 
pomladi je ZPMS praznovala 
70. rojstni dan. V ta namen smo 
se članice iz celotne Slovenije 
podale na Kras, natančneje 
na Cerje, s prav posebnim 
namenom. Z zasaditvijo novih 
dreves smo simbolično postavili 

temelje novim poglavjem našega 
dela za lepšo prihodnost vseh 
otrok. S svojo prisotnostjo pa 
je naklonjenost našemu delu 
izkazala tudi predsednica 
Republike Slovenije Nataša Pirc 
Musar. 

Letošnje leto pa ni posebno 
samo za našo krovno 
organizacijo, ampak tudi za 
nas, naše Medobčinsko društvo 
prijateljev mladine Ajdovščina. 
Tudi naše društvo v letošnjem 
letu namreč praznuje jubilejno 
70. obletnico delovanja, na kar 

smo izredno ponosni. V ta namen 
pripravljamo pester program za 
praznovanje tako pomembnega 
jubileja - kmalu razkrijemo več, 
spremljajte nas! 

Na vremensko precej turobno 
pustno soboto smo se zbrali 
v dvorani krajevne skupnosti 
Predmeja in se odločili, da bomo 
pregnali zimo. V dvorani je bilo 

vzdušje vse prej kot turobno. 
Z velikim številom veselih in 
zanimivih pustnih maškar smo 
najprej ustvarili raznobarvne 
likovne izdelke, da bi pa zimo 

dokončno odgnali, se je druženje 
nadaljevalo z živahnim pustnim 
rajanjem ob zabavni glasbi. Ko 
smo se že nekoliko utrudili, smo 
se seveda posladkali z odličnimi 
pustnimi krofi in odžejali s 
slastnim sokom. 

Maškare so ob koncu druženja 
dvorano zapustile s širokimi 
nasmeški na obrazu, sladkornimi 
brki ter z likovnimi izdelki v 
rokah. Člani sveta krajevne 
skupnosti se vsem obiskovalcem 
iskreno zahvaljujemo za zelo 
lepo preživet popoldan, hkrati 
pa upamo, da se vidimo tudi 
naslednje leto vsaj v takem številu. 

KS Predmeja

7 priznanj za športne dosežke 2022
Športna zveza Ajdovščina je Plesnemu centru ADC podelila 7 priznanj, katerih uspehi so 

zabeleženi tudi v samem svetovnem vrhu.

In vendar se vrti …

Naš svet, naš globus, čeprav sije 
mrko sonce nasilja in krvi. Vojna 
v Evropi. Kako smo se je navadili, 
kot da je nekaj vsakdanjega! 
Ljudje iz Ukrajine že leto dni, 
razseljeni po različnih delih 
starega sveta, hrepenijo po domu, 
želijo si mirnega življenja, dela in 
veselja. Želijo si prostranosti svoje 
dežele, domačih ljudi in melodije 
svojega jezika. Usoda jih je vrgla 
tudi k nam. Ob našem jeziku 
smo se srečali, in sicer najprej na 
Ljudski univerzi Ajdovščina. Ko 
se je tam končal tečaj, so nam na 
Rdečem križu odprli vrata. Naš 
jezik jih privlači, sorodstvene 
vezi se čutijo, z veseljem se učijo. 
Sestavljajo besedo za besedo; 
povedi so včasih predolge, ker 
želijo vse povedati; s ponosom, da 
že veliko razumejo, prisluhnejo 
tudi daljšemu besedilu, iščejo 
sorodnosti in razlike med 
slovanskimi jeziki, prevajajo in 
... Res, mnogo so se v tem letu 
naučili, sporazumevanje jim ne 

predstavlja velikega problema, 
vendar najlepše zazveni učilnica, 
ko opisujejo domače jedi, 
predstavljajo domača književna 
dela, razumljivo in človeško …

In nekega deževnega dne, 
veliko se je po medijih govorilo o 
vojni v Ukrajini, sem jih vprašala, 
kako jim je pri nas, kajti za 
taka vprašanja vedno zmanjka 
časa. Po tem krvavem letu, ki je 
zasukalo pravljico v črnino, sem 
želela, da bi ti ljudje, ki so morali 
vso preteklost stlačiti v kovček in 
oditi v neznano deželo in med tuje 
ljudi, napisali, kako se počutijo.

Želela sem, da njihovi zapisi, 
nastali so na tečaju, dragi bralci, 
govorijo sami.

Naši tečaji prehitro minejo, 
kajti besede, čeprav so tuje, budijo 
neko upanje, da se bo rodila neka 
lepa prihodnost, ki bo življenje 
pobarvala svetlejše. Svet se bo 
zavrtel v …

Irena Šinkovec

Očistili Žapuže in Kožmane z okolico
Letošnja orkanska burja je 

poleg prevračanja tovornjakov po 
dolini nanesla še mnogo nesnage 
po poteh ter grmovju. Z 'Ribnika', 
kjer je že dve leti eno samo 
gradbišče, je bilo odpihnjene 
mnogo odpadne embalaže, ki 
je pristala na vejah ter trnih 
grmovnic ob poteh pod vasjo. 
Člani društva DEŠK smo tokrat 
pohiteli s čistilno akcijo, da smo 
izvlekli najlone ter ostali papir iz 
grmovja še pred ozelenitvijo. 

Na jutranjem zboru pred 

domom krajanov, se je zbralo 
petnajst članov ter odpravilo po 
petih področjih. S seboj so vzeli 
prijemala za pobiranje odpadkov 
ter PVC vreče, ki jih je zagotovila 
Komunalno stanovanjska družba 
iz Ajdovščine. V dobrih dveh 
urah se je napolnilo cca 25 
rumenih vreč, ki smo jih odpeljali 
na CERO pod Dolgo Poljano. Iz 
pobranega materiala sklepamo, 
da se še veliko mimoidočih vede 
zelo neodgovorno, ker je bilo med 
odpadki mnogo embalaže od pijač 

ter celo namensko odpeljanih 
hišnih odpadkov.

Ena ekipa se je lotila tudi 
pleskanja klopi pred cerkvijo sv. 
Martina. 

Aleš Brecelj

Pust v Domu starejših 
občanov Ajdovščina

Če maškare preganjajo zimo, potem je gotovo v tej zimi ne bo več, 
saj smo jo v Domu starejših občanov letos na pusta gotovo pregnali.

Preko celega dopoldneva so 
se v avli Doma zbirale maškare, 
pometale in plesale, preganjale 
slabo voljo in trosile smeh ter 
veselje po hodnikih. Tistim 
maškaram, ki so jim kolena 
dovolila, se je ponujalo dovolj 
priložnosti za ples preko celega 
dopoldneva. Muzika je igrala in 
tako privabila maškare tudi iz 
sosednjega vrtca ter iz sosednjega 
VDC-ja. Tudi če avla postane 
včasih malo majhna, si je vseeno 
vsaka maškara lahko izbrala svoj 
prostor in vsaj malo pomigala. In 
tudi med tistimi, ki so le sedeli, se 
je pokazal lesk v očeh in glasba 
v ušesih je prinesla spomin na 

mlada leta in ples z izbrancem.
Za muziko je bilo poskrbljeno, 

iz kuhinje pa so zadišale tudi 
cvrte miške. Dan prej pa smo 
z vrhpoljskimi gospodinjami 
pripravili in se posladkali še s 
štravbami. Hvala gospodinjam, 
ki nam vsakič znova pripravijo 
z dobro voljo sladke trenutke, 
posute tudi z lepo pesmijo, ki se 
jo zapoje, ko pridne roke cvrejo 
sladke dobrote.

Pust bo odpihnilo, lepi spomini 
pa bodo ostali za vedno. Zapisani 
in poslikani, neminljivi, v srce 
zapisani - stanovalcem in vsem 
nam delavcem.

Mojca Klavžar

Zasadili smo svoj ...
... gozd Zveze prijateljev mladine Slovenije in njenih članic!

Pustno rajanje

Knjigobežnica in čistilna akcija v Plačah
»Branje je za mišljenje kot telovadba za telo.« - Richard Steele
Na začetku februarja smo 

na pred kulturni dan na steno 
doma krajanov v Plačah postavili 
knjigobežnico. Knjigobežnice so 
vedno bolj priljubljene po vsem 
svetu, v občini Ajdovščina je naša 
med prvimi. Pri našem domu 
krajanov knjige lepo krožijo med 
odraslimi in otroci. 

Kaj pa so knjigobežnice? To 
so hiške najrazličnejših oblik, 
na najrazličnejših lokacijah, v 
katerih lahko pustite knjigo. 

Nekdo drug pa lahko potem 
to knjigo brezplačno vzame, jo 
odnese domov in uživa v njeni 
družbi. Ta lahko prinese drugo 
knjigo ali pa čez čas vrne vzeto. 
Knjigo lahko odda ali vzame 
vsakdo. Veljalo naj bi načelo 
‘oddaj eno, vzemi eno’, a nekih 
strogo določenih pravil ni.

»Zemlja ne pripada človeku. 
Človek pripada zemlji.« – misli 
indijanskega poglavarja Seattla

Kot vsako leto smo tudi letos 

v mesecu marcu organizirali 
čistilno akcijo. Počistili smo 
okolico Plač. Zjutraj smo se na 
lep dan zbrali pri domu krajanov 
in tam smo se razdelili v skupine. 
Dobili smo vrečke za smeti, ob 
potoku Jevšček so smeti pobirali 
tudi kar na traktorsko prikolico. 
Napolnili smo 7 m3 zabojnik 
smeti. Na čistilnih akcijah nas je 
vsako leto več, tudi otroci nam 
pridno pomagajo. Za nagrado 
smo se na koncu pogostili s pico.
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Na lep sončni dan so se (19. 
marca) v sklopu otroških delavnic 

pod okriljem ŠKTD Kamnje-
Potoče otroci srečali na igrišču. 

Ker se bliža materinski dan, so 
se odločili, da pobarvajo glinene 
lončke in v njih posejejo žito in 
rože in tako na unikaten način 
razveselijo svoje mame. 

Medtem ko so čakali, da se 
barva na lončkih posuši, pa so 
se okrepčali z tradicionalnimi 
palačinkami, ki so jih pripravile 
pridne gospodinje. En aplavz za 
gospodinje! Tudi naprej se otroci 
veselijo takih ustvarjalnih dni, 
kot je bil ta, in se že pripravljajo 
na naslednjo delavnico - na 
velikonočno delavnico. 

Tekst in foto ŠKTD 
Kamnje-Potoče

Pridemo tudi... na borjač. 

040 289 009
primoasfalt@gmail.com

Primoasfalt d.o.o.
Dolga Poljana 50, 5271 Vipava

ASFALTIRANJE MANJŠIH
IN VEČJIH POVRŠIN 
Svetovanje, kvalitetni in strokovni  

strojno in ročno asfaltiranje
PRIMOASFALT

strojno in ročno asfaltiranje
PRIMOASFALT

strojno in ročno asfaltiranje
PRIMOASFALT

Kaj vse smo prinesli čez mejo!
V sončnem marčevskem zgodnjem popoldnevu smo s člani krožka Zgodovinska potepanja 

obujali spomine na naše nakupovalne obiske v zamejstvu v času Jugoslavije.
Ogledali smo si razstavo Na 

šverc! Tihotapstvo na Goriškem 
po drugi svetovni vojni, ki se 
nahaja v prostorih nekdanjega 
maloobmejnega prehoda na 
Pristavi (Rafutu). Na ogled je 
izredno zanimiva razstava s 
pretihotapljenimi predmeti, 
veliko je slikovnega gradiva in 
posnetkov pričevanj ljudi, kaj 
vse so nosili čez mejo – v obe 
smeri! Navezuje se na čas po 
drugi svetovni vojni, ko so si 
ljudje na ta način skušali nekoliko 
izboljšati življenjski standard. 
Obmejni prebivalci so švercali 
blago tako iz Italije v Slovenijo 
oziroma v Jugoslavijo kot tudi v 
obratni smeri. Blago so največkrat 
skrivali pod obleko ali v obleki, v 
avtomobilih ali v kolesih, skratka 
povsod tam, kjer so predvidevali, 
da carinik morda ne bo pogledal. 
Kustosa Goriškega Muzeja Ines 
Beguš in Davor Kernel sta nam 
slikovito opisala tedanje razmere, 
pa tudi mi smo jima povedali 
kakšno našo dogodivščino, saj 
smo vse to še doživljali. Videli 
smo tudi kmetijo, kjer je del hleva 
ostal na eni strani meje, vse ostalo 
pa na drugi. Tudi v obmejni stavbi 
na italijanski strani so postavili 
na ogled razstavo Lasciapassare/
Prepustnica – zgodovini in 
spomini iz obmejnega mesta, ki 
si jo lahko ogledate ob koncih 

tedna.
Nato smo se odšli po ulici Rafut 

in po ulici Via della Capella mimo 
hiše, kjer je živel in sestavljaj 
svoja letala Edvard Rusjan 
skupaj z bratom Josipom. Na 
hiši nanju spominja spominska 
plošča z besedilom v treh jezikih 
(italijanščini, slovenščini in 
nemščini). 

Tako kot se v pesmi Na 
Kostanjevici spominja Ludvik 
Zorzut, smo tudi mi »od kapelce 
do kapelce smo iskali božje 
vrelce, …od kapelce do kapelce 
cvele so marjetice, angelce,« 
prišli po obnovljeni in zelo 
lepo urejeni pešpoti (v okviru 
projekta GO!2025 Nova Gorica-
Gorica evropski prestolnici 
kulture 2025) na Kostanjevico 
ali na Kapelo kot še zmeraj rečejo 
domačini. Samostanski kompleks 
v črtici Samostan opisuje tudi 
Danilo Lokar (v knjigi Leto 
osemnajsto) in se spominja 
patra Škrabca, jezikoslovca, ki 

je dijakom kar med spovedjo 
delil tudi jezikoslovni pouk. 
Gospa Mirjam Brecelj, ki skrbi 
tudi za dragoceno Škrabčevo 
knjižnico, nas je z veliko žara 
in z navdušenjem vodila po 
frančiškanskem kompleksu: 
cerkev, kjer so leta 2019 potekala 
restavratorska dela na poslikavah, 
grobnico Burbonov, kjer je 
pokopan zadnji francoski kralj, 
galerijo slikarja Klavdija Tutte, 
Škrabčevo knjižnico, v kateri je 
okrog 11.500 knjig, med njimi 
kar 32 inkunabul, kot imenujemo 
prvotiske med leti 1454 in 1500 
(v knjižnici pravkar poteka 
strokovni popis inkunabul) in 
rožni vrt burbonk. Še zadnji 
razgled na Goriško ravnino in 
Kras na jugu ter Sabotin, Sveto 
Goro in Škabrijel na severu in 
po pešpoti po slovenski strani 
smo se spustili do naših vozil na 
nekdanjem mejnem prehodu.

Zdenka Žigon, 
foto: Jana Maraž

Kolesarji DEŠK v 
pomladni opravi

Mnogo kolesarskih stez se gradi 
s pomočjo evropskih sredstev in 
tudi Občina Ajdovščina temu 
namenja precej denarja. V 
Žapužah smo se odločili, da se 
bomo več gibali s kolesom, zato 
smo v društvu DEŠK naročili 
opremo za kolesarjenje spomladi 

in jeseni. Nekateri donatorji so 
nam že priskočili na pomoč in 
to pomlad smo tako preizkusili 
drese ter rokavice. Okrog trideset 
nas je obleklo podložene jopice in 
elastične hlače. 

V nedeljo, 12. marca, smo 
ob reki Vipavi prevozili prvih 
trideset kilometrov in glede na 
pomanjkanje kondicije je bila 
prva tura uspešno izpeljana. 
Na Rovni na Slapu smo se malo 
napojili, da smo zmogli do konca. 

Spremljala sta nas lep pomladni 
dan in dobra volja. V upanju, 
da bo tudi Občina Ajdovščina 
podprla naš projekt, smo na 
rokave natisnili tudi občinski 
grb ter slovensko zastavo. Simboli 
mnogo pomenijo, še posebno 
zavednim občanom, ki smo 

ponosni na svoje korenine in 
pripadnost.

Načrtujemo letošnjo kolesarsko 
sezono, ki bo tokrat daljša od 
lanske in naj bi segala preko 
slovenskih meja na italijansko ter 
hrvaško stran. Poletna oprema še 
čaka na polici, a topli dnevi, ki nas 
iz dneva v dan vabijo v naravo, 
naznanjajo poletje. Na poti je tudi 
fotograf našel barvito skupno 
sliko.

Aleš Brecelj

Pot za srce

Prejšnjo soboto smo bili kar 
malo žalostni in razočarani. Cel 
teden so nam vremenoslovci 
napovedovali za soboto zelo slabo 
vreme, potem pa dežja niti ni bilo. 
Se nam je pa to soboto zato vreme 
oddolžilo s prekrasnim dnevom 
brez oblačka. S polnim avtobusom 
Mostovih pohodnikov smo šli 
po krožni poti "Pot za srce" po 
Šavrinskih gričih od Vanganela 
mimo Vanganelskega jezera ter ob 
strugi in slapovih potoka Morigla 
do Marezig. Pohodna pot se sicer 
imenuje "Pot za srce", vendar smo 
na skali ob stezi lahko prebrali še 
bolj primerno ime - "Pot za srce 
in dušo". 

V Marezigah smo ob postanku 
za malico in čudovitem razgledu 
na Koper in Tržaški zaliv 

globoko pod nami poizkusili 
tudi vino iz vinske fontane. Na 
razpolago smo imeli malvazijo, 
chardonnay, sladki refošk in na 
zadnjem ocenjevanju nagrajeni 
refošk. Tu je lepo urejen prostor 
ob spomeniku, ki simbolizira 
"marežganski upor". V bližini 
smo si ogledali tudi ogromno 
ponev za frtaljo, staro prešo in 
vinski avtobus, ki ga uporabljajo 
ob prireditvi "praznik refoška". 
Potem pa še pot navzdol, mimo 
znamenitega samostoječega 
zvonika, skozi vinograde in oljčne 
nasade nazaj do Vanganela. Še 
nekaj za naše želodčke v gostilni 
Miranda v Šalari. Na toplem 
soncu smo se posedli kar na vrtu 
restavracije.

Foto Jana, Igor in Vili

S Planinskim društvom 
Ajdovščina na tromejo

Ducat planincev se nas je 12. 
marca podalo iz Ajdovščine 
proti Ratečam. Pod vodstvom 
vodnikov Gorazda in Stojana 
je iz Rateč sledil vzpon na 1508 
m visoko Peč oz. Tromejo, kjer 
je stičišče treh držav - Slovenije, 
Avstrije in Italije.

Iz Rateč smo nadaljevali po 
poti mimo travnikov, ki so včasih 
služili oz. tudi danes še služijo 
pašnikom. Nekatera pobočja pa 
še vedno tudi kosijo. Med potjo 
so postavljene tudi informacijske 
table, preko katerih se lahko 
poučiš o različnih zanimivostih 
tega področja. Pot nas je nekaj 
časa vodila po makadamski cesti 
vse do križišča, kjer se levo odcepi 
pot proti Tromeji. Vzpon smo 
izvedli po strmi poti, kjer smo bili 
med hojo in predvsem pod vrhom 
deležni snežne odeje. Strma pot je 
speljana v ključih do vrha, našteli 

smo jih kar 34.
Med hojo smo občudovali Julijce 

(Škrlatica, Jalovec, Mojstrovke 
…), višje sem nam je pogled 
odprl tudi proti Montažu in Višu. 
Ves čas pa smo se spogledovali s 
Planico in smučiščem Podkoren.

Na vrhu smo naredili odmor 
za malico in si ogledali, kakšen 
razgled nam nudi posamezna 

država. Spust v dolino smo 
izvedli kar po cesti, ki je še precej 
zasnežena. 

Na poti domov smo si ogledali 
še izvir Save Dolinke – Zelenci in 
na enem od počivališč v bližini 
Mojstrane poskusili še dobrote, 
ki jih je pripravil Stojan.

Gorazd Lapanja, Planinsko 
društvo Ajdovščina

Tralala, hopsasa pustne smo 
šeme – pustovanje v Kamnjah

Na pustno soboto smo se tudi 
prebivalci Kamenj v okviru 
ŠKTD Kamnje–Potoče zbrali na 
že skoraj tradicionalni pustni 

povorki. Zbrali smo se na 
igrišču, kjer smo skupaj krenili 
na pot po vasi. Udeležba je bila 
nad pričakovanji. Z glasbo smo 

oznanjali svoj prihod, kjer so nas 
domačini navdušeno pričakali s 
sladkarijami. Po končani povorki 
smo se ponovno zbrali na igrišču, 
kjer smo se okrepčali s pijačo 
in seveda pustnim krofom. Po 
pozitivnih odzivih, nasmejanih 
obrazih in iskricah v očeh, se 
definitivno vidimo naslednje leto. 

Zahvala gre vsem otrokom kot 
tudi staršem za tako velik odziv in 
vaščanom za tako topel sprejem. 

ŠKTD Kamnje-Potoče

Štirje dnevi lepega druženja v Zdravilišču Radenci

Zlate dame ADC
Plesalke skupine Ajda in 

skupine Štorovke smo spet 
doma. Misli in čustva pa se 
nam še vedno vrtijo okrog lepih 
doživetij med druženjem od 6. do 
9. marca v Zdravilišču Radenci. 
Alice Stojko Saliu je peljala svoje 
najstarejše plesalke iz plesne šole 
ADC na priprave v toplice. 

Na razvajanje? Tudi. Malo v 
bazenu, malo v savni, zvečer pa na 
zabavno druženje z veliko smeha. 
A še več je bilo dela; obnavljanja 
in brušenja že malo pozabljenih 
plesov za nastop in seveda se je 
bilo treba učiti tudi novo plesno 
koreografijo. Kot vsako leto, ko 
gremo na plesni 'vikend'. 

Naša odlična voditeljica Alice s 
svojimi lepimi koreografijami že 
skoraj 20 let povezuje obe skupini. 
Ajdovke in Štorovke nismo več 
samo soplesalke, vežejo nas že kar 
prijateljske vezi.

V zdravilišču so nam ponudili 

ugodnejše pogoje bivanja, me 
pa smo jim obogatile praznični 
večer z enournim nastopom. 
'Dvajset zlatih dam', kot so 
napisali na plakat, je privabilo 
res veliko gostov. Doživele 
smo čudovit odziv občinstva. 
Poleg navdušenega aplavza, ki 
nastopajočim vedno dvigne 
energijo in samozavest, smo cel 

večer in še naslednji dan veselo 
prejemale številne pohvale. 

Pa še za svečico na torti: 
od hotelskega gosta, mladega 
gospoda, je bila vsaka od nas 
polaskana s svežo rumeno 
vrtnico. Bilo nam je zares lepo.

Hvala, Alice, za posebno darilo 
za dan žena. Tvoje 'zlate dame'.

M. S.

Praznik v Vrtovinu
Krajevni praznik se praznuje v 

Vrtovinu od leta 1954 v spomin 
na zverinstva fašistične Italije 
nad vasjo, ko so Italijani zaprli 
in internirali kar 37 vrtovinskih 
žensk in 12 moških. Narodnega 
heroja Ivana Kosovela pa so 
že pred tem ubili. Nekatere in 
nekateri se niso nikoli vrnili 
domov. Vojni davek je terjal 
življenja 28 vaščanov. Vrtovin je 
kraj, ki ve, kaj je vojna.

Praznik je potekal v znamenju 
pesmi zbora MoPZ Vinograd, 
posvečene Sloveniji, katerega je 
popestril nastop učenk in učencev 
podružnične šole Vrtovin. 

Župan Občine Ajdovščina Tadej 
Beočanin je s svojo udeležbo 
počastil naš praznik in naš kraj.

Poseben pozdrav tega praznika 
je bil namenjen udeležencem 
pohoda na Školj sv. Pavla nad 
Vrtovinom, kateri so položili 
vence na vsa tri obeležja v spomin 
na dogodke v času druge svetovne 
vojne v Vrtovinu.       Nevenka G.

Na okroglem krajšem 
pohodu Društva MOST

50 pohodov je že pripravila in vodila Vesna Bratina.
Na tokratni, jubilejni pohod, 

nas je peljala skozi tri občine, 
mimo in preko številnih mostov 
reke Branice, Rakovega potoka in 
potoka Svinšček ter po poteh, k jih 
večina še nismo poznali. Pot smo 
začeli v Šmarjah ter nadaljevali 
do Podlasov. Priznam, še nikoli 
nisem slišal za to vasico. Nekaj 
časa smo hodili po dolini Branice 
ter se ustavili pri tolmunih in 
kopališču Zavivalca. Seveda smo 
slišali, kako ropotajo deske na 
znamenitem železnem mostu 
pred vasjo Čipnje. Šli smo skozi 
Lisjake v Spodnjo Branico in v 
Zavino, ki ga domačini imenujejo 
'Svinno'. Tu smo si ogledali staro 

kovačijo ter ostanke vodnega 
kolesa in naprave, ki je še najbolj 
znana pod imenom 'norec'. 

Po desetih kilometrih hoje in 
dobrih treh urah v res lepem 
sončnem vremenu smo končali 
krožno pot v Šmarjah, kjer smo 
si ogledali notranjost župnijske 
cerkve. Toda pohoda še ni bilo 
konec. Vesna nam je za zaključek 
pripravila res lepo presenečenje 
z obloženimi mizami v kleti 
Poljšakova Brajda. 

Vesna, hvala za dosedanjih 50 
in nadaljuj tako aktivno!

Branko Lavrenčič, 
foto Igor Slejko

Materinski dan

V AJDOVŠČINI 100 m OD EUROSPINA

KVALITETNA KERAMIKA - UGODNE CENE 
HITRA DOSTAVA - POLAGANJE KERAMIKE 

Tel.: 041/537 950
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S temi besedami smo člani 
športnega društva Slano 
blato nagovarjali in vabili vse 
ljubitelje enega najstarejših in 
najbolj priljubljenih slovenskih 
praznikov, ki preganja zimo 
in kliče pomlad, da se nam 
pridružijo na tretji lokavški 
pustni povorki.

In na to hudomušno in 
simpatično vabilo, ki je 
obljubljalo vstop v cirkus in 
norčav klovnovski vsakdan, 
se je v soboto, 18. februarja 
2023, odzvala zares številčna 
ter razigrana druščina malih in 
velikih maškar. Pred Dvorano 
Edmunda Čibeja je izvirne 
pustne šeme poslikanih obrazov 
in pisanih kostumov na ves glas 
pozdravljal najstarejši klovn in 

obiskovalce vabil, naj prevzamejo 
vstopnice. Čeprav vremenska 
napoved ni bila obetajoča in 
bi utegnila marsikoga zadržati 
doma, se je pred njegovo stojnico 
trla živahna, skoraj petsto glava 
množica, ki je že komaj čakala, 
da si zagotovi vstop v cirkuško 
areno. 

Vsi zbrani so v posebnem 
pričakovanju pogledovali na uro 
in ni minilo dolgo, ko je prednje 
stopila cirkuška direktorica 
in jim izrekla dobrodošlico na 
enem izmed najbolj ekskluzivnih 
cirkuških šovov na svetu. Po 
skupnem odštevanju do začetka 
povorke so se vrata lokavškega 
cirkusa končno odprla in vesela 
četica je krenila na pustni 
sprehod po osrednjem delu vasi. 

Navihani klovni so s svojimi 
vragolijami in norčijami vso pot 
spravljali maškare v smeh, te pa 
so si čisto od blizu lahko ogledale 
tudi cirkuške eksotične živali: 
slona, opici in leva. Za zabavo so 
poskrbeli še močan dvigovalec 
uteži, skrivnosten čarodej, 
spretna akrobatka in priznana 
vedeževalka. Prav pri slednji so 
se obiskovalci povorke najdlje 
pomudili, saj je vse zanimala 
prihodnost in usoda. 

Razposajeno vzdušje in rajanje 
je, na dan, ki je ena od redkih 
priložnosti, ko se lahko cela vas 
šali brez zadržkov, odmevalo 
po celem Lokavcu in pred vrata 
hiš privabilo številne sovaščane. 
Pustarji so jim prinašali smeh, 
dobro letino in srečo ter odganjali 
zimo in vse slabo, oni pa so se jim z 
obloženimi mizami, na katerih ni 
manjkalo krofov, mišk, »štravb«, 
pijač in sladkarij, zahvaljevali 
za obisk ter dobro voljo, ki so jo 
maškare trosile mednje. 

Po enournem pustem sprevodu, 
ki se je zaključil pred Dvorano 
Edmunda Čibeja, je maškare 
na asfaltnem igrišču pričakala 
še prava cirkuška predstava. 
Cirkuška direktorica je 
napovedala prvega akterja, zastor 
se je odstrl in nastop se je začel. 
Najstarejši klovn je namesto 
vstopnic tokrat delil bombone. 
Ena od navihanih klovnes je 
razkrivala žonglerske trike, 
druga je v občinstvo pihala milne 
mehurčke, tretja je plesala in pela, 
četrta igrala na trobento, peta z 
mehkim kladivom preverjala 
kolenski refleks obiskovalcev, 

šesta pa razveseljevala najmlajše s 
kokicami. Svoje točke so imele tudi 
eksotične živali: slon se je junaško 
postavil na zadnje noge, opici sta 
med igranjem na tamburin in 
ropotuljice najmlajšim podarjala 
banane, pogumen lev pa je brez 
strahu skočil skozi ognjen obroč. 
Napetost predstave se je iz nastopa 
v nastop stopnjevala. Akrobatka 
je svoje spretnosti razkrivala 
med skakljanjem po ozki brvi, 
dvigovalec tonskih uteži pa je 
kazal popoln nadzor nad telesom 
in umom. Iz cirkuškega šotora se 
je v hlačah hlamudračah in na 
visokih hoduljah prikazal tudi 
največji klovn, kmalu za njim pa 
je ravnotežje na monociklu lovil 
že drugi pisani šaljivec. Žalostno 
klovneso je z rdečo vrtnico želel 
spraviti v boljšo voljo še bolj 
žalostni klovn, medtem ko je 
čarodej s svojo čarovniško palico 

izvedel nepozaben trik in izginil 
neznano kam. Za konec je še 
priznana vedeževalka pogledala 
v svoje karte, zvezde in nebo 
in vsem zbranim napovedala: 
»Pustna povorka tudi drugo leto 
bo!«

Športno društvo Slano blato 
se zahvaljuje vsem, ki ste skupaj 
z nami peli, plesali in rajali za 
boljši svet, sovaščanom za tople 
sprejeme in obložene mize, vaški 
pekarni in trgovini za okusne 
dobrote, ajdovskemu proizvajalcu 
sokov za pomoč pri pogostitvi, 
KS Lokavec, Občini Ajdovščina 
ter vsem pridnim rokam, ki so 
nam s svojo pomočjo in trudom 
pomagale pri izvedbi tega 
nepozabnega in vedno večjega 
dogodka. 

Naj se vas sreča, ki so vam jo 
prinesle maškare, drži celo leto.

ŠD Slano blato

Kako prijetno je, ko so dnevi 
spet daljši, temperature višje in 
ko nas narava vsak dan bolj vabi 
v svoj objem. Tudi Retrovikend 
delavnice, ki se v sklopu projekta 
LAS Medgeneracijski prenos 
znanja organizirajo že od konca 
januarja, so bile tokrat namenjene 
izdelovanju raznoraznih 
pripomočkov, ki nam pridejo prav 
v toplejših mesecih za postrežbo 
na druženjih na prostem. 

Prvo delovno soboto, 18. marca, 
se je pred Garažo zbrala lepa 
skupina »mizarjev za en dan« z 
željo, da svoj vrt obogatijo s klopmi 
iz palet. Najprej so obiskovalci 
spoznali razbarske tehnike in 
umetnine, potem pa so si zavihali 
rokave (tudi dobesedno) in začeli 
rezati ter brusiti palete. Kdor 
svoje vrtne garniture prvo soboto 
ni uspel dokončati, je lahko delo 
nadaljeval v soboto, 25. marca, in 
v okviru šiviljsko-oblikovalske 
delavnice paletno pohištvo tudi 
okrasil z blazinami in ostalimi 
okrasnimi tekstilnimi izdelki. 

Delavnice so vodili mentorji 
Vasja Černic iz Garaže – mojster 
paletnega pohištva, ki je bil na 
voljo za nasvete pri sestavi klopi 
ter ostalih izdelkov iz palet, 
Matjaž Lučovnik – mojster 
rezbarjenja ter unikatnih izdelkov, 
narejenih iz odrabljenega lesa ter 
starega pohištva, in Teja Kodre 

– oblikovalka, ki je predala znanje 
kreativnega šivanja in izbire 
primernega tekstila.

V Garaži je bilo na voljo 
različno ročno in strojno orodje, 
palete ter ostale pripomočke pa so 
zagotovila družbeno odgovorna 
podjetja.

Garaža je tudi čez teden 
odprta in na voljo za dokončanje 
zastavljenih tehničnih projektov.

Četrtek … in četrtkov pohod … 
in še en oblačen četrtek. Zato smo 
pohod prilagodili vremenskim 
razmeram. In pohod je kljub 
sivemu dnevu dosegel namen, 
za katerega se vsak četrtek 
podamo na pot. Odpeljali smo 

se do mogočnega starega hrasta 
pod vasjo Ustje, kjer se začne 
tradicionalni Vertovčev pohod 
in prehodili del te poti. Po stezi 
čez travnik, kjer nam je v oko 
padla velika njiva, polna pisanega 
radiča, smo prišli na asfaltno 

cesto. Prečkali smo most čez 
reko Vipavo in se kmalu, skozi 
vas po strmi poti, vzpenjali proti 
cerkvi sv. Marjete, zavetnice 
žena. Cerkev stoji na pobočju na 
nadmorski višini 195 metrov, ki je 
večinoma sestavljeno iz kamnine 
breča, imenujejo jo 'Planinska 
breča'. Lepo je vidna tudi iz 
doline. Od cerkve so razgledi po 
obronkih Vipavske doline. Danes 
pa so bili skriti za sivimi oblaki, ki 
so zakrivali poglede na vse strani. 

Cerkev je v 17. stoletju postavila 
družina Lichtenthurnov, ki je 
živela na Planini. Namenjena 

naj bi bila prebivalcem levega 
brega reke Vipave, oddaljenim 
od drugih božjih hramov. V 
drugi polovici prejšnjega stoletja 
je cerkev začela hitro propadati. 
Leta 2011 je bila obnovljena. 
Dobila je nov zvon, saj sta bila 
prejšnja dva med vojno odtujena.

Pri cerkvi smo imeli krajši 
postanek in seveda čas za 
pozvanjanje. Nadaljevali smo 
proti Planini. Pred vasjo smo 
zapustili Vertovčevo pot, zavili 
proti zaselkoma Marci in 
Štrancarji, ki sta del vasi Planina. 
V križišču za Štrancarje smo se 

po cesti med vinogradi ponovno 
vrnili na Vertovčevo pot. Iz 
skupine so prihajali glasovi, da 
je čas za malico, in travnik pred 
Uhanjami je bil pravi prostor za 
potešitev lakote. Po Vertovčevi 
poti, ki v Uhanjah pelje še enkrat 
čez most reke Vipave, je bil 
potreben manjši vzpon mimo 
spomenika NOB na Ustje. Od tu 
smo se vrnili na izhodišče pohoda 
pri mogočnem hrastu, kjer smo 
končali tokratni pohod za dušo 
in srce.

anb, Društvo upokojencev 
Ajdovščina

Na pustno soboto smo v Lokavcu vstopili v cirkuški svet
»Če hočete z nami v cirkuški svet, morate brezplačne karte v soboto pri klovnu prevzet'. Brez kart vstopa ni, pridružite se nam prav vsi.«

Sv. Marjeta

Velikonočni ponedeljek 

Že 24. na Malo goro
Pusta, zavetnika temačnih mrzlih zimskih dni smo že 

pokopali in v deželo nezadržno prihaja pomlad. Prav pust je 
tistih mejnik, ko se v Kamnjah začnejo priprave na osrednji 
dogodek v vasi – Velikonočni pohod na Malo goro.

Letos bo to že 24. ponovitev 
pohoda – pohoda z eno najdaljših 
tradicij daleč naokoli. Z njim 
želimo ohranjati spomin na 
čase, ko so na Mali gori še kosili 
in spravljali seno. To delo je bilo 
težko, a hkrati prijetno, saj je 
za krajane pomenilo nekakšno 
povezovanje in sosedsko pomoč, 
tako da se je izbrusila zavest, da 
je Mala gora kraj trdega dela in 
lepega spomina. 

Ljubitelji pohodništva in 
druženja si bodo na dan pohoda 
ob 8. uri v šoli v Kamnjah lahko 
ogledali dokumentarni film 
Mala gora skozi čas, pri kapelici 
na začetku pohoda pa jih bo 
pričakala jutranja dobrodošlica. 
Za vzpon na Malo goro si 
bodo lahko izbrali označeno 
planinsko pot ali pa tematsko 
pešpot koscev in grabljic ter 
med potjo spoznavali ledinska 
imena področij ter orodja, ki so 
jih uporabljali v času košnje. V 

nadaljevanju poti je možno izbrati 
pot mimo lovskega bivaka Črna 
peč, kjer se bodo lahko odpočili 
in okrepčali. 

Ob 11. uri bo pri koči na Mali gori 
pozdrav pohodnikom s krajšim 
kulturnim programom. Poskusili 
bodo lahko tradicionalno jed – 
polento, zabeljeno s košenino 
in kislo mleko. Najstarejši in 
najmlajši pohodnik ali pohodnica 
bosta prejela slasten kolač, delo 
kamenjskih gospodinj.

Na Malo goro se je možno 
povzpeti iz vasi v dolini kot so 
Ravne, Vrtovin, Kamnje, Stomaž, 
Lokavec ali pa po srednječavenski 
poti. Najmanj napora pa zahteva 
pot od koče na Čavnu, če še 
zimske razmere v Trnovskem 
gozdu to dopuščajo. 

Planinske poti so urejene in 
dobro označene, naročeno pa je 
tudi lepo vreme!

Planinska sekcija Kamnje

Družinski izlet na Škavnico
Škavnica je manj poznan vrh, 

a zelo blizu naših domov. Nanjo 
smo se člani Planinskega društva 
Ajdovščina podali tretjo soboto 
v marcu, v sklopu družinskih 
izletov PD Ajdovščina.

Za izhodišče smo si izbrali 
parkirišče na Gradišču pri Vipavi, 
ki smo si ga delili z množico 
plezalcev in pohodnikov. Na 
tak lep dan res težko ostaneš 
doma. Na pot smo se podale štiri 
družine z vodnikoma Vanjo in 
Gorazdom. Po dobre pol ure smo 
se že povzpeli na prvi vrh, Plaz, 
in uživali v razgledu. 

Še pol ure vzpona pa je bilo 
treba, da smo dosegli Škavnico. 
Zanimiv vrh z obilico kraških 
pojavov je ravno tako zelo 

razgleden. Tam smo obnovili 
znanje iz planinske opreme. 
Pogovorili smo se, kakšna obutev 
je primerna za gore in kako se 
zaščititi pred žulji, da nam ne 
pokvarijo izleta. 

Po slabi uri sestopa smo bili 

nazaj na izhodišču, ravno pravi 
čas za kosilo. Naslednjič se vidimo 
maja, ko bomo skupaj obiskali 
Cerkniško jezero.

Vanja Blažica, Planinsko 
društvo Ajdovščina

Trgovina s tekstilom Polonca 
odslej z novim urnikom

Priljubljena trgovina Polonca, ki že tri desetletja skrbi, da v Ajdovščini lahko kupimo vse od 
zadrge do zaves, je nekoliko spremenila način poslovanja. Svojim strankam, ki v ajdovske gase 
ob Lavričevem trgu po nakupih tekstila prihajajo od blizu in daleč, bo z nekoliko spremenjenim 
urnikom še naprej ponujala hišni tekstil in pripomočke za šivanje, pa tudi izdelavo po meri in 
montažo zaves.

Nekateri se morda še spomnite 
pesmice, ki je leta 1994 odmevala 
z valov ajdovskega Radia Nova: 
"Polonca, ne bodi otožna ... 
Kiklco novo si kupi in bluz'co 
na rož'ce ..." Priljubljeni glasbeni 
oglas je takrat naznanjal, da se 
je trgovinica z živili v starem 
mestnem jedru preusmerila v 
prodajo tekstila. Vse od takrat 
sta Tjaša in Dušan Brataševec 
počasi širila ponudbo trgovine 
Polonca in pridobivala zaupanje 
vse bolj številnih strank. Po blago 
za obleke in pustne kostume, po 
gumbe in šivanke, po brisače in 

blago za posteljnino, po vse to 
in še več smo se vedno najraje 
odpravili v Polonco. Kmalu za 
tem, ko so v ponudbo vključili 
tudi blago za zavese, se je podjetje 
specializiralo za izdelavo hišnega 
tekstila po meri. Posteljnina, prti 
in predvsem zavese za različne 
ustanove, gostilne, turistične 
apartmaje in tudi večje hotele so 
postopno predstavljali vse večji 
delež poslovanja. V Polonco, ki 
je danes najstarejša še delujoča 
trgovina v Ajdovščini, so stranke 
še vedno rade prihajale. Tudi po 
prenovi Lavričevega trga, ko se 

do vrat trgovine ni več mogoče 
pripeljati z avtomobilom. 

Tjaša in Dušan sta letos 
presodila, da se obema 
dejavnostma ne moreta več 
posvečati v tolikšni meri, zato 
trgovina Polonca odslej posluje 
s skrajšanim urnikom. V 
ponedeljek, sredo in četrtek jo 
lahko obiščete med 14. in 18. uro, 
ob torkih in petkih pa med 9. in 
13. uro. Polonca ostaja najbolje 
založena trgovina s hišnim 
tekstilom v naših krajih, še naprej 
ponuja široko izbiro pripomočkov 
za šivanje, zmanjšuje pa 
ponudbo oblačilnega tekstila. 
Tjaša poudarja, da se bo ob 
spremenjenem urniku lahko 
še bolj posvetila strankam, ki 
naročajo izdelavo hišnega tekstila 
po meri. Za svetovanje in izmere 
na domu bo namreč na voljo tudi 
v času, ko je trgovina zaprta. Za 
več informacij pokličite na 05 36 
61 658 ali obiščite spletno stran 
polonca-tekstil.si. 

Retrovikend v Garaži

Aktivnost se izvaja v okviru operacije LAS Medgeneracijski prenos znanja, ki jo sofinancirata
Republika Slovenija in Evropska unija iz Evropskega sklada za regionalni razvoj

Robotske kosilnice

Strokovno svetovanje

Prodaja in servis

Profesionalna montaža

Poprodajni suport in vzdrževanje

Najvišja kakovost

Kosilnice
Ponudba vrtnih kosilnic.
- Traktorske
- Rider
- Ročne 
- Akumulatorske
- Samodejne robotske

Honda ponuja pestro
paleto elektro
agregatov, ki jih lahko
uporabljamo za
najrazličnejše namene.
Od stabilnih postaj do
lahkih in prenosnih.

Elektro agregati 

Motorne žage

Vrtni prekopalniki

A K C I J S K A    P O N U D B A

MOTORNIH KOS

-10%

POPOLN
REZ.

Ponudba velja do 31.05.2023 oz. do odprodaje zalog
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V Mladinskem kulturnem 
centru Hiša mladih Ajdovščina 
je v marcu potekal interaktivno - 
izobraževalni dogodek v okviru 
programa "IMEJ SE ZDRAVO", o 
pasteh odraščanja med mladimi.

Simpozij je vodil dr. Uroš Perko 
iz zavoda Mitikas, z delavnico 
»Zavzemi svoje stališče« pa Nina 
Baša iz zavoda Center Nadeja. 

Simpozij je bil namenjen vsem, 
ki se pri svojem delu srečujejo 
s tovrstno problematiko, tako 
šolskim svetovalnim delavkam, 
strokovnim delavkam na CSD-
jih in strokovnim delavcem v 
NVO-jih. Pridobljeno znanje bo 
prispevalo k boljšem razumevanju 
in prepoznavanju različnih težav 
in pasti v odraščanju mladih v 
lokalni skupnosti. 

Dr. Perko nam je objasnil 
splošne pojme kot so odvisnost 
od marihuane, alkohola, 
elektronskih cigaret in stanje 
odvisnosti od omenjenih 
škodljivih snovi in pripomočkov 
v družbi. 

Opozoril je predvsem na 
nepoznavanje oz. ne zavedanje 
posledic pri uporabi le teh. Prav 
pri elektronskih cigaretah, ki so 
trenuten trend med mladimi, 
je poudaril, da o dolgoročnih 
posledicah še ne moremo govoriti 
ampak, da so akutna stanja že 
zelo prisotna. 

Opozoril je tudi na zaskrbljujočo 
digitalno zasvojenost, ki je 
prisotna že med najmlajšimi 
otroci.  

Predvsem je poudari l 
odgovornost odraslih, ki morajo 
postaviti določene meje in nadzor 
nad uporabo interneta. Namreč 
vse več je še zelo majhnih otrok, 
ki se preko spleta sreča s spletno 
pornografijo, ki na nasilen način 
povzroči udor v njihov duševni 
svet, za kar lahko trdimo, 
da  so posledice primerljive s 
fizično zlorabo. Posledično je 
vedno več spolnih napadov po 
osnovnih šolah, neposredno pa 
se tudi znanstveniki srečujejo s 
spoznanji, da se v družbi dogaja 

»ubijanje« sle po spolnosti. 
Opozoril je na odvisnost od 

e-stav, računalniških igric, 
spletnega hazardiranja, pri 
čemer gre za dokaj hiter postopek 
odvisnosti, katero se zelo težko 
zdravi prav  zaradi hitrega in 
intenzivnega napredovanja. Te 
vrste odvisnost se kaže kot hiter 
propad posameznika, ki ga pelje 
v popolno opuščanje osnovnih 
fizioloških potreb, anksioznost 
in celo smrt.  

Nina Baša iz zavoda Center 
Nadeja pa nas je skozi izkustveno 
delavnico na nadvse praktičen 
in učinkovit način popeljala 
skozi naše zavzemanje stališč, 
kot posamezniki in kot družba. 
Pogovarjali smo se kaj vse lahko 
vpliva na naša stališča, kako je s 
stališči v družini in od kje otroci 
povzemajo in oblikujejo svoja 
stališča. 

Sodelujoči so tako dobili 
informacije kako ukrepati in kako 
se učinkovito odzivati na različne 
težave, kjer izstopajo zasvojenosti 
in psihične stiske. Vsi prisotni smo 
vprašali »Kaj lahko storimo?« in 
se strinjali, da nekaj delamo zelo 
narobe a, da je potrebno vztrajati 
v podajanju vrednot družine, 
prostočasnega druženja, okrepiti 
kapacitete, ki bi skrbele za te vrste 
stisk. Strinjali smo se tudi, da je 
preventiva zelo pomembna in, da 
so te vrste posveti, ki bazirajo na 
izkustvenih primerih iz lokalnega 
okolja in širše, dobrodošli in 
potrebni. 

Prostor smo zapustili polni 
zagnanosti in svetlih idej za 
prihodnost naših otrok in mladih. 
Bili smo skupnega mnenja, da je 
digitalizacijo v šolah potrebno 
dati v razmislek, saj velja podatek, 
da že 50 odstotkov otrok in mladih 
prosti čas preživi virtualno. 

Več o projektu »Imej se zdravo«, 
v katerem nas je združenih nekaj 
lokalnih akterjev, ki delamo z 
mladimi na področju duševnega 
zdravja, si lahko preberete na 
naši spletni strani: www.mc-
hisamladih.si

Festival Klementina je ime 
dobil po znamenitemu domačem 
lutkarju Milanu Klemenčiču, v 
svoji zgodbi in programu ponuja 
aktivnosti, ki so namenjene tako 
najmlajšim kot tudi ostalim 
generacijam.

Velja spomniti, da je Ajdovščina 
rojstni kraj slovenskega 
lutkarstva in sicer po zaslugi 
Milana Klemenčiča, ki je v svoji 
hiši v Šturjah 22. decembra 
1910 uprizoril prvo lutkovno 
predstavo. Klemenčič se je sicer 
rodil v Solkanu (leta 1875), a ga 
je pa pot zanesla v Ajdovščino, 
kjer je dobil službo sodnega 
kanclista (1903). Z družino je živel 
v Šturjah, v prostem času pa se je 
posvečal slikarstvu, fotografiji in 
lutkarstvu.

Z velikim občutkom za 
dokumentarnost je Klemenčič 

posnel tudi številne fotografije, 
pomembne za preteklost naših 
krajev, najbolj pomembno pa je 
nedvomno njegovo lutkarsko 
delovanje. Značilno je, da 
Klemenčič za svoje lutke ni zgolj 
izdelal osnutkov, ampak je lutke 
sam izdeloval (hrani jih Lutkovno 
gledališče v Ljubljani), prav tako 
tudi kostume in scene. Klemenčič 
se je v repertoarju lutkovnih 
iger naslanjal predvsem na tuja 
dela, medtem ko so domači 
avtorji, čeprav jih je prosil za 
izvirna slovenska besedila, 
slabše zastopani. Tako je za 
prvo predstavo v Šturjah izbral 
Mrtveca v rdečem plašču, tipičen 
primer italijanske commedie dell' 
arte. Po vojni se je naselil najprej 
v Domžalah, nato v Ljubljani, kjer 
se je popolnoma predal lutkarstvu 
in med drugim vodil Slovensko 

lutkovno gledališče. Leta 1930 
so ga na ustanovnem kongresu 
jugoslovanske lutkarske zveze 
izvolili za častnega predsednika. 
Na prvo lutkovno predstavo pri 
nas spominja bronasto obeležje 
na hiši v Šturjah (Slomškova 30) 
domače kiparke Anje Kranjc, 
na prvega lutkarja pa ulica 
Milana Klemenčiča (soseska 
Kresnice). Že osmo leto zapored 
pa ima Ajdovščina tudi Festival 
Klementina, ki tako nadaljuje 
ustvarjalni duh umetnika.

V tednu med 28. marcem 
in 1. aprilom 2023 bo festival 
Klementina v mestu Ajdovščina 
ponujal kulturo in umetnost 
skozi več dogodkov na katerih 
se boste lahko prepustili tudi 
lasnemu ustvarjanju.

Delavnice glasbene produkcije 
bodo namenjene mladim od 15 
leta starosti. Potekale bodo 2 
dni po 4 ure. Za udeležence so 
delavnice brezplačne. Število 
mest je omejeno.

Udeleženci delavnice sodelujejo 
(če želijo) v tekmovanju za končni 
produkt, ki je v tem primeru 
studijski zaključek ( mix in 
mastering ) komada. V kolikor 
naredijo udeleženec najboljši 
demo s katerim prepriča žirijo, ta 
“zmaga “ in dobi to kot nagrado.

Avtor pesmi se mora strinjati 

s tem, da se lahko ta komad 
naknadno uporablja za namene 
promocije MKC Hiša mladih 
Ajdovščina.

Izhodišča za DJ Tomy 
Declerque: kot DJ vrtel na 
Awakening Festivalu, kot DJ 
vrtel na Ultra Music Festivalu, 
kot producent zmagal s pesmijo 
Lea Sirk - Hvala ne ( EMA 2018 
), kot producent zmagal s pesmijo 
Lea Sirk - Moj Profil (MMS 2018).

Vabljeni k vpisu na info@mc-
hisamladih.si ali na 041 945 392.

Festival Klementina 2023 
28. 3. 2023 - 1. 4. 2023

Mladinski kulturni center Hiša mladih Ajdovščina, v sodelovanju s Pilonovo galerijo Ajdovščina 
ter društvi in organizacijami v Hiši mladih, tradicionalno že osmo leto zapored, soustvarja 
festival Klementina 2023 namenjen ustvarjalnosti.

Ne čakaj na maj... 
PRIDI ZDAJ: Delavnica glasbene produkcije Tomy Declerque 

25.03.2023 - 30.04.2023

Galerija Hiša mladih Ajdovščina
vsak mesec gosti nove ustvarjalce

Skozi svoja dela se predstavljajo 
trije izjemni športni fotografi.

Jure Makovec, ki si je nedolgo 
nazaj za svoje prebivališče izbral 
Ajdovščino, sicer pa poznan in 
priznan fotograf, čigar dela lahko 
najdete v številnih slovenskih in 
tujih medijih. Mnogokrat tudi s 
športno tematiko, predvsem so 
navdušujoči njegovi posnetki dirk 
Formule 1 ali pa s tekmovanj v 
zimskih športih, ki potekajo v 
Sloveniji.

Alen Milavec (Alen Milavec 
Photography), mladenič iz 
Podkraja je v zadnjih letih, s svojo 
fotografijo, postal prepoznaven 
po celotni zemeljski obli, po 
zaslugi odličnega sodelovanja s 
Tadejem Pogačarjem, dvakratnim 
zmagovalcem francoskega Toura. 
A kolesarstvo še zdaleč ni njegov 
edini motiv. Poleg izjemnih 
krajinskih fotografij, njegov opus 

zapolnjujejo tudi številni ostali 
športni utrinki.

Uroš Modlic (foto Modlic), ki 
prihaja iz Ljubljane, je verjetno 
najprepoznavnejše slovensko 
fotografsko ime v svetu reli dirk. 
Vse bolj pa je njegovo izostreno 
oko cenjeno tudi v tujini, zato je 
v zadnjem času stalni gost relijev 
za svetovno prvenstvo. Svoje 
fotografije pripravlja tako za 
domače kot tudi tuje naročnike, 
ki so v njegovih posnetkih 
prepoznali nadpovprečno 
kakovost.

Vsak izmed treh fotografov 
je razstavil pet svoji fotografij, 
skupaj se lahko naužijete 15 
izjemnih športnih utrinkov.

Fotografije so printane na 
kvaliteten foto papir, v dimenzijah 
50 x 70 in tri so večje 50 x 100 in 
zares izjemne!

Pred nami pa je tudi dražba 

fotografij. Izklicna vrednost vsake 
fotografije je 100 eurov.

V kolikor vas nakup fotografije 
zanima nas prosim kontaktirajte 
na info@mc-hisamladi.si ali na 
telefonski številki 041 945 392. 
Prisotni smo tudi na Facebooku 
in Instagramu. 

Sredstva prodanih fotografij 
bodo namenjena fotografskim 
vikendom vza mlade od 13. leta 
starosti. Fotografski vikendi 
bodo potekali pod strokovnim 
vodstvom fotografa, ki bo mlade 
popeljal skozi svet fotografije 
(temo bomo določili skupaj, na 
podlagi interesa skupine).  

Vabljeni na ogled tako spletne 
razstave in vedno toplo vabljeni 
v živo, v galerijo Hiša mladih 
Ajdovščina, ki vsak mesec gosti 
nove ustvarjalce.

www.mc-hisamladih.si/sl/
galerija

Podelitev certifikatov mladim 
prijazna občina

V Cekinovem dvorcu v Ljubljani so podelili certifikate Mladim prijazna občina. Ta prestižni naziv 
je letos prejelo ali podaljšalo šestnajst občin iz celotne Slovenije. Slavnosti gost dogodka je bil dr. 
Vladimir Prebilič, predsednik Skupnosti občin Slovenije, ki certifikat podeljuje skupaj z Inštitutom 
za mladinsko politiko.

Letos je certifikat prvič 
pridobilo šest občin, in sicer 
Brežice, Ivančna Gorica, Kranj, 
Murska Sobota, Pivka in Ribnica. 
Prvič so ga obnovile Celje, Črna 
na Koroškem, Idrija, Kamnik, 
Ljutomer in Trbovlje, že drugič 
pa občine Črnomelj, Domžale, 
Postojna in Slovenske Konjice. 
Skupno je tako v Sloveniji 
nosilk certifikata že 47. Mladim 
prijazna občina je program, ki ga 
Inštitut za mladinsko politiko v 
sodelovanju s Skupnostjo občin 
Slovenije izvaja že od leta 2012. 

Namen certificiranja občin 
je mladim omogočiti prijazno 
okolje za življenje, delo in razvoj 
ter nadgrajevanje tistih občin, 
ki izzive današnje mladine 
obravnavajo celostno, načrtno 
ter kontinuirano in so zato 

pripravljene na spreminjajoče se 
okoliščine v družbi. 

Tadej Kobal, vodja programa 
Mladim prijazna občina, je v 
uvodnem govoru izpostavil, da 
»gre za program, ki spodbuja 
lokalne skupnosti k oblikovanju 
ukrepov, ki mlade podpirajo na 
poti do samostojne odraslosti 
in se nanašajo na zaposlovanje, 
participacijo, izobraževanje, 
reševanje stanovanjskega 

problema mladih, mladinsko 
orga n i z i ra nje ,  načr t no 
obravnavanje področja mladine 
ter mobilnost.« 

Slavnostni govor je imel dr. 
Vladimir Prebilič, ki je nagovoril 
župane, naj bodo še naprej 
tako pogumni in drzni, da pri 
soustvarjanju mladim prijaznim 
občinam gledajo izven okvirjev.

Antonella D'Amico

Simpozij »Pasti 
odraščanja« v Hiši 
mladih

28.03.2023 – 15.4.2023 

Fotografska razstava VISTAS
Od 28. marca ob 18.00, bomo v galeriji Hiša 

mladih Ajdovščina gostili dva študenta iz 
Višje strokovne šole Sežana, smer fotografija. 

Z fotografsko razstavo VISTAS bosta naša 
gosta Nik Velikonja in Tadej Cerkvenik. 

Razstava je del Festivala Klementina 2023 
in bo na ogled do 15. aprila 2023.

25.03.2023 - 31.05.2023 

W SPORT DRAŽBA ŠPORTNE FOTOGRAFIJE
Vabljeni na ogled spletne razstave priznanih 

športnih fotografov, ki je nastala na pobudo 
lokalnega dogodka W SPORT, športne 
marketinške konference, ki je v začetku marca 
potekala v Ajdovščini.hh
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Osnovna šola Danila Lokarja 
Ajdovščina je 24. februarja 
gostila predstavnika češkega 
veleposlaništva, ki sta učencema 
Urbanu Severu in Martinu Zalarju 
slovesno podelila likovni priznanji 
za dosežka na mednarodnem 
likovnem tekmovanju otrok Fine 
Arts Lidice 2022 (50th International 
Children’s Exhibition of Fine Arts 
Lidice 2022).

Dečka sta ustvarjala v keramiki 
pod mentorstvom učiteljice Maje 

Štefin, prof. lik. umetnosti.
Prireditev so obogatili 

nastopajoči učenci in učitelji s 
prilagojenega programa z nižjim 
izobrazbenim standardom. Najprej 
so zapeli šolsko himno, potem pa je 
za dobro voljo z zvoki harmonike 
poskrbel še nagrajeni Martin Zalar.

Učencema in nastopajočim 
iskreno čestitamo in se veselimo 
nadaljnjih uspehov.

Učitelji PPNIS, OŠ Danila 
Lokarja Ajdovščina

Češki nagradi za 
ajdovska učenca

Naša čustva so tako pomembna 
za naše celostno delovanje, 
odzivanje na okolje in mišljenje, 
da jih kar ne moremo prezreti in 
potisniti na stran. Prav zato sva se 
s sodelavko odločili, da jim damo 
svoje pomembno mesto tudi pri 
naših otrocih v vrtcu, saj je njihov 
svet predvsem čustven. V skupini 
Žirafe smo skozi vsakodnevne 
situacije spoznavali, prepoznavali 
in poimenovali čustva. Pri tem 
so nam bile v veliko pomoč 
čudovite slikanice na to tematiko, 
s pomočjo katerih sva otrokom 
še lažje predstavili naša čustva in 
primerne načine izražanja le-teh. 
Otroci so preko zgodb iz zbirke 
Samorog Rožle, ki spreminja 
svojo barvo glede na svoje 
počutje, spoznavali konkretne 
tehnike, kako umiriti svojo jezo, 
kako odpihniti balon žalosti, 
kako postati bolj osredotočen … 
Ob njih smo se veliko pogovarjali, 

otroci pa so postopoma postajali 
vedno bolj pozorni na svoja čustva 
in čustva drugih. Bogatejši so tudi 
v izražanju le-teh, saj nas včasih 
kar presenetijo, katere besede za 
opis svojih čustev so si zapomnili. 
Za njihov razvoj na čustvenem 
področju pa je zelo pomembno, da 
dobro poznajo tudi njihov pomen 
ter ga s konkretnim primerom 
znajo razložiti (»ljubosumje je, 
ko nekdo nekaj ima in ti nimaš, 
a bi tudi ti rad to imel.«)

Otroci vedo, da so vsa čustva 
dobra in da je potrebno izražati 
tudi neprijetna čustva, kot so 
jeza, strah, žalost, ampak na 
način, ki ne škoduje njim samim, 
drugim in okolju, ki jih obdaja. 
Preko pogovora in skupnega 
razmišljanja o tem smo iskali 
primerne načina in tehnike 
sproščanja neprijetnih čustev. 

Ob branju slikanice Mavrični 
zaklad, v kateri čustva dobijo 

svojo barvo, smo tudi sami 
izdelali skrinjo mavričnih 
kamnov, s katerimi so otroci zelo 
radi igrali. 

V tem času je bila z nami 
praktikantka Tina, ki je za svoj 
praktični nastop izdelala čudovit 

čustveni koledar, s pomočjo 
katerega so otroci preko igre 
ozavestili svoje trenutno počutje, 
ga poimenovali in se o njem 
pogovarjali. 

Pri nastajanju materiala so 
sodelovali tudi otroci, ki so iskali 
ideje za ponazoritev posameznih 
čustev. Ob tem so bili zelo 
inovativni (npr. za čustvo poguma 
so izbrali krono, ker so kralji 
pogumni vladarji; sramežljivo 
čustvo se je obleklo v masko, saj 
se lahko za njo skriješ; zapletena 
barvica je postala simbol za 
čustvo zaskrbljenosti …).

Pri pripravi nekaterih 
materialov so nam velikodušno 
pomagali tudi starši. Eden od 
staršev nam je pripravil lesene 
srčke za izdelavo spomina, na 
katere smo prilepili sličice oseb, ki 
so prikazovale določeno čustvo. 
Tudi ta material je ponujal veliko 
priložnosti za pogovor o izražanju 

naših čustev. 
Otroci so radi posegali tudi 

po plastelinu, s katerim so na 
plastificirani podlagi ustvarjali 
obraze z različnimi čustvi. Pri 
tem so morali biti domiselni, 
saj so nekatere geste na obrazih 

podobne za različna čustva. 
Tudi ta material je pripravil eden 
staršev in nas s tem še dodatno 
obogatil pri pridobivanju izkušenj 
in spretnosti izražanja čustev.

Pri izdelavi kart čustev nam je 
pomagala mamica dečka iz naše 
skupine, ki je pripravila več parov 
kartic, na katerih so narisani 
otroci, ki prikazujejo določeno 
počutje (sramežljiv, razigran, 
zaspan …). Otroci so se z njimi 
lahko igrali spomin ali pa smo 
se skupaj ob njih pogovarjali. 
Kartice čustev pa so dober 
material tudi za tiste otroke, ki 
že začenjajo brati, saj je pod vsako 
sličico zapisano počutje.

S čustvi smo se igrali in jih 
raziskovali tudi preko plesnega 
ustvarjanja. Ob izbrani glasbi so 
otroci prosto plesali in poskušali 
z različnimi gibi ponazoriti 
posamezno čustvo. Izbrali smo 
osnovna čustva in s tem štiri 

različne inštrumentalne skladbe 
(veselo, žalostno, prestrašeno in 
jezno glasbo). Otroke sva najprej 
povabili, da zbrano prisluhnejo 
glasbi, ki jim bo 'povedala', kako 
se gibati (vesela glasba jih je 
usmerila v bolj hitro in razigrano 
gibanje, žalostna v bolj počasno 
in mirno, prestrašena glasba jih 
je vodila, da so se premikali bolj 
sklonjeno in 'pokrito', posebej 
pri jezni glasbi pa so si pomagali 
tudi z mimiko na obrazu). Pri tej 
dejavnosti so naju otroci prijetno 
presenetili, saj so poleg osnovnih 
čustev v inštrumentalni skladbi 
prepoznali še druga čustva kot so 
razigranost, ponos, pogum in jih 
skozi ples tudi doživeto izrazili.

Z otroki smo se radi igrali 
čustveno pantomimo, pri kateri 
je vsak od otrok lahko z mimiko 
prikazal izbrano čustvo, ostali 
pa smo morali ugotoviti, katero 
čustvo prikazuje. Bilo je zelo 
zabavano in včasih tudi zahtevno. 
Otroci so tako na igriv način še 
dodatno okrepili svoje veščine 
čustvenega izražanja.

Obe s sodelavko sva veseli, da 
smo drug drugemu dali možnost, 
da na igriv način spoznavamo 
svoja čustva. Ob vseh dejavnostih, 
ki smo jih ponudili otrokom, pa 
sva se veliko naučili tudi midve. 
Podkrepljeni s pozitivnimi čustvi 
in veščinami, kako se soočati z 
neprijetnimi čustvi, gremo skupaj 
naproti k novim dogodivščinam. 
Resnično velja, da čustva dajejo 
našemu življenju pravo barvo in 
brez njih bi bilo naše življenje 
sila dolgočasno. Naše barvito 
potovanje skozi svet čustev nas je 
pripeljalo do spoznanja, da so vsa 
čustva prava, potrebno je poiskati 
le pravi način, kako jih izraziti. 

Pripravili Alenka in Dolores

S temi besedami se je na prvi 
pomladni večer, 21. 3. 2023, v 
Domu krajanov Črniče začela 
predstavitev knjige Ljubezen na 
daljavo. Učenec 9. razreda OŠ 

Dobravlje Rok Cigoj je uvodoma 
občuteno zaigral vlogo Ivana 
Vetriha, avtorja številnih pisem 
svoji ženi Angeli, objavljenih 
v obsežni novoizdani knjigi 
urednice in soavtorice ddr. Marije 
Stanonik. Monografijo, ki je izšla 
v sozaložništvu Slovenske matice 
in Znanstveno-raziskovalnega 
središča Koper, Annales ZRS 
ter s podporo Javne agencije za 
raziskovalno dejavnost RS, sta 
poleg glavne urednice predstavili 
še predstavnici založb Zarika 
Snoj Verbovšek in Alenka Obid. 

Zbrane sta pozdravila direktor 

Lavričeve knjižnice Ajdovščina 
Artur Lipovž in ravnateljica 
OŠ Dobravlje Mirjam Kalin, 
zanimiv pogovor na temo 
aleksandrinstva na Primorskem, 
moškem pogledu na doživljanje 
odsotnosti ženske, žene in 
matere, ki živi v deželi preko 
morja, socialnih in ekonomskih 
razmerah v začetku 20. stoletja, 
poetičnosti pisem osamljenega 

moža, ki je z malo hčerko Irenko 
ostal doma, pa so obogatili še 
učenci OŠ Dobravlje. Žana Jež in 
Erazem Justin sta se z recitacijo 
Domovine Vojana Tihomirja 
Arharja spraševala: »Kaj je, 
bratje, domovina?«; Mikol Kovšca 
je zapela ljudsko Le sekaj, sekaj 
smrečico ob spremljavi učitelja 
Franca Lebna na harmoniki, ki 
je poleg Mihaela Trohe na kitari 

spremljal tudi pevke šolskega 
benda z Lainščkovo pesmijo Na 
drugi breg želja. 

Vsem, ki so pripomogli k 
izvedbi doživetega in kulturno 
bogatega večera v soorganizaciji 
Lavričeve knjižnice, KS Črniče, 
ZRS Koper, Slovenske matice 
in Osnovne šole Dobravlje, se 
iskreno zahvaljujemo.

Polona Puc, OŠ DobravljeZV

Računalničar je šestošolcem 
v računalniški učilnici pokazal, 
kako preverijo morebitni vdor v 
svoje elektronske račune, oblikujejo 
varna gesla, opozoril jih je tudi na 
objavljanje in pošiljanje fotografij. 
Naučeno znanje so na koncu 
upodobili v obliki infografike in 
izdelek shranili.

Z učenci se je v vsakem oddelku 
o vsebini filma in nevarnostih 
spleta pogovarjala tudi svetovalna 
delavka. Rdeča nit pogovora je 
bila uporaba bontona na socialnih 
omrežjih in o posledicah le-teh.

Pridobljeno znanje so učenci 
lahko kreativno izrazili tudi skozi 
likovne izdelke. Pri delu sta učence 

vodili likovni pedagoginji naše šole. 
Učenci so strnili svoje misli v 

kratke zapise:
· Všeč mi je bilo predavanje g. 

Kramlija.
· Lepo mi je bilo, izvedela sem 

veliko stvari, ki jih bom potrebovala 
v življenju. 

· Najbolj mi je bilo všeč, ko so 
navajali različne primere, nas s tem 
opozarjali, kako nevaren je splet in 
kaj vse se ti lahko zgodi.

· Najbolj všeč mi je bil 
dokumentarni film. 

· Nisem vedel, da igre in socialna 
omrežja tako zasvojijo.

· Tehniški dan je bil zelo poučen, 
najbolj mi je bilo všeč v računalnici. 

· Zanimiv in poučen dan. Spoznali 
smo stvari, ki jih ne smemo delati 
na spletu. 

· Naučil sem se, kaj se zgodi, če si 
deset ur na pametnem telefonu ali 
drugih napravah.

· Spoznala sem 'temne' stvari o 

pametnih telefonih. 
· Ne smeš dodajati za prijatelje 

ljudi, ki jih ne poznaš. 
· Na spletu ne smem vsem zaupati. 
· Spoznala sem, kako preveriš 

vdor v svojo elektronsko pošto. 
Tehniški dan je bil zasnovan tako, 

da so se učenci srečali z uporabo 
različnih medijev, ki jih bolj ali 
manj poznajo in uporabljajo. S 
svojimi razmišljanji so poustvarili 
zanje pomembne misli, ki so 
sporočilne in opozorilne tudi za vse 
ostale uporabnike sodobnih naprav 
in njihovih aplikacij. Na učence je 
pozitivno in preventivno, predvsem 
opozorilno, vplival gost s svojimi 

primeri odvisnosti in zasvojenosti s 
sodobno tehnologijo. Želimo si, da 
se bomo vsi pred naslednjim klikom 
vprašali, ali ga res potrebujemo, 
kaj z njim pridobimo/izgubimo… 
Razmislite o tem tudi sami.

Nataša Markič in šestošolci

Čustva vsa so prava, kot barvita je narava

POŠ Lokavec deli kulturo

Na pustni torek so podružnično 
šolo v Lokavcu, namesto učiteljic 
in učencev, napolnile vesele in 
razigrane maškare. Šolski prag 
so že zgodaj zjutraj prestopile 
princese, superjunaki, pravljične 
živali in druge pustne maske. Po 
sladkanju s pustnimi krofi pri 
malici smo se razigrane pustne 
maškare odpravile na sprevod po 
Lokavcu. Pisano maškarado so 
dodatno popestrili tudi vrtčevski 
otroci in kar dva harmonikaša, 
ki sta z veselo glasbo spodbujala 
rajanje in prepevanje po Lokavcu. 
Pri ohranjanju običaja, ki po 
starem izročilu v vas prinaša 
srečo in dobro letino, so se nam 
pridružili tudi starši, stari starši 
in drugi vaščani. 

Pustno povorko smo kulturno 
obarvali z glasbenimi, plesnimi, 

gledališkimi, dramskimi in 
pevskimi točkami. Prvič smo 
kulturni program predstavili 
pri stari cerkvi, drugič pa smo 
kulturo delili pred trgovino 
Fama. Na ulicah smo z glasnim 
vzklikanjem, ropotanjem, plesom 
in petjem iz vasi preganjali zimo 
ter ob tem vaščane spravljali v 
dobro voljo. Ti so nas nagradili 
tudi s pustnimi dobrotami in 
sladkarijami. 

Vsem, ki so se nam pri 
veselem rajanju pridružili in 
nas obdarovali, se iskreno 
zahvaljujemo in upamo, da smo 
s skupnimi močmi ter z našo 
razigranostjo iz Lokavca pregnali 
zimo, v vas pa priklicali srečo in 
dobro letino. 

Učenci in učitelji 
POŠ Lokavec

Varna raba interneta
Na Osnovni šoli Danila Lokarja Ajdovščina že vrsto let v 6. razredu izvajamo tehniški dan z 

naslovom Varna raba interneta. Moči, znanje in ideje skupaj združujemo različni strokovni delavci: 
računalničar Matjaž Simonič, svetovalna delavka Nataša Čuk, šolska knjižničarka Nataša Markič, 
likovni pedagoginji Nataša Rupnik in Maja Štefin ter zunanji gost, terapevt in vodja centra za 
zdravljenje odvisnosti v Novi Gorici Miha Kramli.

Zlato na Japonskem
Metka Bizjak, učenka OŠ 

Danila Lokarja, je na 22. 
mednarodnem likovnem natečaju 
JQA International Environmental 
Children's Drawing Contest na 
Japonskem, pod mentorstvom 
Nataše Rupnik in Maje Štefin, za 
svoje likovno delo prejela zlato 
medaljo.

Metki želiva veliko navdiha 
in likovnih uspehov tudi v 
prihodnje.

N&M

Predstavitev knjige

Ljubezen na daljavo
Pisma moža aleksandrinki v Egipt.

Oh, moja zlata! 
Vem, da si daleč od doma v 

tujini.
Vem, da ni na svetu dušice,

ki bi te tako potolažila kot jast.
…

No, si, kjer ni mene. 
Oh, daleč sem od tebe.

(odlomek iz pisma Ivana 
Vetriha ženi Angeli, 22. 3. 1934)

Spomladansko srečanje za starše 
v duhu glasbe

V vrtcu Ob Hublju smo skupine 
2. trakta pripravili spomladansko 
srečanje za starše, ki običajno 
poteka v mesecu marcu. Pri nas 
je marec že tradicionalno mesec 
družine, ljubezni in srčnosti. 
Za vzgojitelje je sodelovanje z 
družinami izjemnega pomena, 
saj otroci skupaj z njimi in nami 
tvorijo trikotnik zaupanja in 
dobrih ter iskrenih odnosov, kar 
pa vedno prinese dobre rezultate. 
V mislih na starše smo srečanje 
začeli z dvema recitacijama. 
Najprej smo poslušali recitacijo 
o mamah, nato pa še recitacijo o 
očetih.

Ker smo jim obljubili glasbeno 
popoldne, je bil čas, da smo 
med nas pozdravili glasbenika, 
kantavtorja, pevca, kitarista in 
učitelja glasbe Boštjana Pertinača. 
Otroci so ga že spoznali, saj se 
je odzval našemu povabilu v 

prednovoletnem času. Boštjan 
nam je sam zaigral na kitaro in 
zapel nekaj svojih avtorskih pesmi 
in pesmi drugih glasbenikov, 
nato se mu je pri dveh pridružila 
še vzgojiteljica Melita Rožič. Za 
njima so bili na vrsti otroci. Vsaka 
skupina je zapela z vzgojitelji po 
eno pesem, na koncu pa še vse tri 
skupine (Beli, Rdeči in Vijolični) 
skupaj pesem Mamica moja. Ko 

se je skupno druženje zaključilo, 
smo starše in otroke povabili še 
v matične skupine na delavnice 
izdelovanja inštrumentov 
(ropotuljic in drdral).

Glasba je najmočnejša oblika 
čarovnije. Na našem srečanju 
ni začarala le otrok, temveč tudi 
starše.

Melita Rožič in Barbara 
Praček, skupina Rdeči
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Učenci sodelujočih šol so morali 
izdelati izviren turistični program 
ter ga marca in aprila predstaviti 
strokovni žiriji in ostalim 
obiskovalcem na turističnih 
tržnicah v večjih Mercator centrih 
po Sloveniji. Skupina sedmih 
učencev OŠ Šturje Ajdovščina je 
pod vodstvom mentorja Martina 
Štinjeka pripravila turistični 

program z naslovom ZAŠPORTAJ 
Z NAMI – AJDOVCI. Z njim želi 
v Ajdovščino privabiti športne 
navdušence različnih starosti, še 
zlasti pa mlade. Zanje je pripravila 
zamisel o Ajdovskih igrah, ki bi 
jih prvič izvedli 5. maja 2023, 
na praznik občine Ajdovščina. 
Ob tem avtorji ne skrivajo želje, 
da bi igre postale tradicionalne 

in bi jih prirejali vsako leto. 
Turistični nadobudneži so 
Ajdovske igre sestavili iz petih 
iger, ki simbolizirajo 5. maj 
(torej 5. dan in 5. mesec). Na 
igrah si želijo gostiti več ekip, 
sestavljenih iz 6 udeležencev 
(5 aktivnih tekmovalcev in 1 
rezerva). Ekipe bi se med seboj 
pomerile na čas. Tekmovale bi 
v poligonu na igrišču pred OŠ 
Šturje Ajdovščina, plavanju v 
športnem centru Police, teku 
po Naravoslovni učni poti ob 
Hublju (vse do izvira Hublja, 
kjer bi se tekmovalci podkrepili 
s tradicionalnim kosilom), 
kolesarjenju med slikovitimi 
vipavskim vinogradi mimo vasi 
Slap in Vipave vse do Gradišča 

nad Vipavo, kjer bi se preizkusili 
še v športnem plezanju na umetni 
plezalni steni. Najboljša ekipa bi 
na koncu prejela unikaten pokal, 
najboljši tekmovalci pa posebne 
medalje. Igre naj bi spremljalo 
tudi veliko smeha in zabave. 

Člani turističnega krožka OŠ 
Šturje Ajdovščina so na turistični 
tržnici svoj najnovejši produkt 
promovirali kot enodnevno 
športno doživetje. Zaradi 
izvirnosti, otroške razigranost in 
domišljije so na štursko stojnico 
pritegnili mnogo mimoidočih. 
Ti so lahko uživali v zamislih, 
povezanih s programom in 
pristnim nastopom otrok, ki ga 
je krasilo zavidljivo poznavanje 
turističnih potencialov zgornje 

Vipavske doline in pristno 
ajdovsko narečje.

S svojimi idejami so učenci 
prepričali tudi strokovno žirijo. 
Za izdelano turistično nalogo in 
njeno predstavitev na turistični 
tržnici v Supernovi Mercator 
Postojna so namreč prejeli kar 
dve zlati priznanji Turistične 
zveze Slovenije (poleg zlata 
za najboljši turistični izdelek 
- glede na seštevek točk za 
turistični program in stojnico, 
so si prislužili še posebno zlato 
priznanje za najboljšo turistično 
tržnico in nastop). S tem so se 
uvrstili tudi na zaključno tržnico, 
ki bo potekala maja v Medvodah.

Martin Štinjek, mentor

Dvojno zlato priznanje za šturski 
turistični podmladek

Učenci OŠ Šturje Ajdovščina že vrsto let uspešno sodelujejo na državnem festivalu Turizmu 
pomaga lastna glava, ki ga organizira Turistična zveza Slovenije. Festival je namenjen učencem 
osnovnih šol, ki prek raziskovalnega dela in oblikovanja domiselnih turističnih proizvodov 
spoznavajo svoj kraj in vanj vabijo turiste. Letošnji, že 37. festival, se odvija pod sloganom 
Športna doživetja bogatijo mladinski turizem. Učenci so se zato usmerili v oblikovanje novih 
turističnih proizvodov, povezanih s športom.

Glasbena šola Vinka Vodopivca Ajdovščina

Lepi uspehi učencev
Zaključilo se je letošnje tekmovanje mladih slovenskih glasbenikov (TEMSIG) in tudi tokrat 

lahko poročamo o izjemnih uspehih ajdovskih učencev. Bliža se še nekaj mednarodnih 
tekmovanj, ko bodo naši predstavniki spet ponesli v svet veliko ime našega malega vetrovnega 
mesta in Glasbene šole Vinka Vodopivca Ajdovščina.

Od konca februarja do sredine 
marca je v okolici Ljubljane in v 
Zasavju potekalo 52. tekmovanje 
mladih glasbenikov Republike 
Slovenije – TEMSIG. Letos so 
Glasbeno šolo Vinka Vodopivca 
Ajdovščina zastopale štiri mlade 
mojstrice črno-belih tipk: pianistki 
Anika Trošt in Karmen Koren 
sta nastopili skupaj v klavirskem 
duu, Zala Fabčič in Špela Troha 
pa sta tekmovali vsaka v svoji 
kategoriji s harmoniko. Vse so 
se s tekmovanja vrnile z lepimi 
priznanji: Anika Trošt in Karmen 
Koren pod mentorstvom Divne 
Jandrić sta v 1. a kategoriji prejeli 
92 točk in srebrno plaketo, ob tem 
pa sta prejeli še posebno priznanje 
za izredno interpretacijo skladbe 
Veselica Igorja Dekleve. Zala Fabčič 
iz razreda učiteljice Karmen Krapež 
je v 1. a kategoriji prejela 95 točk 
in zlato plaketo, Špela Troha pa je 
nastopila v 1. b kategoriji in za 93 
točk prejela srebrno plaketo. Njena 

mentorica je Sabina Dmitrović 
Trifković.

Ob tekmovalnih uspehih 
seveda v glasbeni šoli nikakor 
ne pozabljamo na skrb, da bi pri 
učencih (in njihovih domačih) rasla 
ljubezen do umetnosti in glasbe 
ter čut za lepoto. Zato smo letos še 

posebej veseli vseh priložnosti, ko 
v našo dvorano prihajajo imenitni 
glasbeni gostje. V februarju smo 
tako gostili harmonikarja Andraža 
Malgaja, mlade trobilce primorskih 
glasbenih šol ter članice in člane 
Orkestra slovenske vojske. V 
marcu se je lepo število naših 
učencev in učiteljev udeležilo 
koncerta Simfoničnega orkestra 
RTV Slovenija v Kulturnem domu 
Nova Gorica, v šolski dvorani pa sta 
v okviru cikla GM Oder nastopili 
harfistka Zarja Javh Dobernik in 
flavtistka Ajda Kričaj. 

Še posebej smo se 17. marca 
razveselili koncerta treh nekdanjih 
učenk – pianistk Lare in Nike 

Gorše ter flavtistke Katarine 
Lozar. Dekleta nadaljujejo šolanje 
v Ljubljani – Lara in Nika na 
Akademiji za glasbo, Katarina pa 
obiskuje Konservatorij za glasbo in 
balet. Večer je bil glasbeno pester 
in izvedbe znanih in manj znanih 
del so bile vrhunske; hkrati pa je 
bilo srečanje prav čustveno, saj se 
ob takih priložnostih še močneje 
zavemo, kako čas beži. Misli nam 
uhajajo v preteklost, ko so te tri 
mlade dame nizale uspehe še pod 
okriljem naše glasbene šole. Zdaj so 
na njihovih mestih mlajši talenti, a 
tudi ti nezadržno rastejo … Zato je 
vsaka pomlad tudi čas, ko v glasbeno 
šolo vabimo nove junakinje in 
junake, ki so pripravljeni na tisto 
pravo prijateljstvo z glasbo. Če ste 
med njimi, vam sporočamo, da bo 
vpis potekal v začetku maja. Če vas 
glasba kliče, ji odgovorite in se nam 
pridružite! 

Katarina Vidmar, 
foto osebni arhivi mentoric

Zala Fabčič in Karmen Krapež

Špela Troha in Sabina Trifković

Karmen Koren, Anika Trošt in Divna Jandrić 
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Slovenskim društvom v 
Budimpešti, je uspešno izpeljala 
štiri festivalske dneve. 500 Slovenk 
in Slovencev, 25 slovenskih 
kulturnih društev je potovalo 
v Budimpešto in se uspešno 
predstavilo. Madžarska je ena 
najstarejših držav v Evropi, saj je 
bila ustanovljena že leta 896. Je 
srednjeevropska celinska država, 
ki meji na Slovaško, Ukrajino, 
Romunijo, Srbijo, Avstrijo, 
Hrvaško in Slovenijo. Država ima 

skoraj 10 milijonov prebivalcev, 
uradni jezik pa je madžarščina. 
Glavno in največje mesto države 
je Budimpešta, druga večja 
urbana območja so Debrecen, 
Szeged, Miskolc, Pécs in Győr. 
Madžarska je nam bližnja dežela 
z bogato tradicijo in očarljivo 
prestolnico, madžarskimi kavboji 
in cigansko glasbo, znamenitimi 
konji in plešočim čardašem, 
pekočo hrano in sladko palinko. 
Panonske ravnice, odprti 

ljudje, tradicionalna madžarska 
kulinarika, dovršen preplet 
slovenske in madžarske kulture, 
prekrasno mesto mostov, luči, 
svobode in ljubezni ... Srce Evrope, 
mogočna Donava! Hvaležni in 
ponosni, da imamo možnost 
biti del teh velikih slovenskih 
kulturnih dogodkov v tujini.

Ajdovščina, na prvi pogled 
mirno podeželsko mesto, varno 
prislonjeno ob pobočje Gore in 
udobno zleknjeno v rodovitni, 
mediteransko blagi dolini. A le 
na prvi pogled … Ajdovščina 
je namreč prevzela karakter 
hudourniške reke Hubelj, ob 
kateri je nastala in postala 
dinamično in impulzivno mesto, 
polno ustvarjalnega življenja. In 
prav takšna je tudi tamkajšnja 
Dramsko pevska skupina ZARJA, 
ki je v svojih 17 letih nanizala 
bogato in pestro zgodbo. V zgodbi 
se je zvrstilo preko 400 nastopov, 

ki so jih povezali in obogatili 
njihova življenja. Pojejo slovenske 
ljudske, domoljubne, sakralne 
pesmi. Ker so tudi dramska 
skupina, napišejo in odigrajo 
kratke šaljive igrice, aktualne za 
priliko za katero nastopajo.

Prejeli so veliko pohval in 
priznanj, plaketo Pokrajinske 
zveze društev upokojencev 
severne Primorske, v letu 2022 
pa tudi priznanje Zveze kulturnih 
društev Ajdovščina »za izjemne 
dosežke na področju pisane 
besede, petja in ohranjanje 
medgeneracijskega sodelovanja«.

DPS Zarja je potovanje kar se da 

najbolje izkoristila. Budimpešto 
so si ogledali z vodiči in tudi 
samostojno, ko je čas dopuščal. 
Zvrstilo se je pet koncertov, dva na 
prijetni madžarski Čardi, v cerkvi 
sv. Ane in dva na križarjenju z 
ladjo po Donavi. Na lepi modri 
Donavi se je Zarja predstavila z 
venčkom starih slovenskih pesmic 
in bila nagrajena z aplavzom in 
navdušenjem poslušalcev.

Spletle so se nepozabne vezi 
in hvaležnost, da so bili del tega 
prekrasnega projekta. Velika 
zahvala gre organizatorjem, ki so 
vložili ogromno truda v ta prelep 
dogodek in ga uspešno izpeljali.

Nasvidenje v novi pevski 
turneji.

N.V., DU Ajdovščina

Bagrat Arazyan (Armenija) 
predstavlja projekte iz različnih 
obdobij. Različni koncepti, 
različne naloge, različne tehnične 
rešitve - vendar se vsi projekti 
nanašajo na ontološko vprašanje: 
kdo sem, od kod prihajam in kam 
grem?

Olga Kopeleva (Ukrajina) 
prikazuje serijo 'Moško in žensko'. 
Kot pravi avtorica, sta »moški 
in ženska dve energiji, dve sili, 
dve misli, dve življenji. Glavno 
gibanje moškega je gibanje proti 
ženski, glavno gibanje ženske je 

proti moškemu. S prepletanjem, 
prodiranjem se preoblikujeta in 
rojevata moč za življenje, ljubezen 
in ustvarjanje.«

Eugenia Jaeger (Nemčija) o 
svoji seriji 'Med tukaj in tam, 
prej in zdaj': »V času, ko vojne, 
naravne nesreče in nesreče, ki jih 
povzroči človek ter avtoritarizem, 
delajo naše družbe vse bolj 
ranljive za krize, je bolj kot kdaj 
koli prej pomembno preizprašati 
naš nekdanji način življenja, 
ki ga je oblikovalo nacionalno 
razmišljanje, in razmišljati 

o novih oblikah skupnega 
življenja. Na tem ozadju se mi zdi 
pomembno izkoristiti potencial 
umetnosti za razmišljanje o novi 
skupni prihodnosti. Umetniki ne 
morejo spremeniti sveta, lahko 
pa se v svojem delu odzivajo na 
konflikte, tradicije, geopolitiko, 
migracije, paradokse in absurde 
teh sistemov – z domišljijo, satiro, 
skepso in humorjem.«

Maria Proshkowska (Ukrajina): 
»Kako pogosto nas okoliščine 
prisilijo, da si zatiskamo oči 
pred tem, kar v naši duši poraja 
žarke svetlobe? Skrivamo se 
za navadami, tradicijami in 
konvencijami družbe in se bojimo 
pogledati, kje so odgovori na vsa 
vprašanja. Ali je mogoče biti 
iskren do sebe, in če je, kako 
lahko to goloto spremenimo v 
silo, ki lahko spremeni svetove?«

Skupni projekt Irine Vdovenko 
(Litva) in Bagrata Arazyana 
(Armenija) 'Senca svetlobe' je 
intimni pogovor dveh umetnikov 

s samim sabo. V fotografikah, ki 
jih predstavlja Irina Vdovenko, 
se sloji svetlobe, senc, odsevov 
medsebojno prepletajo in 
vplivajo. To je metafora življenja, 
kjer nekaj očitnega, razumljivega 
in svetlega nenadoma lahko pelje 
v nekaj temnega, nerazumljivega 
in strašljivega, lahko pa se zgodi 
tudi obratno – ko navidezna tema 
in zapletenost življenja naenkrat 
odstre svetleči prostor, kateremu 
naproti se odpira človek.

V risbah Bagrata Arazyana 
kaotično gibanje svinčnika, zdaj 
lahkotno, skoraj nevidno, zdaj 
pa silovito in globoko, ustvarja 

prostor, ki živi po svoje. V tem 
prostoru ni znanih predmetov, 
ni ničesar, česar je oko navajeno, 
toda je občutek Eksistence, v 
kateri je vse prepleteno in del 
katere smo mi vsi.

Vladimir Bačič

V predloženem zborniku 
PARALELE ČAS.U objavljamo 
krajše pesniške in prozne zapise 
48 avtorjev in likovna dela 11 
avtorjev; 24 avtorjev pa besedno 
predstavitev dopolnjuje s sliko 
oziroma sliko dopolnjuje z 
besedno pripovedjo. Glede 
starostne strukture skupno 83 
sodelujočih lahko na podlagi 
posredovanih podatkov in iz 
nekaterih vsebin prispevkov 
sk lepamo, da mladim 
ustvarjalcem sledijo starostne 
skupine srednje in starejše 
generacije, vse do častitljivih 

devetdeset in več let. Posebej naj 
omenimo večletno sodelovanje 
literarne skupine stanovalcev 
Doma upokojencev Gradišče 
in sodelovanje posameznih 
stanovalcev drugih domov v 
Sloveniji.

Tako kot so določale vsebine 
posameznih natečajev, je 
sodelovanje lahko potekalo 
s prispevki posameznika ali 
s skupinskimi prispevki. V 
zborniku se tako predstavlja 
izbor več kot 150 likovnih in 
besednih prispevkov  - kratko 
prozno besedilo, pesem, pesnitev, 
samostojno likovno delo, likovno 
delo z literarno predlogo. 

Poglavje SHEMA ČASA
Multimedijski konceptualni 

projekt SHEMA ČASA temelji 
na literarni predlogi pesnitve 
Shema časa avtorja Mirana 
Rustje. Projekt se je zaključil z 
razpisanim literarno-likovnim 

natečajem, ki ga v zborniku 
predstavljamo z individualnimi 
pr i spevk i ,  ra z s tav n i m i 
predstavitvami v MKC Hiša 
mladih Ajdovščina, v Galeriji 
Vipavski Križ, z razstavami v 
avli Ljudske univerze Ajdovščina 
in skupinskim podprojektom 
OTROCI ZVEZD V LINIAKEI.

Poglavje ČAS MINEVA
Vabilo natečaja je ciljno 

skupino nagovarjalo k premisleku 
o času, ki se odmika, odhaja in 
v minevanju zapušča bogato 
dediščino generacijsk ih 
vrednot, tako zapisanih kot 
tiho dogovorjenih osebnih, 
družinskih, stanovskih, mestnih, 
podeželskih navad, ritualov, 
znanj in idealov. Prejeti zapisi 
dokazujejo, da ne moremo ustaviti 
ne spremeniti vsega tistega, kar je 
določalo življenja naše generacije 
in generacije naših staršev, starih 
staršev in njihovih staršev, ne 

moremo preskočiti vsega, s 
čimer so kljubovali, pomirjali ali 
se kako drugače odzivali času in 
okolju v sledenju in spoštovanju 
podedovanih naukov in tradicij.

Čeprav se vrednote, ki so doslej 
določale in s tem usmerjale naša 
življenja, spreminjajo s hitrostjo, 
ki ji težko sledimo, udobje novo 
ponujenega pa nas navdušuje v 
hitenju po več, je moč zaslediti, 
da so natečajniki prisluhnili 
notranji nuji, da gradijo most 
med starim in novim, in ta most 
tlakujejo z zgodovino tradicije. 
S postavitvijo ustvarjalcev v 
določen čas, njihovo umestitvijo 
v določen spomin med določene 
ljudi je neprecenljiv vir, ne le 
nečesa, kar je nekoč bilo, temveč 
tega, kar smo danes.

Poglavje DARILA
Prozni in pesniški prispevki, 

nekateri dopolnjeni z likovno 
govorico, pripovedujejo, se 
spominjajo. Darilo, ki ne pozna 
koledarja; darilo, ki ohranja 
spominjanje na nekoga, na 
nekaj. Darilo je otipljivo, jasno 
ali zamegljeno, kričeče zrcalo 
družinskih, prijateljsk ih, 
sosedskih, drugih odnosov.

“… mene spominja na vse tisto, 

kar je v življenju res pomembno. 
Na ljubezen, razumevanje in 
spoštovanje. Ter na spomine, ki 
bistvo naših življenj pozlatijo in 
mu dajejo smisel.” 

Poglavje Podprojekt OTROCI 
ZVEZD V LANIAKEI

Podprojekt je oblikovala in 
uredila avtorica in koordinatorka 
podprojekta Violeta Šmon 
v sodelovanju s skupino 11 
umetnikov iz Maribora in 
sosednje Avstrije. V zborniku 
objavljamo le del sicer obsežnega 
z literarnimi in likovnimi 
sporočili dopolnjenega gradiva, 
ki povzema širši populacije 
manj znane znanstvene teze in 
ugotovitve nastanka, strukture 
in sestave Osončja. Podprojekt 
tematizira čas in prostor in z 
nizom raziskovalno-znanstvenih 
zaključkov odpira neodgovorjena, 
pogosto zastrašujoča vprašanja 
obstoja življenja na našem 
planetu.

Zbornik Paralele čas.u 
tematizira čas iz več vidikov in 
ga prečeše na mnogotere načine. 
Raznolikosti prispevkov pa je 
skupno nekaj – včasih je pretečeni 
čas vse, kar potrebujemo!

Ivana Keber

S svojimi likovnimi deli, 
uokvirjenimi z avtorsko glasbo 
in poezijo, na valovih izraznega 
plesa in kulisami kratkega filma, 
umetnica pripoveduje zgodbo 
o svobodni Modri ženski, ki 
potuje v Mesto sonca. Tam se 
ji pridruži skupina Modrih 
žensk, ki poznajo ta novi raj. 
To so otoške ženske s Tenerifov. 

Njihov temperament se kaže v 
gibanju teles, ki ujamejo ritem 
z valovanjem morja. Ženske se 
povežejo in podpirajo ena drugo, 
se sprejemajo in si pomagajo. Ta 
sinergija poraja novo energijo, ki 
je otipljiva, realna.

Ta projekt si prizadeva pomagati 
ženskam v stiski. Namen tokratne 
odprave je predstaviti avtorično 

umetnost – razstava tridesetih 
likovnih del, ustvarjenih na zgoraj 
omenjeno temo ob glasbi, poeziji, 
izraznem plesu ter projekciji 
kratkega filma. Projekt ima tudi 
dobrodelno noto, zbrati sredstva 
za podporo materinskemu domu 
v Solkanu.

Z nakupom male slike Modra 
ženska slikarke Lone Verlich 

boste prispevali k dobrodelni 
podpori projekta in sofinancirali 
odpravo na Tenerife. Male slike 
Modra ženska je možno kupiti v 
na novo odprti galeriji Lična hiša 
na Prešernovi 17 v Ajdovščini. Za 
vašo podporo in dobrodelnost se 
ekipa tega projekta že vnaprej 
iskreno zahvaljuje.

Niko Ličen

Modra ženska potuje na Tenerife v mesto sonca
Projekt Modra ženska je večletni  avtorski projekt Polone Kunaver Ličen, ki ustvarja  pod umetniškim imenom Lona Verlich. 

Umetnica se tokrat s svojo ekipo odpravlja na Tenerife v Puerto de la Cruz.

Luč sveta je ugledalo novo 
literarno delo izpod peresa in 
čopiča mlade pisateljice Tanje 
Badalič Volk. Knjiga je izvirna 
kombinacija kratkih stihov in 
bogate slikovne poslikave. Na 
prvi vtis se zdi, da je namenjena le 
otrokom, saj so vse strani izvirno 
poslikane v stilu slikanice. Šele ko 
se oko naužije vse lepote zimske 
pokrajine in dogajanja v njej, 
človek zazna tudi globoke misli, 
nabrane v verze. Prav zaradi teh 
verzov je knjiga namenjena tudi 
in predvsem odraslim. 

Knjiga nosi pomenljiv naslov 
'Sledi mesečine'. Ste se kdaj 
sprehajali v luninem svitu po 
snežnih poteh, kjer silhuete 
dreves plešejo po bleščeči belini? 
Ste kdaj občudovali luno v njeni 
polnosti, ko lije svojo svetlobo 
preko mehkih linij hribov, dolin 
in bregov? In še pomembneje … 
ste kdaj v mrzlih nočeh iz toplo 
zakurjenih sob pomislili na 

živalski svet, ki tam zunaj v vseh 
vremenskih razmerah in letnih 
časih vdano živi svojo usodo in 
piše svoj življenjski krog? 

Če ste, je to knjiga za vas! Z 
veseljem boste obrnili vsako stran 
posebej. Osrednji lik je Luna, ki 
vas pričaka prav na vsaki obrnjeni 
strani. Velika kot pomaranča in 
bleščeča v svoji polnosti. Njene 
doline in kotline so okrašene 
z mehkimi zavito prelepimi 

vzorci, ki bi jim zavidale celo 
indijske neveste, kadar izbirajo 
poslikavo rok z Mehndijo. 
Tehniko poslikave, ki se je 
razvila v indijskih in egipčanskih 
puščavah, da bi poudarila in 
počastila žensko lepoto in tudi 
njeno dušo. Kajti luna je ženskega 
spola in ima svoje cikle, svoje 
hribe in doline, oseke in plime. 
Cikle polnosti in praznine, rasti 
in upadanja. Pravijo, da je planet 
čustvovanja in je vladarica naših 
notranjih svetov, zato nas pogled 
nanjo velikokrat razneži, še 
posebej v zimskih nočeh. 

Luna v slikanici se predstavlja v 
vsej svoji polnosti in se resnično 
zdi kot ozaljšana nevesta, ki svojo 
milino preliva na zemeljsko oblo 
in njene prebivalce. V slikanici 
so na bleščeče belih planjavah 
predstavljene različne živali in 
drevesa. Kot bi Tanja hotela, da nas 
povabi v večplastno razmišljanje 
o živalskem svetu in njihovem 
vedenju ali celo poslanstvu. Sicer 
ljudje poznamo živali po slikah, 
učenju in pripovedovanju, a le 

malokdo med nami je sposoben 
videti globlje v njihovo bit. Tanja 
ima poleg 

pisanja in slikanja še eno veliko 
ljubezen. Strastno raziskuje 
živalski svet in se poglablja v 
njihovo doživljanje, vedenje in 
delovanje. 

Vsaki živali posebej je avtorica 
v slikanici namenila svoj prostor. 
V subtilni akvarelni tehniki 
je izrisala natančne oblike 
posamezne živali. Skozi skrbno 
izbrane poteze oči, pogleda ali drže 
vsake izmed njih nam je razkrila 
celo karakter posameznega lika. 
Kdo ve, mogoče so srebrnkaste 
niti mesečine pripomogle 
priklicali tisto pravo prepoznavno 
nrav iz različnih bitij, ki se zazrejo 
v nas ob obračanju strani. Prav 
vabijo nas, da si vzamemo čas in 
jih pogledamo znova in znova. 
Kar naenkrat jih vidimo v novi 
luči in prepoznamo prav tiste 
lastnosti, ki so lastne nam ljudem. 
Tu začutimo pozornost, strah, 
presenečenje, čakanje, strmenje, 
petje in klic … 

In za piko na I je Tanja svojo 
izjemno poznavanje živalskih bitij 
strnila v kratke verze, ki pridejo 
na vrsto, ko si dodobra ogledamo 
odlično likovno predstavo. Več 
kot vrhunsko z besedami preplete 
vse predstavnike vidnega sveta z 
nečim, kar je neizrečeno, a je tu, 
te kliče, te vabi, ki povezuje in 
nas nagovarja, da ni meja med 
oblikami in ne med svetovi. Vse 
je povezano in stkano iz nevidnih 
niti, tako kot so sledi mesečine, 
ki je ne moremo prijeti, niti ujeti, 
a osvetljuje vsako bit in celotno 
zemeljsko oblo.

Poglejte v mrzlih nočeh v nebo! 
Luna bo zagotovo vzšla in tudi 
zašla, tako kot je v premnogih 
letih pred nami in bo tudi za 
nami. V dnevih njene polnosti 
se zaustavite za trenutek in se 
predajte njeni prelestni mesečini. 
Dovolite si, da se vas dotaknejo 
njene srebrne niti. Mogoče boste 
začutili, da se v vas nekaj prebuja 
in da njena svetloba sploh ne 
prihaja od daleč ... pač pa iz vašega 
srca. Prava Magija!           Ela

'Sledi mesečine'

Ker smo v času, ko je politika 
zavzela tudi kulturno substanco, 
sem se odločil, da ustanovim 
Literarni klub Ajdovščina. 
Zamisel je že dolgo tlela v 
meni, že od takrat, ko imamo 
šolo kreativnega pisanja, to je 
že dobrih deset let, ta poteka v 
Lavričevi knjižnici. Zadnja tri 
leta resda na daljavo, a je žeja po 
pristnem izmenjevanju izkušenj 
in branj prerasla v neko klubsko 
potrebo. Za zdaj je to zbiranje šele 
v zagonu.

Za potrebe druženja nam je 

Kulturni center v Hiši mladih 
bil pripravljen ponuditi prostor 
za zbiranje v zameno za pomoč 
pri izvajanju in organiziranju 
kulturnih prireditev in literarnih 
večerov. Z velikim zadoščenjem 
sem tak kompromis sprejel, saj 
je prostor nuja, da se dobimo 
in udejanjamo svoja literarna 
prizadevanja. 

Iskreno vabljeni vsi tisti, ki vas 
literatura vznemirja, ki pišete in 
ste pripravljeni kaj prebrati, lahko 
pa pridete in samo poslušate. 
Dobimo se vsako sredo v Hiši 
mladih ob 18 uri.

Na ta način bomo dodali še 
en kamenček v mozaik kulturne 
ponudbe v Ajdovščini.

Za morebitne informacije sem 
na voljo na elektronskem naslovu: 
besedovalnica@gmail.com ali tel: 
041 233 021.  Bojan Bizjak Zakawsky

Literarni klub Ajdovščina

Multikulturni zbornik Parelele čas.u
V okviru dolgoletnega projekta 'Pišimo, ustvarjajmo skupaj' je Kulturno društvo Norma 7 v 

novembru 2021 in kasneje v pomladanskem in poletnem času lanskega leta objavilo: VIII. 
literarno-likovni natečaj 'Darila v vzporednem času', IX. literarno-likovni natečaj 'Shema časa v 
luči konceptualne umetnosti', X. literarno-likovni natečaj 'O času, ki mineva'.

Point of view
V Lokarjevi galeriji je od 31. marca do 22. aprila na ogled zanimiva razstava Point of view. Point 

of view je v bistvu pogled na svet, izoblikovano mnenje, ki ga določa lasten osebni okvir. Lahko 
je tudi točka, ki odpira nov pogled na znano, na nove izkušnje in nove možnosti. Umetniški 
projekt Point of view je mednarodni projekt, ki ga v Lokarjevi galeriji Ajdovščina organizira 
Center sodobne umetnosti Pivka. Je projekt petih različnih avtorjev iz štirih držav. Različni 
pogledi, a vsak pogled je priložnost srečanja z Drugim.

Olga Kopeleva Maria Proshkowska

IrinA Vdovenko in Bagrat Arazyan

Bagrat Arazyan

Eugenia Jaeger

DPS Zarja DU Ajdovščina v Budimpešti 2023 

SISTEMI ZA  & OGREVANJE HLAJENJE
Panasonic v vašem domu.
Rešitve za ogrevanje, sanitarno toplo vodo in klimatizacijo.
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Letošnja zima nam zopet 
dovoljuje nekaj več športnih 
užitkov na snegu. Ne pritožujemo 
se, če v dolini ni snega. Pol ure 
vožnje in že smo v Črnem Vrhu 
ali Zadlogu, Hotedršici, Logatcu, 
na Blokah, pod Golaki, na Lokvah 
… Povsod so se trudili urejati 
proge za tek na smučeh. Vendar 
na OŠ Dobravlje smo želeli še 
nekoliko več. V sodelovanju 
s Planinskim društvom 
Ajdovščina smo organizirali 
dve tekmovanji na državnem 
nivoju v Hotedršici v smučarski 
orientaciji. Udeležili smo se 
tudi vseh letošnjih tekmovanj v 
orientaciji s tekaškimi smučmi. 
Najbolj zahtevno je bilo državno 
prvenstvo na dolgih progah 
26. februarja. Organizatorji 
na Zgornjem Jezerskem so se 
potrudili izpeljati tekmovanje 
kljub sneženju, močnemu vetru 
in nizkim temperaturam. Ni 
bilo enostavno ogreti se in 
pripraviti na start. Vendar. ko se 

je tekma začela, ni bilo več časa 
razmišljati o težkih razmerah. 
Pri tem športu mora biti v glavi 
vse pod kontrolo, sicer je nogam 
in rokam še toliko težje. Če ne 
gre vse ravno idealno, se namreč 
hitro znajdeš izven označenih 
poti v globokem in mehkem 
novozapadlem snegu. 

Ker smo pričakovali težko 
tekmo, so se jo tokrat udeležili le 
štirje naši najboljši pionirji: Sara 
Kerševan, Matej Bratož, Klara 
Mahkovec in Aljaž Kerševan. Vsi 
so zaupanje več kot opravičili in 
prav vsi v svoji kategoriji prišli do 
medalje. V kategoriji deklet do 
17 let Klara ni imela konkurence, 
zato jo je organizator premestil 
kar v elitno žensko konkurenco 
na najdaljšo progo. Vedeli smo, 
da je odlična orientacijstka 
in hitra v teku. Kljub temu 
nas je presenetila z odlično 
predstavo. Naša devetošolka je 
postala državna podprvakinja 
v elitni ženski konkurenci v 

orientacijskem teku na dolgih 
progah. Nekoliko sta razočarala 
le oba mentorja, ki sta se oba 
tudi podala na progo, vendar 
pristala daleč od medalj. Toda 
tudi medalje niso vse. Zato ta 
šport priporočamo vsem, ki bi 
bili poleg tekaške rekreacije radi 
istočasno še miselno čim bolj 
aktivni. Kar pa sploh ni slabo, saj 
takrat možgani sploh ne utegnejo 
dojeti, da se mišice naprezajo. 

Stanko Čufer

Ker v plesnem klubu EL1 
plesna scena stremimo vedno k 
najboljšemu, smo se skupaj z vodjo 
kluba Eleno Mikuž in trenerjem 
Martinom Sorgom odločili, da 
našim plesalcem mladinskih 
tekmovalnih skupin ponudimo 
možnost dodatnega plesnega 
izobraževanja v Londonu.

Seveda so plesalci in njihovi 
starši naš predlog sprejeli z 
navdušenjem. Tako je padla 
odločitev, da odletimo v London. 
Kljub temu, da je bilo to potovanje 
organizacijsko zelo velik zalogaj, 
smo celotna ekipa 26 ljudi, 
doživeli naš plesni London v 
vseh svojih odtenkih. Nekateri 
naši plesalci so se z letalom peljali 
prvič, tako da je bila to za njih še 
posebej vznemirljiva izkušnja. 

Po pristanku v Londonu so 
bila naša prevozna sredstva 
metroji ter značilni angleški 
dvonadstropni, rdeči avtobusi. 
Dopoldneve smo povečini 
izkoristili za raziskovanje mesta, 
popoldnevi in večeri pa so bili 
seveda rezervirani za plesne 
delavnice. Plesne treninge 
smo imeli v priznanih plesnih 
dvoranah BASE dance studios 
in PINEAPPLE dance studio 
by Debbie Moore, kjer je bilo 
vzdušje res noro. Sprejeli so nas 
studii, polni plesnih navdušencev 
in vrhunskih koreografov, ki so 
nam predstavili različne plesne 
tehnike. Tako smo se v teh 
londonskih dneh izpopolnjevali 
in spoznavali hip-hop, jazz, pop, 
R&B, house, K-pop, regeton in 
še veliko drugih tehnik. Bili 
smo najmlajši izmed sodelujočih 
plesalcev, a smo vseeno, po 
mnenju koreografov izstopali po 
kvaliteti in tehniki. Imeli smo 
čast spoznati in sodelovati tudi s 
koreografom in plesalcem filma 
Footloose, Kennijem Wormaldo. 

Poleg njega pa so nam odlične 
koreografije predstavili tudi 
izvrstna John Graham in Marko 
Stamenkovič. 

Kljub temu, da smo imeli po 
tri treninge dnevno, ki so trajali 
vsak po poldrugo uro, smo proste 
trenutke izkoristili za ogled 
Londona v vsej svoji lepoti. Seveda 
nismo mogli mimo glavnih 
znamenitosti, kot so Buckingam 
palace, Picadilly circus, London 
eye, Big ben, Tower Bridge in 
mnoge druge. Sprehodili smo 
se tudi po Camden Townu, kjer 
živijo razni zvezdniki, med 
katerimi je bila tudi slavna pevka 
Amy Winehous. Zanimive so bile 
tudi londonske tržnice, kjer je 
mrgolelo pouličnih prodajalcev. 
Med pohajkovanjem po mestu 
smo imeli možnost poizkusiti 
hrano različnih delov sveta. 
Nekatera nam je bila poznana, 
druga pa povsem eksotična, a 
poskusili smo prav vse. Navdušil 
nas je tudi sprehod po podhodu, 
katerega stene so bile prekrite 
z raznimi grafiti. To čudovito 
kuliso smo izkoristili in tam 
posneli nekaj plesnih videov. 

Ker smo v tako kratkem času 
bivanja v Londonu toliko doživeli, 
smo imeli občutek, da imajo dnevi 
v Angliji veliko več ur kot doma. 
Naš podaljšan plesni vikend je 
minil vsekakor prehitro. London 
nas je navdušil. Napolnil nas je 
s pozitivno energijo in nam dal 
novega zagona za vsa tekmovanja, 
ki nas čakajo v naslednjih tednih 
in mesecih. S kupom novega 
znanja in visoko motivirani 
se vračamo domov. Iz srca se 
zahvaljujemo naši plesni šoli EL1 
plesna scena, naši plesni vodji 
Eleni Mikuž, trenerju Martinu 
Sorgu in staršem, ki so bili del 
naše zgodbe, za to nepozabno 
izkušnjo v Londonu.

»Poleg organizacije domačih 
tekem državnega prvenstva in 
evropskih tekem v okviru EHF 
Cup, smo si zadnjih šest let 
neizmerno želeli, da v Ajdovščino 
pripeljemo zaključni turnir pokala 
Slovenije – FINAL4. Mlinarke in 
samo mesto si zaradi letošnjih in 
preteklih rezultatov to nedvomno 
zaslužijo. Turnir je medijsko in 
tekmovalno izjemno zanimiv, 
med drugim je prenos finala 
na nacionalni televiziji. Poleg 
samih tekem pa pripravljamo še 
pester spremljevalni program. 

Zagotavljamo vam, da ne boste 
razočarani nad obiskom dvorane 
Police, ki bo za ta dogodek prav 
posebno pripravljena,« je dejal 
tehnični vodja kluba Deni Stibilj, 
ki bdi nad celotno organizacijo 
turnirja.

Poleg domačega Mlinotesta so 
se na zaključni turnir četverice 
uspele prebiti še serijske državne 
prvakinje Krim Mercator, Trgo 
ABC Izola in Zvezda Logatec. 
Žreb parov polfinala bo v četrtek, 
13. aprila v gostilni Krapež na 
Predmeji. Poleg obeh sobotnih 

polfinalov in nedeljskih končnih 
obračunov za tretje in prvo mesto, 
bomo v Ajdovščini gostili tudi 
slovensko reprezentanco letnika 
2008/09.

Program Final4*

Tekmovalni dan 1 | Sobota, 
15. 4. 2023

- 11.00 | Tekma državnega 
prvenstva mlajših kategorij

- 14.00 | Prijateljska tekma 
Slovenija Vzhod : Slovenija Zahod 
(letnik 2008/09)

- 16.30 | Polfinale 1
- 19.30 | Polfinale 2

Tekmovalni dan 2 | Nedelja, 
16. 4. 2023

- 11.00 | Tekma državnega 
prvenstva mlajših kategorij

- 14.30 | Tekma za 3. mesto
- 17.30 | Tekma za 1. mesto + 

podelitev
*organizator si pridružuje 

pravico do sprememb 
Cena vstopnic v predprodaji za 

posamezen tekmovalni dan bo 10 
€. Otroci do 15. leta starosti bodo 
imeli brezplačen vstop. Vstopnice 
bodo na voljo v trgovini Mlinotest 
Ajdovščina (Tovarniška cesta 14) 
ter v baru Oaza (Cesta 5. maja 14) 
in okrepčevalnicI Pika (Lavričev 
trg) od 3. aprila dalje.

Bodite del rokometne poslastice 
tudi vi. Se vidimo na Policah!

ŽRK Mlinotest

EL1 plesna scena

V tujino po novo 
plesno znanje

Veliko je plesnih klubov, ki svojim plesalcem pomagajo 
nadgraditi svoje plesno znanje z različnimi trenerji, a le malo 
je takih, ki svoje plesalce peljejo v tujino ter jim tam omogočijo 
izpopolnjevanje svojih plesnih tehnik. Naš plesni klub EL1 
plesna scena je eden izmed teh, ki se zaveda, da je naložba v 
znanje, naložba v prihodnost.

Plesni center ADC uspešen na 

Pokalu Slovenije 
5. marca 2023 je v Sevnici potekalo prvenstvo za Pokal 

Slovenije. Organizatorji UPZS so gostili 452 plesalcev iz 23 
klubov, med njimi tudi plesalce ajdovskega kluba ADC.

Rezultati naših plesalcev so 
bili vec kot odlični. Ponovno o 
dokazali, da velja trditev, "vaja 
dela mojstra, če mojster dela 
vajo" in da "kar seješ, to žanješ". 
S treningi so sejali seme uspeha 
in danes so ga poželi. Zasluženo!

Navajamo rezultate:
*Ella Avdibasic 2. mesto
*mala otroška skupina Bombice 

1. mesto
*mala mladinska skupina SG 

1. mesto
*mala mladinska skupina 

Kerentia 2. mesto
*Amelie Zerezghi in Doroteja 

Rojko 1. mesto
*Kiara Aranđelovic Brana 3. 

mesto
*Masa Cotic 4. mesto
*Ema Jures 4. mesto

*Lana Cucilovic 2. mesto
Velike čestitke plesalcem in 

seveda tudi trenerjem!
Po tekmovanju so se plesalci še 

podružili, pogovorili o nastopu 
na tekmovanju in se zadovoljni, 
z novimi izkušnjami ter uspehi 
vrnili v našo lepo dolinico.

Smučarska orientacija 
na OŠ Dobravlje

Sprejem za 2x zlato Katjo
V VDC-ju smo prve dni marca stiskali pesti za našo Katjo, ki se je udeležila mednarodnega smučarskega 

tekmovanja v okviru Specialne Olimpiade v Zakopanih. Spremljal jo je njen trener Rajko Brus.
Vsako jutro je bilo prvo 

vprašanje: »Ali je že kakšna 
novica s Poljske?« Potem je prišla 
informacija o prvi zlati medalji in 
dan za tem še o drugi. 

Veseli smo bili že zato, ker 
je bila vključena v slovensko 
reprezentanco in predstavljala 
naš VDC, našo Vipavsko dolino 
in našo državo na tako velikem 
smučarskem tekmovanju. To, 
da se njen uspeh sedaj tako 
lesketa, pa nas navdaja z velikim 
ponosom. 

Katja nas uči, da se je za tisto, 
kar rad počneš, vredno truditi in 
poskusiti. Da je tako kot na progi 
tudi na sploh v življenju za dosežek 
potrebno veliko dela, predanosti, 
vijuganja, včasih tudi tveganja in 
predvsem poguma. Čisto vsak 
od nas je drugačen. Ima kakšno 

težavo ali omejitev, a to nas ne 
ovira na poti, da postanemo celo 
najboljši. Da iz te drugačnosti 
črpamo svojo moč. Zato se Katji še 
enkrat zahvaljujemo in ji iskreno 
čestitamo. Čestitke tudi trenerju 
Rajku Brusu za vso podporo.

Katji smo ob vrnitvi s Poljske v 
VDC-ju pripravili velik sprejem 
in zahvaljujemo se vsem, ki ste 
jo prišli pozdravit - varovancem 

in njihovim staršem, Katjinim 
sorodnikom, predstavnici Občine 
Vipava, gospodu Romanu in 
ostalim prijateljem ... Posebna 
zahvala gospodu Mauru Deferriju 
za živo glasbo in Katji v čast 
napisano pesem. Hvala tudi 
gospodu Viktorju, ki je raztegnil 
svoj meh in vsem polepšal dan, ki 
nam bo še dolgo ostal v spominu 
in naših srcih.

Ventus - tekmovanje  
prostoletečih modelov F1N

Modelarsko društvo Ventus 
iz Ajdovščine je 11. marca 
organizira lo tekmovanje 
dvoranskih prostoletečih modelov 
F1N. Dogodek se je že drugo leto 
zapored odvijal v športni dvorani 
osnovne šole Šturje. V kategoriji 
F1N se tekmovalci pomerijo s 
prostoletečimi modeli v športnih 
dvoranah, pri čemer šteje čas 
trajanja leta letalskega modela

Letos smo uspeli pritegniti 
veliko število tekmovalce 
iz celotne Slovenije - 24 
tekmovalcev iz petih klubov. 
Vsekakor velja omeniti, da je bilo 
med njimi veliko mladincev, kar 

vzpodbudno kaže na interes za 
tehnične športe med mladimi. 

Tekmovanje se je odvijalo v 
dveh kategorijah. Med člani 
je zmaga ostala doma (Peter 
Stegovec), drugo in tretje mesto 
pa sta si razdelila Marko Lemut, 
MD Ventus in Jan Pernačič, AK 
Ptuj. V mladinski kategoriji je 

zmagal Filip Pernačič, AK Ptuj, 
drugo in tretje mesto sta zasedla 
Gal Bajec in Jaka Trebižan, oba 
MD Ventus.

Za organizacijo tovrstnega 
tekmovanja je potrebna podpora 
okolja, katere je bil deležen 
tudi MD Ventus. Najlepše se 
zahvaljujemo osnovni šoli Šturje 
za gostoljubje, sponzorjem za 
podporo in članom društva za 
požrtvovalnost. Sponzorsko so 
nas podprli lokalni podjetji Leone 
in Triple Seven ter mednarodna 
podjetja MIBO, Hollein in Lipo. 
Najlepša hvala vsem in se vidimo 
naslednje leto!

Marko Lemut, vodja dogodka, 
foto Maja Marc, oba Ventus

Ajdovščina bo gostila dvodnevni 
rokometni spektakel

Mesto burje, ki je v svoji športni zgodovini gostilo že vrsto večjih pomembnih rokometnih 
tekem, bo v mesecu aprilu dodalo novo poglavje v svojo bogato zbirko. Ženski rokometni klub 
Mlinotest je bil s strani Rokometne zveze Slovenije izbran za organizatorja zaključnega turnirja 
FINAL4 pokala Slovenije, ki bo potekal 15. in 16. aprila.

www.hubert.si
tel.: 05 36 62 099tel.: 05 36 62 099
Goriška cesta 23b, Ajdovščina
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gozdarski čevlji
protivrezni MEINDL   

gozdarski čevlji
protivrezni MEINDL   

razna 
pohodniška

 oprema   pohodniški čevlji Planika

NOVO NOVO 
v Ajdovščini
NOVO NOVO 
v Ajdovščini

 pohodniški čevlji Planika

LUKA LESKOVEC
kmetijska trgovina

• kmetijski in gozdarski stroji
• traktorji New Holland
• vrtni program
• avtomobilske prikolice
• pašna oprema
• gozdarska oprema
• hlevska oprema
• folija in mreža za baliranje
• igrače za male kmetovalce
• olja in maziva
• rezervni deli
• servis traktorjev in strojev
• servis za vrtni program

041 978 630 

pon. - pet. | 7.00 - 16.00

Goriška cesta 75 | 5270 Ajdovščina | info@luka-leskovec.si
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Izberite darilo za vaše najbljižje pri nas Sadike sadnega drevja in jagodičevja 

BRESKVE, HRUŠKE, JABLANE, OREH, MANDELJ, KAKI, SLIVE, NEKTARINE, 
MARELICE, LIMON, GRANATNO JABOLKO, MALINE, RIBEZ, BOROVNICE, KOSTANJ ...Goriška 64, obrtna cona Gmajna, Tel: 05/ 850 15 06

ODPIRALNI ČAS:
pon - pet: 8:00 - 17:00

sob: 8:00 - 12:00

Ugodni nakupi za člane kluba Kalia!
Včlanite se lahko na vseh prodajalnih 

mestih Kalia ali na www.kalia.si

Ajdovščina

Zelena Ajdovščina

Mestna drevesa
Po Ajdovščini je v okviru ozelenitvenega projekta, ki ga Občina 

izvaja z doniranimi sredstvi Taje in Iva Boscarola, posajenih že 
okoli 800 dreves. Mesto Ajdovščina se širi, s tem pa mestna drevesa 
še pridobivajo na veljavi. Za mestna drevesa namreč velja, da so 
enako pomemben element kot stavbe in ostala infrastruktura.

Zelena mesta s kakovostnimi 
mestnimi drevesi so za ljudi 
bolj privlačna, zagotavljajo 
višji standard življenja in imajo 
pomembno vlogo pri ohranjanju 
zdravja in dobrega počutja 
prebivalcev. Pomembna so tudi 
za ohranjanje biotske pestrosti ter 
imajo še številne druge pozitivne 
učinke. Trenutno je v okviru 
ozelenitvenega projekta, ki sta 
nam ga z donacijo omogočila Taja 
in Ivo Boscarol, v mestu zasajenih 
že okoli 800 dreves. V prvi fazi 
se sadi predvsem visokodebelne 
sadike s koreninsko grudo, to 
so kvalitetne drevesne sadike, 
ki zagotavljajo lepo raščena 
odrasla drevesa. Takšno idealno 
visokodebelno drevesno sadiko 
v drevesnici vzgajajo vsaj 7 do 
15 let ali celo več!!  Na nekaterih 
lokacijah, kjer se bo sadilo 
»zelene« protivetrne pasove, 
pa je v načrtu tudi sajenje 
tako imenovanih gozdarskih 
sadik. To so praviloma manjše 
lokalno vzgojene 2-letne sadike 
avtohtonih drevesnih vrst.

Za ohranjanje ekološkega 
ravnotežja in čim boljših 
bivanjskih pogojev v mestih je 
pomembno zagotavljanje čim 
večje pestrosti (različne drevesne 
vrste in sorte, različni starostni 
stadiji dreves). Cilj upravljanja 
z mestnimi drevesi je, da se ob 
izvajanju različnih vzdrževalnih 
ukrepov, ohranja čim več odraslih 
in starih mestnih ter parkovnih 
dreves (vse dokler je njihovo stanje 
zadovoljivo, glede na lokacijo in 
cilje) ter zagotavlja pogoje za nove 
in nadomestne saditve dreves, ki 
bodo rasla še naslednjih 50 in več 
let. Čim večja pokritost mesta s 
krošnjami odraslih dreves postaja 
vse pomembnejša. V letošnjem 
in prihodnjem letu se v okviru 
donacije Taje in Iva Boscarola na 
območju celotne občine načrtuje 
zasaditev preko 1000 dreves, poleg 
tega pa še več tisoč grmovnic 
in trajnic ter bogate cvetoče 
travnike. Do konca marca, ko se 
zaključuje prva faza saditve, pa bo 
zasajenih že 860 dreves in 3000 
grmovnic. 

Gremo v kino

Dedek gre na jug
Dvorana prve slovenske vlade 

bo v aprilu v znamenju filma. 
Po filmskih dnevih za šolarje bo 
22. aprila na sporedu še zadnja 
slovenska filmska uspešnica, 
komedija Dedek gre na jug. To je 
zgodba o življenju, pričakovanjih 
in iskanju smisla. Je zgodba o 
prijateljstvu in ljubezni. Vlado 
iz bolnišnice ugrabi svojega 

najboljšega prijatelja Borisa, saj 
se ne želi sprijazniti z dejstvom, 
da Boris umira. Boris in Vlado, 
oba glasbenika, se poznata že 
vrsto let, saj sta skupaj igrala v 
jazz orkestru. Vlado se odloči 
odpeljati Borisa v Makedonijo, 
da bi ponovno srečal svojo 
dolgoletno, nikoli izsanjano 
ljubezen Nedo, s katero je zaradi 

nesrečnih spletov okoliščin pred 
leti prekinil stike. Sprva gre vse 
po planu, potem pa …

22. aprila ob 19.00, Dvorana 
prve slovenske vlade Ajdovščina

Vstopnico, 5 evrov, bo mogoče 
kupiti uro pred začetkom 
predstave.


